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CUMHURBAŞKANI ERDOĞAN; 
“TÜRK DÜNYASI OLARAK KENETLENMEMİZ GEREKİYOR”
Kırgızistan Cumhurbaşkanı Sooronbay Ceenbekov Ankara’ya geldi. Ceenbekov’u Erdoğan Beştepe’de resmi törenle karşıladı. Konuk lider 
seçildikten sonra ilk ziyaretini Türkiye’ye yapıtı.

ПРЕЗИДЕНТ ТУРЦИИ РЕДЖЕП ТАЙИП ЭРДОГАН: «ТЮРКСКОМУ МИРУ 
НЕОБХОДИМО ОБЪЕДИНИТЬСЯ» 

Президент 
Кыргызстана Сооронбай 
Жээнбеков прибыл 
с официальным 
визитом в Анкару. 
Встреча проходила в 
президентском дворце в 
«Бештепе». Это первый 
зарубежный визит 
главы Кыргызстана 
после победы на 
президентских выборах 
в стране.  

‘’AZERBAYCAN 2018 HAREKETİ ADLI 
HEYET TÜRKİYE’DE’’
Azerbaycan 2018 Hareketi Kurucu Genel Başkanı Xəyal Rza ve 
Beraberindeki Heyet Türkiye de bir dizi ziyaretler gerçekleştirdi.
В ТУРЦИЮ ПРИБЫЛА ДЕЛЕГАЦИЯ 
ДВИЖЕНИЯ «АЗЕРБАЙДЖАН 2018» 

Делегация 
движения 
«Азербайджан 
2018» во главе с 
её основателем 
и председателем 
Хаялем Рызой 
посетила 
Турцию. 

PUTİN: ABD 
TERÖRİSTLERE GÖZ 
YUMUYOR
ABD, İngiltere ve Fransa›nın Suriye›ye 
saldırısının ardından açıklama yapan 
Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin, 
saldırıyı en sert biçimde kınadıklarını 
vurguladı. Putin «Suriye›de yaşanan 
yeni gerilim, tüm uluslararası ilişkiler 
sistemi üzerinde yıkıcı etkiye sahip» 
dedi.

ПУТИН: «СВОИМИ 
ДЕЙСТВИЯМИ США 
ПО СУТИ ПОТАКАЮТ 
ТЕРРОРИСТАМ» 
Президент России Владимир 
Путин заявил, что Россия «самым 
серьезным образом» осуждает 
нападение США, Великобритании 
и Франции на Сирию. 
Об этом сообщается на сайте 
президента.

‘FETÖ Kosova’nın da Ülke Güvenliğini Tehdit Ediyor’
Kosova Meclisinde FETÖ’nün 6 üst düzey mensubunun sınır dışı edilerek 
Türkiye’ye getirilmesiyle ilgili olağanüstü oturum düzenlendi.
Организация Фетхуллаха Гюлена Представляет 
Угрозу Для Косово
В парламенте Косово провели внеочередное заседание в связи с 
задержанием шести сторонников террористической организации 
Фетхуллаха Гюлена (FETÖ), задержанных в Косово и позже 
привезенных в Турцию.  

Kimyasal Saldırı En Çok 
Çocukları Vurdu
Save the Children Suriye Müdahale 
Direktörü Khush, kimyasal saldırılara 
dair, “Pek çok çocuk, ayırım 
gözetmeyen bir saldırıda hayatını 
kaybetti.” dedi.
В Результате Применения 
Химического Оружия Больше 
Всего Пострадали Дети 
По словам директора по сирийским вопросам 
международной организации «Спасем детей» 
(Save the Children) Сони Хуш, в результате 
химических атак в Сирии погибло огромное 
количество детей». 

TİKA’nın Desteğiyle Restore 
Edilen Cezayir’deki Tarihi 
Keçiova Camisi Açıldı
Состоялась Церемония 
Открытия Исторической 
Мечети «Кечиова» В Столице 
Алжира 

AFRİKA ÜLKESİ SİERRA LEONE’EYE 
“İNSANI YAŞAT Kİ, DEVLET YAŞASIN” YARDIM ELİ..

TÜRKİYE, 24 HAZİRAN 2018’DE 
CUMHURBAŞKANLIĞI VE MİLLETVEKİLİ SEÇİMLERİNE GİDİYOR.

Başkent Platformunun insan odaklı faaliyetlerinden 
biride geçtiğimiz günlerde Afrika ülkesi Sierra’ya 
gerçekleşti. 

В минувшие дни в Сьерра Лионе прошли 
мероприятия Столичной платформы, 
направленные оказания гуманитарной 
помощи.

РУКА ПОМОЩИ СЬЕРРА ЛИОНЕ ПОД 
ЛОЗУНГОМ «ХОЧЕШЬ ПРОЦВЕТАНИЯ 
ГОСУДАРСТВА – СОЗДАЙ УСЛОВИЯ 
ДЛЯ ЛЮДЕЙ»
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Başbakan Binali Yıldırım ile de aynı şekilde çok 
verimli ve yapıcı temaslarda bulunduklarını belir-
ten Ceenbekov, şunları kaydetti:

“İkili ilişkilerimize ilişkin çok taraflı temaslar 
hakkında da fikir teatisinde bulunarak, gündemi-
mizdeki sıkıntıların giderilmesi konusunda belirli 
çalışmaları yapmamız gerektiği noktasında fikir 
birliğine varmış bulunuyoruz. Görüşme sırasında 
da kendi alanımızdaki diğer konuları ele alabile-
ceğimizi ümit ve temenni ederim.

Kırgızistan olarak, kardeş Türkiye Cumhuriye-
tinin parlamentosu ile yakın iş birliğine büyük 
önem atfediyoruz. Türkiye Cumhuriyeti’nin çok 
derin parlamenter tarihi var ve tecrübesini be-
nimsemek arzusundayız. Parlamentolarımız ara-
sındaki iş birliğine özel önem atfettiğimizi de vur-
gulamak istiyorum.” Dedi.

Görüşmenin ardından Ceenbekov, TBMM Baş-
kanı Kahraman ile birlikte Şeref Holü’ne geçerek, 
FETÖ’nün 15 Temmuz’daki darbe girişimi sıra-
sında zarar gören alana çiçek bıraktı.

Kahraman, bu sırada Ceenbekov’a, 15 Temmuz 
gecesi Mecliste yaşananlara ilişkin bilgi verdi.

Yüksek Stratejik İşbirliği seviyesini ileriye doğru 
geliştirerek, başarıya ulaşmanın ortak amaçları 
olduğunu dile getirdi.

Görüşmeler sırasında Türk dili konuşan ülkeler 
arasında tesis edilmiş olan Türk Konseyi’nin bir 
sonraki toplantısı hakkında da fikir teatisinde 
bulunduklarını da aktaran Cumhurbaşkanı Ce-
enbekov, “Kırgız Heyeti bugün gündemimizde 
ele almış olduğumuz konular ve varılmış olan 
mutabakatlara büyük değer vermektedir ve varı-
lan mutabakatlar çerçevesinde yapılacak işler için  
gayret sarf edecektir” dedi.

İKİ ÜLKE ARASINDA 6 ANLAŞMA İMZA-
LANDI

Basın toplantısı öncesinde Erdoğan ve Ceenbekov 
huzurunda iki ülke arasındaki anlaşmaların imza 
töreni gerçekleştirildi.

Buna göre, «Türkiye Cumhuriyeti Başbakanlık 
Yatırım Destek ve Tanıtım Ajansı ile Kırgız Cum-
huriyeti Yatırım Teşvik Ajansı Arasında Mutaba-
kat Muhtırası», «Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti 
ile Kırgız Cumhuriyeti Hükümeti Arasında Tarım 
Alanında İşbirliği Anlaşması», «Türkiye Cumhu-
riyeti Hükümeti ile Kırgızistan Cumhuriyeti Hü-
kümeti Arasında Beden Eğitimi ve Spor Alanında 
İşbirliği Anlaşması», «Türkiye Cumhuriyeti Hü-
kümeti ile Kırgız Cumhuriyeti Hükümeti arasın-
da Yatırımların Karşılıklı Teşviki ve Korunması 
Anlaşması», «Türkiye Cumhuriyeti Hükümeti 
ile Kırgızistan Cumhuriyeti Hükümeti Arasında 
Sosyal Güvenlik Alanında İşbirliği Anlaşması», 
«Türkiye  Cumhuriyeti Hükümeti ile Kırgız Cum-
huriyeti Hükümeti Arasında Basın ve Enformas-
yon Alanlarında İşbirliği Protokolü», ilgililer tara-
fından imzalandı.

İmza töreninde Başbakan Yardımcısı  Hakan 
Çavuşoğlu, Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğ-
lu, Ekonomi Bakanı Nihat Zeybekci, Çalışma ve 
Sosyal Güvenlik Bakanı Jülide Sarıeroğlu, Gıda, 
Tarım ve Hayvancılık Bakanı Ahmet Eşref Fakı-
baba, Gençlik ve Spor Bakanı Osman Aşkın Bak, 
Cumhurbaşkanlığı Genel Sekreteri Fahri Kasırga, 
Cumhurbaşkanlığı Sözcüsü İbrahim Kalın, TİKA 
Başkanı Serdar Çam ve Türkiye Maarif Vakfı Baş-
kanı Prof. Dr. Birol Akgün hazır bulundu.

Kırgızistan Cumhurbaşkanından  TBMM’ye ziyaret

Kırgızistan Cumhurbaşkanı Sooronbay Ce-
enbekov, “Kırgızistan olarak, kardeş  Türkiye 
Cumhuriyeti’nin parlamentosu ile yakın iş birli-
ğine büyük önem atfediyoruz. Türkiye Cumhuri-
yetinin çok derin parlamenter tarihi var ve tecrü-
besini benimsemek arzusundayız.” dedi.

Türkiye’yi ziyaret eden ve resmi temaslarda bulu-
nan Ceenbekov, TBMM Başkanı İsmail Kahra-
man ile görüştü.

Meclis Başkanı Kahraman, görüşmede yaptığı 
konuşmada, dost ve kardeş Kırgızistan’ın Cum-
hurbaşkanı Ceenbekov’u Türkiye’de görmekten 
mutluluk duyduğunu söyledi.

Kahraman, «Kırgızistan, ata yurdumuzdur. Türk 
ve Kırgız halkları kardeştir. Kardeş olarak bir ara-
dayız. Sizi Türkiyemiz›de görmekten duyduğum 
memnuniyeti tekrar ifade ediyorum.” diye konuş-
tu.

Kırgızistan Cumhurbaşkanı Ceenbekov ise ken-
disine ve heyetine gösterilen sıcak ve yüksek mi-
safirperverlikten dolayı en içten teşekkürlerini 
sunduğunu dile getirdi.

TBMM Başkanı Kahraman›ın geçtiğimiz aylarda 
Kırgızistan›a gerçekleştirdiği ziyarette güzel bir 
görüşme gerçekleştirdiklerini belirten Ceenbe-
kov, «O görüşme sırasında ağabey olarak nasi-
hatlerinizi dile getirmiştiniz. O sırada, sanki uzun 
yıllardır sizi tanıyor gibiydim. O görüşmeyi hiçbir 
zaman unutmayacağım.» ifadesini kullandı.

Türkiye›ye gerçekleştirdiği bu ziyaretinde ise 
iki ülkenin gündemindeki önemli konular hak-
kında fikir teatisinde bulunma imkanına sahip 
olduklarını aktaran Ceenbekov, dün Cumhur-
başkanı Recep Tayyip Erdoğan ile yaptığı gö-
rüşmenin de çok yapıcı ve sıcak bir ortamda 
geçtiğini, Kırgızistan heyeti olarak görüşmeden 
büyük memnuniyet duyduklarını vurguladı.  
 
Konuk Kırgız Cumhurbaşkanı Daha sonra 
Başbakan Binali Yıldırımla bir araya geldi.

Erdoğan, “FETÖ, nüfuzu altındaki bazı şahıslar 
üzerinden bu iş birliğimizi zehirlemeye, dinamit-
lemeye ve rayından çıkarmaya çalıştı. FETÖ’cüler 
ve sirayet ettikleri kişiler, Türkiye ile Kırgızis-
tan arasına fitne tohumları ekmek için her türlü 
alçaklığı, her türlü kalleşliği sergilediler. Cum-
hurbaşkanı Ceenbekov’un bugünkü ziyaretini, 
FETÖ’nün bu çabalarına verilmiş en güzel cevap 
olarak görüyorum” dedi.

“SON FETÖ’CÜ HAİN DE HUKUK ÖNÜNDE 
HESAP VERENE KADAR MÜCADELEMİZ 
SÜRECEK”

Konuşmasında, “Türkiye, son FETÖ’cü hain de 
hukuk önünde hesap verene kadar yurt içinde ve 
yurt dışında bu örgütle mücadelesini sürdürecek-
tir” vurgusunda bulunan Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan, “251 insanımızın kanını döken, sadece Külli-
ye etrafında 29 vatandaşı şehit eden bu alçakların 
ellerini kollarını sallayarak gezmesine kesinlikle 
izin vermeyeceğiz. Nereye kaçarlarsa kaçsınlar, 
hangi deliğe saklanırsa saklansınlar, inlerine gi-
recek, bunları kulaklarından tutup adalete teslim 
edeceğiz” ifadelerini kullandı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türkiye için olduğu ka-
dar Kırgızistan için de çok büyük tehdit oluşturan 
bu örgütün kökünü kazımanın, devlet başkanları 
olarak boyunlarının borcu olduğunu belirterek, 
“Bu öyle bir örgüt ki bugün bize, yarın aynısını 
Kırgızistan’a yapacak karakterdedir” dedi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türkiye olarak FETÖ 
ile mücadele konusunda Kırgızistan’dan beklenti-
lerini açık ve net olarak ifade ettiklerini, bu mese-
lenin ülkemiz ve milletimiz için anlamını, Türk-
Kırgız ilişkilerinin geleceği bakımından önemini, 
özellikle vurguladığını dile getirdi. Cumhurbaş-
kanı Ceenbekov’un, FETÖ konusunda daha dira-
yetli davranacağına ve gereken önlemleri süratle 
alacağına inandığını ifade eden Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, “Biz de FETÖ terör örgütüyle mücadele 
noktasında ilgili birimlerimizle kendisinin yanın-
da olacağız” dedi.

“KIRGIZİSTAN’LA BİR MİLYAR DOLAR Tİ-
CARET HACMİ HEDEFİNE ULAŞACAĞIZ”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Cumhurbaşkanı Ceen-
bekov ile ekonomi, ticaret, kültür ve eğitim dâhil 
olmak üzere ikili gündemlerinde yer alan diğer 
meseleleri de konuştuklarını, siyasi ve askerî iş 
birliğini ele aldıklarını ifade etti. Şu anda dış ti-
caret hacminin çok ileri bir noktada olmadığını, 
fakat hedef belirlediklerini söyleyen Cumhurbaş-
kanı Erdoğan, bir milyar dolarlık bu hedefe ulaşa-
caklarını kaydetti.

Kırgızistan ile ilişkilerin bir diğer önemli boyu-
tu olan Türk Konseyi’ne de değinen Cumhur-
başkanı Erdoğan, Eylül ayında Türk Konseyi 
Zirvesi’ni Bişkek’te yapmayı arzu ettiklerini bil-
dirdi. Cumhurbaşkanı Erdoğan, Cumhurbaşkanı 
Ceenbekov’un ev sahipliğinde Kazakistan, Öz-
bekistan, Azerbaycan ve Türkmenistan’la birlikte 
Türk Konseyi’nde dünyaya güçlü bir mesaj ver-
meyi istediklerini söyledi.

“TÜRK DÜNYASI OLARAK KENETLENME-
MİZ GEREKİYOR”

Cumhurbaşkanı Erdoğan konuşmasının sonun-
da, bu sene doğumunun 90’ıncı yılı idrak edilen 
Kırgız yazar Cengiz Aytmatov’un, “Birleşenler, 
birbirine omuz verenler her engeli aşarlar” sözüne 
atıfla, “Bizim de Türk dünyası olarak önümüzdeki 
engellere bu şekilde bakmamız, kenetlenmemiz, 
gönüllerimizi birleştirmemiz gerekiyor” dedi ve 
bu ziyaretin Türk-Kırgız ilişkilerinde yeni bir say-
fanın açılmasına vesile olacağına olan inancını 
ifade etti.

KIRGIZİSTAN CUMHURBAŞKANI CEEN-
BEKOV: “ELE ALDIĞIMIZ KONULAR VE 
VARILMIŞ OLAN MUTABAKATLARA BÜ-
YÜK DEĞER VERİYORUZ”

Cumhurbaşkanı Erdoğan’dan sonra söz alan 
Kırgızistan Cumhurbaşkanı Ceenbekov da çok 
yapıcı ve verimli görüşmelerde bulunduklarını 
belirterek, ortak tarih ve kültür bağları üzerinde 
kurulmuş olan Kırgız-Türk ilişkilerinin geleceği-
nin her iki tarafın da gündem konusu olduğunu, 

ANKARA (Sivil İnisiyatif) Zeliha Sorkun-
lu/ Görüşme öncesinde Cumhurbaşkanı 

Erdoğan, Kırgızistan Cumhurbaşkanı Sooranbay 
Ceenbekov’u resmî törenle karşıladı. Karşılama 
töreninin ardından, Türkiye ve Kırgızistan bay-
rakları önünde el sıkışarak basın mensuplarına 
görüntü veren iki lider, baş başa ve heyetler arası 
görüşmelerini gerçekleştirmek üzere Cumhur-
başkanlığı Külliyesine geçti.

“Cumhurbaşkanı Ceenbekov’un ziyareti, 
FETÖ’nün iki ülke ilişkilerini zehirleme çaba-
larına en güzel cevaptır”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Kırgızistan Cum-
hurbaşkanı Ceenbekov ile birlikte düzenledik-
leri ortak basın toplantısında, “FETÖ’cüler ve 
sirayet ettikleri kişiler, Türkiye ile Kırgızistan 
arasına fitne tohumları ekmek için her türlü 
alçaklığı, her türlü kalleşliği sergilediler. Cum-
hurbaşkanı Ceenbekov’un bugünkü ziyaretini, 
FETÖ’nün bu çabalarına verilmiş en güzel ce-
vap olarak görüyorum” dedi.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, Kırgı-
zistan Cumhurbaşkanı Sooranbay Ceenbekov 
ile birlikte gerçekleştirdikleri baş başa ve heyetler 
arası görüşme ile iki ülke arasındaki anlaşmaların 
imza töreninin ardından ortak basın toplantısı 
düzenledi.

“FETÖ, TÜRKİYE İLE KIRGIZİSTAN ARASI-
NA FİTNE TOHUMLARI EKMEK İÇİN HER 
TÜRLÜ KALLEŞLİĞİ YAPTI”

Kırgızistan Cumhurbaşkanı Ceenbekov’u, cum-
hurbaşkanlığı seçimindeki başarısından dolayı 
tebrik eden ve görevi üstlenmesini müteakip ilk 
yurtdışı ziyaretlerinden birini Türkiye’ye yap-
masından dolayı teşekkür eden Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, “Kırgızistan bizim için özel, ayrıcalık-
lı bir konuma sahiptir. Bu anlayışla 1991 yılında 
Kırgızistan’ın bağımsızlığını tanıyan ilk ülke ol-
duk. 2011 senesinde Yüksek Düzeyli Stratejik İş-
birliği Konseyi ihdas ederek ilişkilerimizi stratejik 
ortaklık seviyesine yükselttik” dedi.

Kırgızistan’da Türk iş adamlarının çok önemli 
yatırımları olduğunu belirten Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, eğitim alanında bugüne kadar 3500 Kır-
gız öğrenciye Türkiye burslarıyla eğitim imkânı 
hazırladıklarını, TİKA vasıtasıyla çok farklı alan-
larda kalkınma projelerini hayata geçirdiklerini 
ifade etti. İki ülke arasındaki yakın iş birliğinin 15 
Temmuz darbe girişimi sonrası çeşitli sınamala-
ra maruz kaldığına işaret eden Cumhurbaşkanı 

CUMHURBAŞKANI ERDOĞAN; 
“TÜRK DÜNYASI OLARAK KENETLENMEMİZ GEREKİYOR”
Kırgızistan Cumhurbaşkanı Sooronbay Ceenbekov Ankara’ya 
geldi. Ceenbekov’u Erdoğan Beştepe’de resmi törenle karşıladı. 
Konuk lider seçildikten sonra ilk ziyaretini Türkiye’ye yapıtı.
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рол Акгюн.      

ВИЗИТ ПРЕЗИДЕНТА КЫРГЫЗСТАНА В 
ПАРЛАМЕНТ ТУРЦИИ 

«Кыргызстан придает огромное значение те-
сному сотрудничеству с парламентом Тур-
ции. Турция имеет глубокую историю в этом 
плане, и мы желаем как можно скорее пере-
нять этот опыт», - сказал глава Кыргызстана 
Сооронбай Жээнбеков. 

Президент Кыргызстана Сооронбай Жээнбе-
ков в рамках официального визита в Турец-
кую Республику встретился со спикером пар-
ламента Исмаилом Кахраманом  

Исмаил Кахраман, тепло поприветствовав 
Жээнбекова, отметил, что турецкая сторона 
ждала его и приняла, как брата.  

«Народ Турции считает Кыргызстан также 
своей родиной, потому что мы являемся бра-
тьями с народом Кыргызстана. Я хочу еще раз 
поприветствовать вас в нашей стране», - от-
метил Исмаил Кахраман.  

Президент Кыргызстана Сооронбай Жээн-
беков, в свою очередь, выразил признатель-
ность за теплое гостеприимство, проявленное 
к нему и его делегации. 

Кроме того, глава Кыргызстана отметил, что 
в ходе визита спикера парламента Исмаи-
ла Кахрамана в прошлом году они провели 
очень теплую встречу. «В ходе этой встречи 
вы мне дали ценный совет как старший брат. 
В этот момент мне показалось, что мы знаем 
друг друга уже на протяжении многих лет. Я 
никогда не забуду эту встречу», - сказал пре-
зидент. 

Помимо этого, Сооронбай Жээнбеков отме-
тил, что в ходе своего визита в Турцию состо-
ялся обмен мнениями по важным вопросам 
двусторонней повестки дня. «Переговоры с 
президентом Турции Реджепом Тайипом Эр-
доганом прошли в очень теплой, дружествен-
ной обстановке, в духе взаимопонимания и в 
конструктивной атмосфере. Кыргызская сто-
рона довольная уровнем проведения перего-
воров», - сказал президент. 

Президент Сооронбай Жээнбеков провел 
встречу с премьер-министром Турции Бина-
ли Йылдырымом.

«Мы достигли согласия в том плане, что нам 
следует приложить некоторые усилия по 
устранению проблем касательно нашей по-
вестки дня, а также обменялись мнениями 
относительно многосторонних контактов, 
связанных с двусторонними отношениями. Я 
надеюсь, что в ходе дальнейших переговоров 
у нас будет возможность обсудить и другие 
вопросы повестки дня», - сказал глава Кыр-
гызстана. 

«Кыргызстан придает огромное значение те-
сному сотрудничеству с парламентом Турции. 
Турция имеет глубокую историю в этом пла-
не, и мы желаем как можно скорее перенять 
этот опыт. Я также хотел бы подчеркнуть, что 
мы придаем особое значение сотрудничеству 
между нашими парламентариями», - сказал 
глава Кыргызстана Сооронбай Жээнбеков.  

После завершения переговоров Сооронбай 
Жээнбеков вместе со спикером парламента 
Исмаилом Кахраманом отправился в Зал по-
чета парламента, где возложил цветы на ме-
сте, которая была повреждена в ходе попытки 
государственного переворота 15 июля 2016 
года членами террористической организации 
Фетхуллаха Гюлена.  

Исмаил Кахраман в это время рассказал Соо-
ронбаю Жээнбекову о происходящем 15 июля 
в здании парламента. 

любые препятствия. Таким образом, для того, 
чтобы преодолеть всевозможные препятст-
вия на своем пути, тюркскому миру, безуслов-
но, необходимо объединиться. Я считаю, что 
данный визит Сооронбая Жээнбекова откро-
ет новую страницу в отношениях двух стран».  

ПРЕЗИДЕНТ КЫРГЫЗСТАНА СООРОН-
БАЙ ЖЭЭНБЕКОВ: «МЫ ПРИДАЕМ ОГ-
РОМНОЕ ЗНАЧЕНИЕ ДОСТИГНУТЫМ 
ДОГОВОРЕННОСТЯМ И ВОПРОСАМ, 
КОТОРЫЕ БЫЛИ СЕГОДНЯ НА ДВУСТО-
РОННЕЙ ПОВЕСТКЕ ДНЯ». 

После завершения выступления президента 
Турции Реджепа Тайипа Эрдогана слово было 
передано главе Кыргызстана. Сооронбай Жэ-
энбеков отметил, что были осуществлены 
конструктивные и плодотворные перегово-
ры. Наряду с этим, были обсуждены основ-
ные моменты двусторонней повестки дня, 
включая дальнейшее развитие кыргызско-
турецких отношений, имеющих общую исто-
рию и культурные связи.  Глава Кыргызстана 
отметил, что они имеют общие цели для до-
стижения успеха и развития стратегического 
сотрудничества на высшем уровне.  

«В ходе наших переговоров, произошел кон-
структивный обмен мнениями относительно 
организации следующего заседания Совета 
тюркоязычных стран. Кыргызская сторона 
придает огромное значение достигнутым до-
говоренностям и вопросам, которые были 
сегодня на двусторонней повестке дня. Мы 
приложим все необходимые усилия для до-
стижения наших целей в рамках достигнутых 
договоренностей», - отметил Жээнбеков. 

МЕЖДУ ДВУМЯ СТРАНАМИ БЫЛИ ПОД-
ПИСАНЫ ШЕСТЬ ДОКУМЕНТОВ 

Перед началом пресс-конференции в присут-
ствии глав двух государств, прошла церемо-
ния подписания соглашений между двумя 
странами.  

Таким образом, были подписаны следую-
щие документы: «Меморандум о взаимопо-
нимании между Агентством по поддержке и 
продвижению инвестиций при Премьер-ми-
нистре Турецкой Республики и Агентством 
по продвижению инвестиций Кыргызста-
на», «Соглашение о сотрудничестве между 
правительством Кыргызстана и Турецкой 
Республики в сфере сельского хозяйства», 
«Соглашение о сотрудничестве между пра-
вительством Кыргызстана и Турецкой Ре-
спублики в области физической культуры и 
спорта, «Соглашение о взаимном поощрении 
и защите инвестиций  между правительством 
Кыргызстана и Турецкой Республики», «Со-
глашение о социальном обеспечении между 
правительством Кыргызстана и Турецкой Ре-
спублики», «Соглашение о сотрудничестве в 
области технического регулирования и стан-
дартизации между правительством Кыргыз-
стана и Турецкой Республики». 

Кроме того, на церемонии подписания дву-
сторонних соглашений присутствовали за-
меститель премьер-министра Хакан Чаву-
шоглу, министр иностранных дел Мевлют 
Чавушоглу, министр экономики Нихат Зей-
бекчи, министр труда и социальной защиты 
Жюлиде Сарыэроглу, министр продовольст-
вия, сельского хозяйства и животноводства 
Ахмет Эшреф Факыбаба, министр молодежи 
и спорта Осман Ашкин Бак, генеральный се-
кретарь аппарата президента Фахри Касырга, 
пресс-секретарь президента Ибрагим Калын, 
глава Турецкого агентства по сотрудничеству 
и координации аппарата Премьер-министра 
Турецкой Республики (ТИКА)  Сердар Чам и 
председатель фонда «Маариф» проф., д-р Би-

ТЕХ ПОР, ПОКА ПОСЛЕДНИЙ ЧЛЕН ОР-
ГАНИЗАЦИИ ФЕТХУЛЛАХА ГЮЛЕНА НЕ 
ОТВЕТИТ ПЕРЕД ЗАКОНОМ»

Глава Турции Реджеп Тайип Эрдоган в ходе 
своего выступления на пресс-конференции 
сказал следующее: «Мы продолжим нашу 
борьбу до тех пор, пока последний член ор-
ганизации Фетхуллаха Гюлена не ответит пе-
ред законом. Турция будет бороться с данной 
организацией как внутри страны, так и за ее 
пределами. В ходе путча погибли 251 человек, 
29 из них отдали свои жизни только из-за 
того, что находились возле президентской ре-
зиденции. Мы ни в коем случае не допустим 
того, чтобы они разгуливали на свободе. Куда 
бы они ни сбежали, и где бы ни скрывались, 
мы вытащим их за уши и передадим в руки 
правоохранительных органов».    

Кроме того, глава Турции отметил, что «задер-
жание руководителей данной организации, 
уничтожение их корней является прямой на-
шей обязанностью в качестве глав государст-
ва, так как деятельность данной организации 
представляет угрозу как безопасности Тур-
ции, так и Кыргызстана. Организация Фет-
хуллаха Гюлена предпримет такие же шаги в 
Кыргызстане завтра, которые предпринимает 
сегодня в Турции». 

«Этот вопрос мы затронули в ходе встреч 
делегаций. Мы открыто сказали нашим бра-
тьям из Кыргызстана о необходимости борь-
бы с организацией Фетхуллаха Гюлена. Кроме 
того, отметили значимость данного вопроса в 
плане дальнейшего развития сотрудничества 
между двумя странами. Я верю, что Соорон-
бай Жээнбеков глубоко изучит эту тему и 
предпримет необходимые меры в самое бли-
жайшее время. А мы со своей стороны всегда 
готовы оказать содействие в этом вопросе»,- 
сказал президент Турции.    

«МЫ НАМЕРЕНЫ УВЕЛИЧИТЬ НАШ 
ТОРГОВЫЙ ОБОРОТ С КЫРГЫЗСТА-
НОМ ДО 1 МЛРД. ДОЛЛАРОВ» 

Кроме того, глава Турции отметил, что в ходе 
встречи с президентом Жээнбековым были 
обсуждены актуальные вопросы двусторон-
ней повестки дня, включая вопросы эконо-
мики, торговли, культуры и образования. 
Также были затронуты вопросы политиче-
ского и военного сотрудничества. «На сегод-
няшний день, уровень торгового оборота с 
Кыргызстаном не достиг желаемой отметки. 
В связи с этим мы намерены увеличить наш 
торговый оборот с Кыргызстаном до 1 млрд. 
долларов», - отметил президент. 

«Хотел бы предложить провести очередной 
саммит Совета тюркоязычных государств в 
этом году в сентябре в Бишкеке. Таким обра-
зом, посредством организации данного сам-
мита в Бишкеке при участии президентов 
Казахстана, Узбекистана, Азербайджана и 
Туркменистана мы сможем продемонстриро-
вать миру весь потенциал нашего объедине-
ния», - отметил Эрдоган. 

«ТЮРКСКОМУ МИРУ НЕОБХОДИМО 
ОБЪЕДИНИТЬСЯ» 

В конце своего выступления президент Тур-
ции отметил, что в этом году выдающемуся 
литературному деятелю Кыргызстана должно 
было исполниться 90 лет. «Объединив уси-
лия, можно достичь многого и преодолеть 

АНКАРА (Гражданская инициатива) Зели-
ха Соркунлу/ Состоялась официальная 

церемония встречи президента Кыргызста-
на Сооронбая Жээнбекова с главой Турции 
Реджепом Тайипом Эрдоганом. После завер-
шения официальной церемонии встречи на 
фоне флагштоков, где были подняты государ-
ственные флаги Кыргызстана и Турецкой Ре-
спублики, главы двух государств пожали друг 
другу руки.  Далее президенты отправились в 
президентский дворец для переговоров как в 
узком, так и расширенном составе.  

«Визит главы Кыргызстана в Турцию – это 
лучший ответ на действия террористов орга-
низации Фетхуллаха Гюлена»

В ходе совместной пресс-конференции двух 
глав государств Реджеп Тайип Эрдоган 
сказал следующее: «Гюленовцы и их спод-
вижники совершили всевозможные преда-
тельства и подлость, чтобы посеять семена 
раздора между Турцией и Кыргызстаном. Я 
расцениваю визит лидера Кыргызстана Со-
оронбая Жээнбекова как самый лучший от-
вет на данные действия террористической 
организации Фетхуллаха Гюлена».   

После завершения церемонии подписания 
двусторонних соглашений, президент Турции 
Реджеп Тайип Эрдоган и глава Кыргызстана 
Сооронбай Жээнбеков провели совместную 
пресс-конференцию. 

«СПОДВИЖНИКИ ТЕРРОРИСТИЧЕ-
СКОЙ ОРГАНИЗАЦИИ ФЕТХУЛЛАХА 
ГЮЛЕНА СОВЕРШИЛИ ВСЕВОЗМОЖ-
НЫЕ ПРЕДАТЕЛЬСТВА И ПОДЛОСТЬ, 
ЧТОБЫ ПОСЕЯТЬ СЕМЕНА РАЗДОРА 
МЕЖДУ ТУРЦИЕЙ И КЫРГЫЗСТАНОМ» 

«Прежде всего, я хотел бы выразить свои по-
здравления Сооронбаю Жээнбекову в связи 
с победой на президентских выборах. Наря-
ду с этим, я очень рад, что свой первый ви-
зит в качестве главы государства Сооронбай 
Жээнбеков совершил именно в нашу страну. 
Кыргызстан имеет для нас особое значение. 
Кроме того, хочу отметить, что Турция явля-
ется одной из первых стран, которая призна-
ла независимость Кыргызстана. В 2011 году 
по нашей инициативе был создан Высший 
совет стратегического сотрудничества, благо-
даря чему уровень двусторонних отношений 
достиг стратегического партнерства», - сказал 
глава Турции. 

«У турецких предпринимателей есть свои 
инвестиции в Кыргызстане. Касательно со-
трудничества в области образования, хотел 
бы отметить, что с 1992 года 3500 студентов 
Кыргызстана получили образовательные сти-
пендии от Турции. Также осуществляется со-
трудничество в разных областях посредством 
ТИКА. Однако,  к сожалению, после попытки 
государственного переворота 15 июня наше 
сотрудничество было подвергнуто разным 
испытаниям. Террористическая организация 
Фетхуллаха Гюлена при помощи своих сто-
ронников пыталась ухудшить взаимоотно-
шения между нашими странами, сбить их с 
пути. Гюленовцы и их сподвижники соверши-
ли всевозможные предательства и подлость, 
чтобы посеять семена раздора между Турцией 
и Кыргызстаном. В связи с этим я расцениваю 
визит главы Кыргызстана как лучший ответ 
действиям организации Фетхуллаха Гюлена», 
- отметил Реджеп Тайип Эрдоган. 

«МЫ ПРОДОЛЖИМ НАШУ БОРЬБУ ДО 

ПРЕЗИДЕНТ ТУРЦИИ РЕДЖЕП ТАЙИП ЭРДОГАН: «ТЮРКСКОМУ МИРУ 
НЕОБХОДИМО ОБЪЕДИНИТЬСЯ» 

Президент 
Кыргызстана 
Сооронбай 
Жээнбеков прибыл 
с официальным 
визитом в Анкару. 
Встреча проходила 
в президентском 
дворце в 
«Бештепе». Это 
первый зарубежный 
визит главы 
Кыргызстана 
после победы на 
президентских 
выборах в стране.  
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Kuruluşumuzdan günümüze kadar mis-
yonumuz olan “İnsanı Yaşat ki, Devlet 
Yaşasın” çerçevesinde 1200’ü aşkın kardeş 
kuruluşlarımızla birlikte, konfederasyon, 
federasyon, vakıf ve dernek temsilcileriyle 
birlikte gönüllülük esası içerisinde günlük 
politize olmuş siyasetin dışında kalarak, 
devletlerin hayatında olan 50- 100- 200- 
300 yıllık bir siyaset anlayışıyla partiler 
üssü birlikteliğimiz ve faaliyetlerimiz hala 
devam etmekte. 

Biliyorsunuz en son 15 Temmuz ihanet 
gecesinde milletimiz partiler üssü bir anla-
yışla bir araya gelerek, meydanlara inerek, 
yeniden bir kurtuluş savaşı verdi. Devletin 
sahibi millettir anlayışımız bu ihanet şebe-
kesine karşı meydanlarda vücut buldu.

Darbe teşebbüsüne karşı milletimiz tek vü-
cut olarak, ihanet şebekesine ve onları kul-
lanan uluslararası güçlere karşı durarak, 
cumhurbaşkanımızda ve devletin tüm ku-
rumlarına sahip çıkarak milletimiz cevap 
vermiş oldu. 

Bilindiği gibi Başkent platformu öncü-
lüğünde kardeş kuruluşlarımızla birlik-
te, 81 ilimizde ve yurt dışında “15 Tem-
muzu Unutmadık, Unutturmayacağız” 
bayrak kampanyası başlattık. Türkiye 
Cumhuriyeti devletinin ilelebet payidar 

kalması için Elele, gönül gönüle olduk. 
Bu faaliyetleri yürütürken kimse kimse-
nin ne astı nede üstü oldu; gönüllülük 
esası içerisinde bu faaliyetleri gerçek-
leştirdik ve halen devam ediyoruz.  
 
Özetleyecek olursak; üç türlü türev var-
dır bitkiler, hayvanlar ve insanlar, üçü de 
yer, içer ve en sonunda bu canlılar ölürler. 
Sonuçta her canlı ölümü tadar. İnsanı hay-
vanlardan ve bitkilerden farkı kılan tek şey 
eserleridir. Sivil toplum örgütleri eserler 
bırakarak geleceğimiz olan çocuklarımıza, 
torunlarımıza, miras bırakabileceğimiz 
çok önemli kuruluşlardır.

Köylüsü, kentlisi, ticaret yapanı, siyaset 
yapanı toplumun tüm katmanları amatör 
ruhla gönüllülük esasına uygun çalışan 
bizlere sahip çıkmalı, partiler üstü sahip 
çıkmalıyız, süreç içerisinde politize olma-
malıyız. 

Kardeş kuruluşumuz olan Aksaray 
Selime´liler derneğimizin vatana, millete, 
devlete hayırlı olmasını niyaz ediyor şük-
ranlarımı sunuyorum dedi. 

Daha sonra Selime Kasabası tarihi Sinan 
Bey Camii İmam Hatibi, Şenol Salun´un 
yaptığı duanın ardından açılış kurdelesi 
kesilerek fotoğraf çekimine geçildi.

nokta, ay yıldızlı bayrağımızdır” 

Başkent Platformu Genel Başkanı (Kırgı-
zistan Fahri Konsolosu) Dr. Mustafa Kurt 
davet için teşekkür ederek, kardeş kurulu-
şumuz olan  Selime´liler Derneğinin açılışı 
için bugün buradayız dedi.

Başkent platformu olarak bizler “Merkeze 
İnsanı Koyarak” kuruluş felsefemiz olan 
“İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” anlayışı 
çerçevesinde hizmet etmekteyiz. 11 yıldır, 
Osmanlı imparatorluğunun vakıf anlayı-
şını çağa uygun hale getirerek sivil toplum 
örgütlerinde vücut bulması için gönül teri 
dökerek şükür bu günlere ulaştık. 

Bilindiği gibi sivil toplum kuruluşlarının 
dünyada hareket noktası Anadolu’dur. Si-
vil toplum kuruluşlarının merkezi olan 
Anadolu’dan alınmış bu vakıf modelini 
yabancılar kopya yada taklit edilerek de-
ğiştirilip, dönüştürülerek bugünkü kısaca 
‘’encio’’ adıyla sivil inisiyatif olarak dün-
yada hizmet vermekteler. Yani dünyada-
ki sivil toplum kuruluşları esası itibariyle 
Anadolu topraklarından çıkmıştır. Bizler 
yıllara sari ecdadımızın bu mirasına hak-
kıyla maalesef sahip çıkamadık. Lakin son 
11 yıldır Başkent Platformu olarak “Dev-
letin Sahibi Millettir” &” İnsanı Yaşat ki, 
Devlet Yaşasın” anlayışı çerçevesinde ulu-
sal ve uluslararası arenada faaliyetlerimizle 
İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” anlayışını 
sivil toplum örgütlerinin bünyesinde vücut 
bulmasını sağladık. 

ANKARA (Sivil İnisiyatif) Zeliha 
Sorkunlu/  Selime´liler Yardımlaş-

ma, Dayanışma ve Kültür Derneği açılışı 
geçtiğimiz günler de büyük bir katılımla 
gerçekleşti. Açılışta,  Selime´liler Yardım-
laşma, Dayanışma ve Kültür Derneğinin 
onur konuğu Kırgızistan- Türkiye Fahri 
Konsolosu ve aynı zamanda Başkent Plat-
formu Genel Başkanı Dr. Mustafa Kurt, 
Selime Belediye Başkanı Turgut Yayatan, 
Ankara Dernekler Federasyonu Kadın 
Kolları Başkanı Belma Kaya,  Aksaray Mil-
letvekili Aday Adayı Abdurrahman Yusuf 
Kayabaşı, Uluslararası Sivil İnisiyatif Ga-
zetesi Ailesinden Kazım Metin, Halil İbra-
him Balkış, Serkan Yıldırım ve Ankara´da 
yaşayan Selime´liler, Aksaraylı ve Ankara 
da bulunan Sivil Toplum Kuruluş temsilci-
leri, Selime´den iştirak eden vatandaşlar ve 
çok sayı da seçkin davetli katılım  sağladı. 

Dernek Başkanı Orhan Çar, 
“Selime´lilerin Ankara´da sesi olmak is-
tiyoruz”

Selime´liler Dernek Başkanı Orhan Çar, 
derneğin kuruluş amacının Selime´lilerin 
Ankara´da sesi olmak ve her türlü ihtiyaç-
larına destek vermek olduğunu söyledi. 
Çar, kurulan dernek vasıtasıyla birlik, be-
raberlik ve dayanışma ruhuyla hayırlı ça-
lışmalara imza atacaklarına inancını ifade 
etti. 

Başkent Platformu Genel Başkanı Dr. 
Mustafa Kurt “Hepimizin hizmet ettiği 

BAŞKENTTE AKSARAY SELİME´LİLER DERNEĞİ AÇILDI
Ankara´da yaşayan Aksaray Selime´liler ve Selime halkının 
destekleriyle Keçiören´de Selime´liler Yardımlaşma, Dayanışma 
ve Kültür Derneği açılışı geçtiğimiz günler de büyük bir katılımla 
gerçekleşti.
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АНКАРА (Гражданская инициати-
ва) Зелиха Соркунлу/ Церемонию 

открытия Ассоциации солидарности, 
культуры и взаимопомощи жителей 
Селиме посетили большое количест-
во людей. Таким образом, на данном 
мероприятии присутствовали почет-
ный гость вышеуказанной ассоциации 
Почетный консул Кыргызстана в Тур-
ции и в то же время глава Столичной 
платформы д-р Мустафа Курт, предсе-
датель муниципалитета города Селиме 
Тургут Йайатан, глава Федерации ас-
социаций Анкары Бельма Кайа, канди-
дат в депутаты от провинции Аксарай 
Абдуррахман Юсуф Кайабаши, член 
Международного издания Гражданской 
инициативы  Казым Метин, Халил Иб-
рагим Балкыш, Серкан Йылдырым, а 
также жители Селиме, проживающие в 
Анкаре, представители неправительст-
венных организаций и большое коли-
чество других уважаемых гостей.    

Глава Ассоциации Орхан Чар: «Мы на-
мерены привлечь внимание обществен-
ности Анкары к проблемам жителей 
Селиме». 

Глава вышеназванной ассоциации Ор-
хан Чар сказал следующее: «Цель созда-
ния нашей ассоциации заключается в 
том, чтобы озвучить проблемы жителей 
Селиме в Анкаре для оказания им необ-
ходимой поддержки. И я надеюсь, что 
посредством единства и солидарности, 
которая царит в нашей ассоциации, нам 
будет под силу воплотить в жизнь все 
наши планы». 

Глава Столичной платформы Мустафа 
Курт: «Все наши действия, прежде все-
го, направлены на благополучие нашего 
государства». 

Глава Столичной платформы (почет-
ный консул КР в Турции) д-р Мустафа 
Курт выразил признательность за при-
глашение и пожелал успехов в работе 
Ассоциации жителей Селиме. 

«Главный принцип Столичной плат-
формы заключается в следующем: «Хо-
чешь процветания государства – создай 
условия для людей». Согласно данному 
принципу, мы, прежде всего, уделяем 
внимание развитию человеческих ре-
сурсов. Таким образом, мы, модернизи-
ровав принципы создания социальных 
фондов времен Османской империи, на 
протяжении 11 лет успешно осуществ-
ляем свою миссию», - сказал Мустафа 
Курт. 

«Как известно, впервые идея создания 
неправительственной организации в 
мире пришла из Анатолии. Анатолия 
является центром неправительствен-
ных организаций.  Однако впоследст-

вии представители других государств 
стали выдавать эту идею за свою, назы-
вая ее коротко «encio». Другими слова-
ми, можно утверждать, что   неправи-
тельственные организации произошли 
на анатолийской земле. К сожалению, 
на протяжении многих лет мы не смогли 
должным образом сберечь это насле-
дие, переданное нам нашими предками. 
Однако нам удалось создать Столичную 
платформу, которая на протяжении 11 
лет успешно осуществляет свою дея-
тельность согласно главному принци-
пу платформы: «Власть принадлежит 
народу&Хочешь процветания государ-
ства – создай условия для людей».  

«В рамках главной миссии Столичной 
платформы «Хочешь процветания го-
сударства – создай условия для людей», 
которая является главным принципом 
платформы с момента ее создания, мы 
успешно осуществляем совместную де-
ятельность с представителями различ-
ных конфедераций, федераций, фондов 
и объединений. Кроме того,  в реализа-
ции нашей деятельности нам оказыва-
ют поддержку более чем 1200 дочерних 
организаций». 

«Как известно, в ночь с 15 на 16 июля, 
когда в нашей стране была предпринята 
попытка государственного переворо-
та, на улицы крупных городов Турции 
вышли тысячи человек и смогли про-
тивостоять действиям военных. Таким 
образом, наш народ сумел доказать 
главный принцип Столичной платфор-
мы: «Власть принадлежит народу»». 

«Таким образом, турецкий народ как 
единое целое сумел дать отпор действи-
ям со стороны предательски настроен-
ных военных групп, а также некоторых 
международных сил».  

«Как известно, вместе с нашими се-
стринскими учреждениями под руко-
водством Столичной платформы, мы 
запустили кампанию «Мы не забыли 
события 15 июля».  Мы продолжаем 
осуществлять нашу миссию во имя бла-
гополучия Турецкой Республики. Сле-
дует отметить, что такого рода меро-
приятия  проводятся на добровольной 
основе». 

«Таким образом, можно утверждать 
следующее: существуют три разных 

вида существ: растения, животные и 
люди. Каждый из этих существ питает-
ся, употребляет жидкость и в конечном 
итоге умирает. В результате каждое жи-
вое существо когда-нибудь, да и умира-
ет. Единственное, что отличает людей 
от животных и растений -  это их по-
стоянное стремление к открытиям. Не-
правительственные организации - это 
очень важные институты, которые мы 
можем передать нашим будущим поко-
лениям».    

«Наши ряды должны пополнить все 
слои общества, начиная с простого 
рабочего, заканчивая политическим 
деятелем. Как было отмечено ранее, 

осуществляя нашу деятельность пол-
ностью на добровольной основе, мы не 
должны ни в коем случае политизиро-
вать наши действия». 

«Я желаю успехов в работе Ассоциации 
жителей Селиме и надеюсь, что они су-
меют принести пользу народу и госу-
дарству», - заключил Мустафа Курт. 

К концу мероприятия после того, как 
имам исторической мечети «Синан 
Бей» города Селиме Шенол Салун про-
чел молитву, была разрезана лента, сим-
волизирующая открытие вышеназван-
ной ассоциации. 

В АНКАРЕ СОСТОЯЛОСЬ ОТКРЫТИЕ 
АССОЦИАЦИИ ЖИТЕЛЕЙ ГОРОДА СЕЛИМЕ 
При поддержке жителей города Селиме провинции Аксарай, проживающих в Анкаре, 
в городе Кечиорен состоялось открытие Ассоциации солидарности, культуры и 
взаимопомощи жителей Селиме. Следует отметить, что данное мероприятие посетили 
большое количество людей.  
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чале 1990-х годов сотрудникам КГБ 
удалось раскрыть преступления, со-
вершенные советской разведкой ста-
линских времен является некой прев-
ратностью истории. Я на протяжении 
многих лет работал над раскрытием 
данных преступлений, чтобы выпол-
нить свой долг перед родиной. Таким 
образом, в ходе сталинских репрессий 
с 1938 по 1953 год только на террито-
рии Кыргызстана было убито 20 ты-
сяч представителей тюркских народ-
ностей. Я хотел бы подчеркнуть этот 
факт для того, чтобы будущие поколе-
ния знали всю правду касательно сво-
ей истории», - добавил Абдурахманов. 

Кроме того, Абдурахманов отметил, 
что продолжит и дальше свою работу 
по выявлению данных исторических 
фактов. 

Ректор университета Кастамону проф. 
д-р Сейит Айдын: «Советский период 
явился «веком гонений и преследова-
ний» для тюркских народов».  

«В результате сталинских репрессий 
геноциду подверглись огромное коли-
чество тюрок-мусульман. Место мас-
сового захоронения 138 жертв было 
найдено лишь в 1993 году. Я хочу еще 
раз почтить память жертв, репресси-
рованных 80 лет назад», - отметил он.    

В конце церемонии почтения памяти 
был показан документальный фильм 
« Геноцид в «Ата-Бейите»».  

АНКАРА (Гражданская инициати-
ва) Зелиха Соркунлу/ Церемония 

почтения памяти жертв «Геноцида 
кыргызской интеллигенции в «Ата-
Бейит»», которая была организована в 
конференц-зале имени Ахмеда Ясави 
в университете Кастамону, началась с 
открытия фотовыставки под названи-
ем «Красный геноцид». 

Болотбек Абдурахманов, в ходе свое-
го выступления на церемонии, отме-
тил, что кыргызский народ подвергся 
геноциду. «Тела 138 человек и их до-
кументы были найдены в кирпичной 
печи глубиной 3 метра. Среди репрес-
сированных оказались отец писателя 
Чингиза Айтматова – Торекул Айтма-
тов, а также основоположник кыргыз-
ского алфавита Касым Тыныстанов 
и видные ученые Центральной Азии 
Баялы Исакеев, Абдыкадыр Орозбе-
ков, Эринбек Эсенаманов. Согласно 
данным документам, они были ре-
прессированы в 1938 году как враги 
народа. После того как были найде-
ны эти документы, я нашел еще одну 
копию аналогичных документов в 
архивах КГБ.  Это первые найденные 
тела, которые доказывают проявление 
геноцида со стороны Советской влас-
ти», - сказал он. 

«Во время правления Сталина были 
убиты тысячи людей. В Кыргызстане 
были найдены тела только 138 жертв. 
Мы до сих пор не знаем, где захоро-
нены остальные. Тот факт, что в на-

“138 kişinin cesedini bir tuğla ocağın-
da bulduk. Cesetler arasında 3 met-
re derinlikte önemli kişiler ve onla-
ra ait belgeleri vardı. Bunlardan biri 
yazar Cengiz Aytmatov’un babası Tö-
rekul Aytmatov’dur. Yine ayrıca Kırgı-
zistan milli alfabesinin mimarı Kasım 
Tınıstanov ve Orta Asya’nın yetiştirdiği 
âlimlerden Bayalı İsakeyev, Abdıkadır 
Orazbekov, Erinbek Esenamanov bulun-
maktaydı. O belgelerde yazdığına göre 
1938›de bu insanlar halk düşmanı olarak 
suçlanıp kurşuna dizilmişti. Belgelerin 
bulunmasından sonra aynı belgelerin di-
ğer nüshasını KGB arşivlerinde buldum. 

Bu cesetler Sovyet me-
zaliminin yaptığı kat-
liama dair ilk bulunan 
cesetlerdi.» 

Kırgızistan’da Stalin dö-
neminde çok sayıda kat-
liam yapıldığını vurgu-
layan Abdurahmanov, 
şöyle devam etti:

“Stalin döneminde bin-

ANKARA (Sivil İnisiyatif) Zeliha 
Sorkunlu/  Kastamonu Üniversite-

since Ahmet Yesevi Konferans Salonu’nda 
düzenlenen “Kırgız Münevverlerine yö-
nelik Ata-Beyt Katliamı” anma etkinliği 
“Kızıl katliam” isimli resim sergisinin 
açılmasıyla başladı.

Abdurahmanov, konferansta yaptığı ko-
nuşmada, Kırgız Türklerinin çok sayıda 
katliama maruz kaldığını söyledi. Kırgız 
Türklerinden oluşan 138 kişinin cesedini 
katledilmiş şekilde bulduklarını anlatan 
Abdurahmanov, şöyle konuştu:

Kastamonu Üniversitesi “Kırgız Münevverlerine Yönelik 
Ata-Beyt Katliamını” Unutmadı…  
Kastamonu Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Seyit Aydın, Sovyet 
Döneminin Türkler İçin “Zulüm Asrı” Anlamına Geldiğini 
Söyledi.

В УНИВЕРСИТЕТЕ КАСТАМОНУ ПОЧТИЛИ ПАМЯТЬ ЖЕРТВ ПОЛИТИЧЕСКИХ 
РЕПРЕССИЙ 1937-38 ГОДОВ
Ректор университета Кастамону проф. д-р Сейит 
Айдын: «Советский период явился «веком гонений и 
преследований» для тюркских народов».  

lerce kişi kurşuna dizilmiştir. Bunlar ara-
sında sadece 138 kişinin cesedi bulundu. 
Diğerleri hala sır, mezarlarının nerede ol-
duğu belirsiz. Stalin dönemindeki istihba-
ratın yaptığı bu katliamı 1990’lara gelin-
diğinde KGB’nin ortaya çıkarması tarihin 
bir cilvesidir. Kendi milletimize olan vefa 
borcumuzu yerine getirmek için bu bilgi-
leri ortaya çıkarmak için yıllarca çalıştım. 
Sovyet döneminde 1938’den 1953 yılına 
kadar sadece Kırgızistan’da 20 bin Türk 
katledilmiştir. Böyle bir olayı üzerine basa 
basa anlatmamım sebebi tarihimize sahip 
çıkmamız gerektiğini vurgulamak içindir.”

Abdurahmanov,  Kırgızistan’da yaşanan-

ları ortaya çıkarmak için üzerine düşeni 
yapmaya devam edeceğini kaydetti.

Kastamonu Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Seyit Aydın da Sovyet döneminin 
Türkler için zulüm asrı anlamına geldi-
ğini söyledi.

Stalin döneminde Müslüman Türklerin 
ağır katliama maruz kaldığını ifade eden 
Aydın, “138 kişinin bulunduğu bu toplu 
mezar ancak 1993 yılında ortaya çıkarı-
labilmiştir. 80 yıl evvel katledilen münev-
verlerimizi bir kez daha anıyorum.” dedi.

Programın sonunda “Ata-Beyt Katliamı” 
belgeselinin gösterimi yapıldı.
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В Африне, который был освобожден 
от террористов в рамках операции 

«Оливковая ветвь», продолжаются рабо-
ты по восстановлению города и региона. 

Глава провинции Хатай Эрдал Ата, в ин-
тервью корреспонденту Агентство «Ана-
долу» сказал следующее: «После успеш-
ного проведения операции «Оливковая 
ветвь» турецкими военными в Африне, 
администрации провинции Хатай было 
поручено принять все необходимые меры 
для восстановления города и скорейшего 
возвращения к нормальной жизни».  

Таким образом, Эрдал Ата заявил о про-
должении работ по выявлению нужд и 
потребностей жителей Африна. 

«Для выполнения этих целей были даны 
соответствующие поручения 2 помощни-
кам губернатора и 4 окружным губерна-
торам. Все остальные государственные 
учреждения и организации также нахо-
дятся на месте. Они проводят работу над 
тем, чтобы определить масштабы ущерба 
и выявить потребности жителей. С дру-
гой стороны интенсивно продолжается 
работа по восстановлению города. Таким 
образом, началась подача пресной воды 
в водоочистные станции Африна.  Также 
продолжаются работы по обнаружению 
нарушений в сети и линиях. Кроме того, 
в Африне проводят соответствующие 
работы сотрудники администраций про-
винций Кырыкхан, Рейханлы и Хатай. 
Члены организаций АФАД и Красного 
полумесяца занимаются распределением 
гуманитарного продовольствия постра-
давшим. Таким образом, все наши дейст-
вия направлены на скорейшее восстанов-
ление нормальной жизни в регионе, чьи 
жители на протяжении 7 лет находились 
под контролем террористических групп», 
- сказал он. 

Мероприятия в области образования и 
здравоохранения 

Глава провинции Хатай Эрдал Ата отме-
тил важность образования для детей, и 
заявил, что работа по выявлению потреб-
ностей и нужд образовательных учре-
ждений в Африне продолжается.  

«Работа, которую мы проводим в данное 
время, по большей части направлена на 
подготовку  к новому  2018-2019 учебно-
му году, так чтобы обеспечить полную го-
товность и восполнить все потребности 
школ. Речь идет об обеспечении учителей 
соответствующими материалами, кан-
целярскими принадлежностями, а также 
необходимым оборудованием. Все их по-
требности будут восполнены», - отметил 
он.  

Кроме того, Эрдал Ата подчеркнул, что с 
этой недели все медицинские службы Аф-
рина начнут свою работу и в этом плане 
также успешно проводят свою деятель-
ность медицинская служба провинции 
Хатай.  

«Турецкие военные оказали огромную 
поддержку области здравоохранения в 
Африне», - сказал он. 

«Мы считаем, что все государственные 
учреждения нашего города при поддер-
жке Анкары обязательно добьются успе-
ха в своей деятельности по скорейшей 
нормализации жизни в Африне. В Афри-
не имеются свои больницы, но их состо-
яние оставляет желать лучшего. В обя-
зательном порядке будет обеспечен их 
ремонт. Некоторые из больниц, покидая 
город, уничтожили террористов. Пока 
эти больницы полностью не восстановят-
ся, жителей региона будут обслуживать 
мобильные медицинские группы. Источ-
ник: Агентство «Анадолу»  

ve çeşitli ihtiyaç malzemelerinin dağıtımını 
yapıyorlar. En kısa süre içinde orada haya-
tın normale dönmesi, 7 yıldan beri bölgede 
terörün elinde esir düşmüş olan halkın hu-
zurunun sağlanması ve tüm kamu hizmetleri 
için azami gayreti gösteriyoruz.”

Eğitim ve sağlık alanlarındaki çalışmalar

Vali Ata, çocukların eğitimlerini de çok 
önemsediklerinin altını çizerek, Afrin’deki 
okulların mevcut durumu ve ihtiyaçlarının 
tespit çalışmalarının devam ettiğini bildirdi.

Bu yılki eğitim ve öğretim yılının bitmesine 
kısa bir süre kaldığını anımsatan Ata, “Şu 
anda bizim yaptığımız çalışmalar daha zi-
yade 2018-2019 eğitim öğretim yılının baş-
langıcında okulların herhangi bir ihtiyacının 
kalmadan yeni eğitim ve öğretim dönemine 
hazır hale getirilmesi yönünde. Öğretmenle-
rin tespiti, okulların ihtiyaçlarının tamam-
lanması, kırtasiyedir, donanım malzemeleri-
dir.... Ne tür ihtiyaçlar varsa bunlar yapılarak 
yerine getirilecek.” diye konuştu.

Ata, bu hafta itibariyle Afrin’de sağlık hizmet-
lerinin verilmeye başlayacağını ve bu konuda 
da Hatay İl Sağlık Müdürlüğü ile ekiplerinin 
gayet iyi çalışmalar yaptığını söyledi.

Afrin’de Türk Silahlı Kuvvetlerinin de sağlık 
konusunda çok büyük destek verdiğini dile 
getiren Ata, şunları aktardı:

«Orada hayatın normale dönmesi için bizim 
ilimizdeki tüm kamu kurum ve kuruluşla-
rının Ankara›nın da desteğiyle en kısa süre 
içinde iyi sonuçlar alacağı kanaatindeyiz. 
Afrin›de mevcut hastaneler var. Bakımı, ona-
rımı tıbbi araç gereç ve donatım ihtiyaçları 
karşılanacak. Bir takım hastaneleri teröristler 
bölgeyi terk ederken tahrip etmişler. Onları 
hizmet verebilir hale getireceğiz. Diğer taraf-
tan da mobil sağlık araçlarıyla bölge halkına 
hizmet verilecek.» KAYNAK:AA

Zeytin Dalı Harekatı kapsamında terö-
ristlerden temizlenen Afrin›de hayatın 

normale dönmesi ve bölgenin kalkınmasına 
yönelik çalışmalar devam ediyor.

Hatay Valisi Erdal Ata, AA muhabirine 
yaptığı açıklamada, TSK’nin başarıyla yü-
rüttüğü  Zeytin Dalı Harekatı’ndan son-
ra Afrin’in terörist unsurlardan temizlendi-
ğini hatırlatarak, ilçede ve çevresinde hayatın 
normale dönmesi ve kamu hizmetlerinin 
organizasyonu konusunda Hatay Valiliğinin 
görevlendirildiğini belirtti.

Bu doğrultuda Afrin’de ihtiyaçların tespiti ve 
yapılacaklar konusunda harekete geçtiklerini 
ifade eden Ata, sözlerini şöyle sürdürdü:

“Biz de oradan sorumlu 2 vali yardımcısı, 
4 kaymakam görevlendirmesi yaptık. Di-
ğer tüm kamu kurum ve kuruluşlarımız da 
sahadalar. Mevcut durumun ne olduğunu, 
ihtiyaçların tespiti konusunda çalışmalar 
yapıyorlar. Bir taraftan da çalışmalar hızlı 
bir şekilde devam ediyor. Mesela Devlet Su 
İşleri Afrin’deki depolara su vermeye baş-
ladı. Şebeke ve hatlarda arızalar var mı yok 
mu onların tespit çalışmaları yapılıyor. Öbür 
taraftan Kırıkhan, Reyhanlı ve Hatay Büyük-
şehir Belediyemiz orada mahalli nitelikte 
bir takım ihtiyaçların karşılanması için gay-
ret gösteriyor. AFAD ve Kızılay ekiplerimiz 
sürekli orada mağdur insanlara gıda, erzak 

‘Afrin Türkiye’nin Katkısıyla 
Hızla Ayağa Kalkacak’

Благодаря Поддержке Турции Африн 
Возвращается К Нормальной Жизни  

«Необходимо уделить пристальное внима-
ние к расследованию фактов нарушений 
против мусульман в Германии», - сказал 
Омер Сердар. 

«В связи с тем, что такие террористиче-
ские организации как ИГИЛ, Боко Харам, 
Аль-Каида и FETÖ ассоциируют себя с ис-
ламом, у людей в западных странах сложи-
лось такое враждебное восприятие к му-
сульманам», - сказал он. 

Кроме того, Омер Сердар заявил, что у 
жителей европейских стран присутствует 
страх по отношению к беженцам из Ближ-
него Востока, который впоследствии прев-
ращается в исламофобию. 

«В результате увеличения количества 
крайне правых националистических пар-
тий в Европе, наблюдаются изменения в 
политической парадигме некоторых стран. 
Это подтверждает заявление министра 
внутренних дел Германии: « Ислам не при-
надлежит Германии». Мы никого не обви-
няем. В Европе проживает 25 млн. мусуль-
ман, поэтому нам нужно жить в мире и 
согласии», - сказал он.  

Омер Сердар добавил, что после завер-
шения расследований в Европе, они под-
готовят необходимый доклад. Источник: 
Агентство «Анадолу»    

kenlerin yol açtığını vurgulayan Serdar, «Ör-
neğin kendini İslam›la tanımlayan ama terör 
örgütü olanlar var: DEAŞ, Boko Haram, El 
Kaide, FETÖ vesaire. Bunların bu algıya et-
kisi oldu.» değerlendirmesini yaptı.

Serdar, Avrupa›da yaşayanların 
Ortadoğu›dan gelen sığınmacılardan kork-
tuğunu ve bu korkuyu «İslamofobi» olarak 
tanımladığını ifade etti.

Avrupa›da aşırı sağ akımların yükselmesiyle 
merkez siyasetin de gündemine geldiğine de-
ğinen Serdar, «(Almanya) İçişleri Bakanı›nın 

‹İslam, Almanya›ya ait değildir› açıklaması 
tabanda karşılık buluyor. Suçlu arıyor deği-
liz. Bu olayların sonuçlarını beraber ortaya 
çıkaralım. Bu dünyada beraber yaşıyoruz. 
Avrupa›da 25 milyon Müslüman var. Dolayı-
sıyla beraber yaşanılmak durumunda.» diye 
konuştu.

Ömer Serdar, Avrupa’daki incelemelerinin 
tamamlanmasının ardından bunu bir ra-
por haline getireceklerini sözlerine ekledi 
KAYNAK:AA

«Подкомиссия по изучению исламофобии 
в западных странах» парламента Турции 
провела встречу с представителями турец-
ких неправительственных организаций в 
Берлине.   

Глава парламентской комиссии по рассле-
дованию нарушений прав человека и де-
путат Партии справедливости и развития 
от провинции Элязыг Омер Сердар зая-

вил, что граждане 
Турции в Германии 
вынуждены сталки-
ваться с несправед-
ливостью. 

«Подкомиссия по 
изучению исламо-
фобии в западных 
странах» парламен-
та Турции провела 
встречу с представи-

телями турецких неправительственных ор-
ганизаций в турецком посольстве в Берлине.     

Делегация выслушала проблемы турецкой 
общины в Германии и предложения по их 
решению. 

Глава парламентской комиссии по рассле-
дованию нарушений прав человека Омер 
Сердар в ходе своего выступления на 
встрече выразил недовольство в связи с 
тем, что ислам до сих пор ассоциируется с 
терроризмом.  

‘TBMM Batı Ülkelerindeki İslam Düşman-
lığını İnceleme Alt Komisyonu’ heyeti, baş-
kent Berlin’de Türk sivil toplum kuruluşları-
nın temsilcileriyle bir araya geldi.

TBMM İnsan Haklarını İnceleme Komis-
yonu Başkanı ve AK Parti Elazığ Milletve-
kili Ömer Serdar, Almanya’da Türk  vatan-
daşlarının yaşadığı haksızlıklar karşısında 
hukuki sürecin zorlanması tavsiyesinde bu-
lundu.

Almanya›da temaslarını sürdüren «TBMM 
Batı Ülkelerindeki İslam Düşmanlığını İn-
celeme Alt Komisyonu» heyeti, Türkiye›nin 
Berlin Büyükelçiliğinde Türk sivil toplum 
kuruluşlarının temsilcileriyle bir araya geldi.

Heyet, Almanya›da yaşayan Türk toplumu-
nun sorunları ve onların çözüm önerilerini 
dinledi.

TBMM İnsan Haklarını İnceleme Komisyo-
nu Başkanı Ömer Serdar, toplantıda yaptığı 
konuşmada, son dönemlerde Müslümanla-
rın terör ile ilişkilendirilmesinden duyduğu 
rahatsızlığı dile getirdi.

Serdar, «Almanya›da yaşanılan haksızlıklar 
karşısında da hukuki süreci zorlayın.» dedi.

Batı ülkelerinde var olan bu algıya bazı et-

TBMM Heyeti 
Almanya’da Türk  
Vatandaşlarının 
Sorunlarını 
Dinledi.

Делегация Парламента Турции 
Выслушала Проблемы Турецких 
Граждан В Германии 
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gibi sözlerle eleştirdiğine dikkati çeken Ba-
cık, yazısından dolayı Kuru’ya kimliği açık 
ya da gizli örgüt üyelerinin “cahil”, “akade-
misyen bozması”, “aptal”, “ne olduğu belirsiz” 
şeklinde hakaret ettiğine işaret ederek, eleba-
şının üslubunun örnek oluşturduğunu dile 
getirdi.

“FG çekilmeli, heyet kendini lağvetmeli”

Bunlara son olarak Amerika’da yaşayan bir 
İsmail B. Tutar (@IsmailBTutar) adlı bir üye 
eklendi. Tutar, sosyal medya hesabından 
Milli İstihbarat Teşkilatının (MİT) Koso-
va’daki 6 FETÖ üyesini Türkiye’ye getirmesi 
sonrası, “Kosova’daki kaçırma hadisesi ce-
maat yapılanmasının tüm eksiklerini ortaya 
döktü. Merkezin bir exit (çıkış) stratejisi yok. 
Öyleyse FG (Fethullah Gülen) çekilmeli, 
heyet (kurmay tabaka) kendini lağvetmeli.” 
diyerek elebaşını örgütü bırakmaya çağırdı. 
Gelen tepkilerin ardından Tutar’ın bu mesa-
jını sildiği görüldü.

Tutar›ı diğer bazı FETÖ üyeleri, «nifak tohu-
mu atmak» ve «fitne sahibi münafık» olmak-
la suçladı.

“Gülen’in bütün olanlarda ana suçlu olduğu-
nu düşünüyorum”

Kendini eski üye olarak tanımlayan ve 
Avustralya’da yaşayan İsa Hafalır da Gülen’i 
açıkça suçlayanlar arasında yer aldı. Hafalır, 
1 Nisan’da sosyal medya hesabından şu me-
sajı paylaşarak, elebaşını eleştirdi:

“Gülen’in bütün olanlarda ana suçlu oldu-
ğunu düşünüyorum. Suçu cemaati bu şekil-
de tasarlaması; bir tarafı görünen, ahlaka, 
eğitime, dine önem veren; diğer tarafı gizli, 
tedbir yapan, gizli ajandası olan, makyavelist 
bir yapı. Bu cemaatin iki yüzü—dolayısıyla 
genel olarak bakıldığında iki yüzlülüğü—asıl 
büyük problem ve bunun asıl suçlusu Gülen 
kanımca. “

Eleştirlerde sık sık en üst tabaka olan kurmay 
tabakanın aşılamadığı, elebaşı Gülen’e ulaşı-
lamadığı da dile getiriliyor.

«Münafıklık yolunda yoldan bihaber»

Eleştiri yapılmasını savunan Fuat Baran’ı bir 
örgüt üyesi “ABD’ye hicret ettik deyip klavye 
arkasından gazetecilik taslamakla” suçlarken, 
diğeri de “Münafıklık yolunda yoldan biha-
ber yolcu! Kendini çok akıllı görüp geri kalan 
bizi de bir sürü koyun sanıyorlar.” şekinde 
yazdı.

“Eleştiri sapıklığı”

Twitter’da @Aliosmankus3 adını kullanan 
FETÖ üyesi, eleştiriye karşı çıkarak, “Eleştiri 
sapıklığını Hizmet bünyesine virüs gibi yer-
leştirmeye çalışanların bir kısmı gafletinden, 
bir kısmı akademik sarhoşluğundan bir kıs-
mı da hainliğinden yapıyor.” dedi.

Eleştiride bulunanlara tepki gösterenler ara-
sında örgüt içinde adı en çok tartışılanlardan 
Houston’da yaşayan Tuncay Opçin de var. 
Darbe girişiminden bir gün önce, “Yatakta 
basacaklar, şafakta asacaklar” şeklinde bir 
paylaşımda bulunan Opçin, eleştiri yapanla-
ra “Bize danışmıyorlar, bizimle istişare yap-
mıyorlar. Peki, siz yaptığınız, yapacağınız 
işlerle ilgili istişare yapıyor musunuz?” soru-
nunu yöneltti.

Terör örgütü FETÖ üyelerinin son dönemde 
sosyal medya üzerinden birbirlerini, hakarete 
varacak şekilde sık sık “şeref yoksunu müfte-
ri”, “fitne sahibi münafık”, “hain”, “samimiyet-
siz”, “akademisyen bozması”, “virüs” olmakla 
suçladıkları görülüyor. KAYNAK:AA

adamları birçok insan cemaati artık çok gü-
venilir bir noktada görmüyor.» şeklinde ko-
nuştu.

“Konum elde edebilirime bakmam” 

4 Nisan tarihindeki mesajında kaçak ve kaçı-
lan ülkelerdeki yerleşik üyeler arasındaki güç 
mücadelesine değinen Keleş, “Ben bir ülke-
den başka bir ülkeye gitmiş olsam, oradaki 
yapılanma içinde nasıl ‘konum’ elde edebili-
rime bakmam diye düşünüyorum. ‘Geldiğim 
yerde yaptım, burada da yapayım’ demezdim 
diye ümit ediyorum. Hele hele makam hiç is-
temezdim diye düşünüyorum.” dedi.

“Akademisyen abiler sizleri de sahaya bekli-
yoruz”

Keleş’in İngiltere’ye kaçan ve darbe girişimi 
gecesi halkın sokağa çıktığını duyunca şok 
geçiren Kerim Balcı gibi sonradan bu ülkeye 
gidenleri kastettiği sanılıyor.

Zira, Balcı’nın Kosova’daki MİT operasyonu 
sonrası İngiltere’de yapılan bir gösteriye dair 
mesajına yazılan bir cevapta, “Evet, çok bi-
len ve eleştiren akademisyen abiler sizleri de 
böyle yiğitçe sahaya bekliyoruz. Ne zaman 
sahaya inersiniz o zaman samimiyetinize 
inanırız.” ifadesine yer verildi.

“Eskiler zaten getto gibi olmuşlar”

Bir dönem STV’de program yapan Halit 
Esendir, sosyal medya hesabında yerleşikle-
rin firarilere yardımcı olmadığını yönünde-
ki iddiaları doğrulayacak şekilde, 4 Nisan’da 

“Eskiler zaten getto gibi ol-
muşlar onlardan beklentileri 
de yok.” diye yazdı.

“Gitmek isteyen Hizmet’e iha-
net eder”

Twitter’da Güner ismi ve @gu-
nerestambul kullanıcı adıyla 
yazan başka biri de, mesajla-
rıyla örgüt içinde dayanışma-
nın azaldığını gösterdi. Söz 
konusu kullanıcı 7 Nisan›daki 
paylaşımında, pasaportu-
nun süresi bittiği için Güney 
Afrika›dan ayrılması gereken 
bir öğretmene «Pasaportunuz 

bitse de burada kalacaksınız, gitmek isteyen 
Hizmet›e ihanet eder, tek kuruş da ödeme 
alamaz.» dendiğini yazdı.

“Size artık ihtiyacımız yok başınızın çaresine 
bakın”

Aynı kullanıcı, başka mesajında da “Ya da 
Afganistan’da gözden çıkardıkları arkadaşla-
ra ‘Size artık ihtiyacımız yok başınızın çare-
sine bakın, yol paranızı veriyoruz ister TRye 
ister başka yere gidin.’ demek dayanışma de-
ğildir.” ifadelerini kullandı.

Elebaşı Gülen de sorgulanıyor

Örgüt içindeki tartışmalar, elebaşı Gülen’e de 
ulaşmış durumda. Bu konudaki tartışmayı 
başlatanlardan biri, kitalararasi.com adresli 
internet sitesini kuranlardan Ahmet Kuru 
oldu.

San Diego State Üniversite Siyaset Bilimi Öğ-
retim Üyesi Kuru, ekim ayındaki «Liderler, 
Prensipler ve Peygamber Örneği Problemi» 
başlıklı yazısında, Gülen’in adını vererek 
«Prensiplere ve sözleşmenin esaslarına aykırı 
davranan, önderlik ettikleri kitleleri başarı-
sızlığa sürükleyen liderler hesap vermeye ve 
istifa etmeye çağrılmalıdırlar.» dedi.

Ağzı bozuk Gülen kötü örnek oluyor

Aynı sitede yazan Gökhan Bacık da başarı-
sızlık ile lider arasında bir bağ olduğunu vur-
gulayarak, Gülen’in eleştirilmesine değindi. 
Gülen’in kızdıklarını ve rakiplerini “goril”, 
“salya atmak”, “Pakraduni”, “aşüftesi vardı” 

Eleştiri, itirafları getirdi

Eleştiriler, son zamanlarda itirafları da bera-
berinde getirdi. Firari gazetecilerden Bülent 
Keneş, yasaklı tr724.com’da 13 Mart’ta ya-
yımlanan yazısında, örgütün sınav sorularını 
çaldığını itiraf ederek, bu işi yapan kişinin 
“Hizmet için gerekirse aynısını tekrar yap-
makta gözünü bir lahza olsun kırpmayacağı-
nı” dediğinin kendisine söylendiğini, örgüte 
asıl ihanet edenlerin de eleştirenler değil, bu 
gibi kişiler olduğunu kaydetti.

“Darbeden Gülen’in haberi vardı”

Firari Adem Yavuz Arslan da, şubat ayında 
Kanada’dan yayın yapan thecrcl.ca’daki rö-
portajında FETÖ elebaşı Fetullah Gülen›in 
darbeden önceden haberi olduğunu belirtti.

Eski Zaman gazetesi muhabiri Ahmet Dön-
mez ise, 26 Mart›ta thecrcl.ca›daki röporta-
jında 15 Temmuz sonrası “Eşref ” adındaki 
bir sivilin darbe girişimine ilişkin rolünü 
sorguladığını ancak “cevap vermek yerine bir 
yerlerden öfkeli sesler geldiğini” aktardı.

Dönmez, «Eşref, ABD’de yaşıyor şu an. 
Houston›da. Neden çağrılıp dinlenmiyor? 
Onun konuşmasını istemeyen birileri mi var? 
Anlatacakları birilerinin işine gelmeyecek 

şeyler mi? Üstelik ‹Eşref› yalnız değil. Onun 
İstanbul’da yaptığının aynısını Ankara’da ya-
pan ve bazı teknik sivil kişileri Telekom’a vs. 
götürdüğü iddia edilen bir kişi daha var. O da 
şimdi Houston’da. Zaten ne hikmetse bunlar 
Houston›u üs haline getirmiş durumda.» 
dedi.

“Süreç bittikten sonra ben yokum”

Dönmez, aynı röportajda ayrıca, “Ortada bü-
yük bir travma var. Cemaatin üzerine kurulu 
bulunduğu en önemli kolonlardan biri olan 
‘güven’, ‘itimad’ tuz-buz… Hem içerideki bi-
reylerin birbirine güvenleri anlamında hem 
de dışarısının cemaate eskiden duyduğu gü-
venin yok olması anlamında söylüyorum.” 
ifadelerini kullandı ve “süreç” dediği terörle 
mücadele operasyonları bittikten sonra örgüt 
içinde olmayacağını açıkladı.

FETÖ yalnızlaşıyor, üyeleri bile güvenmiyor

Örgütün Londra’daki kurumlarının yöneti-
cilerinden İsmail Sezgin ve Özcan Keleş de 
yapının eleştirilmesi gerektiğini sık sık dile 
getirenler arasında yer alıyor.

26 Mart›ta kendi Youtube.com›daki yorum-
larında, örgüte karşı hem kendi içinden hem 
de dışarıdan ciddi bir güven sorunu olduğu-
nu itiraf eden Sezgin, Uluslararası Af Örgü-
tünün bile son zamanlarda artık uzak dur-
maya çalıştığını ve FETÖ›nün yalnızlaşmaya 
başladığını söyledi. Sezgin, konuşmasında, 
«Bir de takipçileri arasında bir güven krizi 
var. Yani esnaflar, talebeler, öğretmenler, iş 

Fetullahçı Terör Örgütü’nde, 15 Temmuz 
sonrası aldığı darbeler neticesinde karar-

larıyla örgütü çöküşe götüren elebaşı Fetul-
lah Gülen’in liderliği ve darbe girişimindeki 
rolü sorgulanmaya başlandı.

Türkiye›de 17-25 Aralık›ta yargı, 15 
Temmuz›da da askeri darbe yapmaya kal-
kışan, adı kumpaslar, soru çalmalar, cinsel 
içerikli şantaj kasetleri ile anılan  Fetullah-
çı Terör Örgütü  (FETÖ), tarihinin en kötü 
günlerini yaşıyor.

Örgütün, terörle mücadele operasyonları sa-
yesinde on binlerce üyesinin devlet kadroları 
ve Türk Silahlı Kuvvetlerinden (TSK) ihraç 
edilmesi, tutuklanması, mali kaynaklarına el 
konulması, propaganda imkanını kaybetme-
siyle kendi içinden eleştiriler ve mensupları 
arasında da ciddi gerilimler başladı.

Karanlık yüzü açığa çıkan ve sorgulamala-
rın başladığı terör örgütünde tavan ile taban, 
Türkiye›de kalanlar ile firariler, firariler ile 
yerleşikler arasındaki gelirim artık açık ya-
zışmalar ve sosyal medya üzerinden yürütü-
lüyor.

Örgüt üyeleri birbirine düştü

Örgütteki baş gösteren yeni duruma ilişkin 
ilk yazı, 31 Ağustos 2017›de FETÖ›ye ait 
Türkiye›de yasaklı tr724.com sitesinde De-
niz Ayhan müstearıyla kaleme alındı. Yazıda 
örgüt üyeleri, «mağdurlar», «kafası karışık 
olanlar» ve «zihni berraklar» olarak 3 ana 
gruba ayrıldı.

«Kafası karışık olanlar»ın «15 Temmuz’un 
hemen akabinde örgütten uzaklaşıp sessiz-
liğe gömülenler» ile «bağlarını koparmadı-
ğı halde örgütü onlarca teamül üzerinden 
amansızca eleştirenlerden» oluştuğu belirtil-
di.

Örgütün geleceğinin ise “zihni 
berraklar»larda olduğu ve «bu grubun tem-
silcilerini ortak hareket etme ve yıkıcı tenkit-
lerden uzak durma amaçları etrafında birleş-
tirmişe benzediği» ifade edildi.

Bu yazıya yapılan yorumlar da örgüt içinde-
ki bölünmenin geldiği boyutu ortaya koydu. 
Yazıyı, hainlik bulanlar kadar anlamlı gören-
ler de çıktı. Bir yorumda, «Sonuçta hareke-
tin geleceğini bugünün mağdurlarına sahip 
çıkmayan hürler belirleyecektir» ifadesi kul-
lanıldı.

“Şeref yoksunu bir müfteri”

Yazıya firari FETÖ üyesi gazetecilerden de 
çok sayıda tepki gelirken, sonraki günlerdeki 
eleştiriler sosyal meydada örgüt mensupları-
nın birbirlerini ihanetle suçlamasına kadar 
vardı.

Firari örgüt üyelerinden İhsan Yılmaz, yazı-
yı FETÖ’yle bağlantılı olduğu için kapatılan 
TUSKON’un Brüksel’deki çalışanlarından 
Ebubekir Işık’ın kaleme aldığını ancak son-
radan inkar ettiğini öne sürerek, kendini 
terörle mücadele operasyonları karşısında 
“sessiz kalmakla” suçlayan Işık’ın “şeref yok-
sunu bir müfteri olduğunu” belirtti.

Örgütle ilişkisini “sempatizan» düzeyine 
düşürdüğünü söyleyen Yılmaz, 21 Kasım 
2017›de Facebook hesabında paylaştığı aynı 
yazıda, Işık ve onun gibilere ilişkin olarak, 
«Bana göz göre göre bu zulmü yapan bu tip-
lerin bir de devletin karanlık dehlizlerinde, 
kimse görmezken neler yaptıklarını tahmin 
edin!» diyerek örgütün karanlık yüzüne dik-
kati çekti.

FETÖ’DE DARBE GİRİŞİMİ 
VE ELEBAŞININ LİDERLİĞİ 
SORGULANIYOR
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тье он критикует Гюлена в том, что 
он должен за всё ответить и подать в 
отставку, потому что не соблюдает до-
говоренности и из-за него ведомые им 
массы потерпели неудачу». 

Гюлен  - плохой пример 

Гёкхан Баджык на том же портале так-
же раскритиковал Гюлена, упомянув, 
что он является плохим примером 
лидера. Также он обратил внимание 
на то, что оскорбления в адрес Куру 
были написаны в стиле Гюлена. 

Гюлен должен уйти, а организация – 
быть распущена 

Проживающий в США Исмаил Б. Ту-
тар (@IsmailBTutar) также прокоммен-
тировал операцию ВС ТР в Косово, в 
ходе которой в ТР были экстрадиро-
ваны 6 членов Террористической ор-
ганизации Фетхуллаха Гюлена. По его 
словам события в Косово наглядно 
показали все минусы организации. По 
его мнению, у руководства организа-
ции нет плана по выходу из этой си-
туации. Таким образом, Гюлен должен 
уйти, а организация – быть распуще-
на. Однако, далее это сообщение было 
удалено после реакции общества. Не-
которые члена Террористической ор-
ганизацим Фетхуллаха Гюлена обви-
нили его в разжигании раздора.   

Гюлен – основной виновник 

Проживающий в Австралии и назы-
вающий себя «бывшим членом орга-
низации» Иса Хафталы открыто рас-
критиковал Гюлена: «Я считаю, что 
Гюлен – основной виновник всего 
произошедшего. У организации есть 
две стороны: поверхностная, которая 
придает значение нравственности, 
образованию и религии и тайная, ко-
торая тайно предпринимает меры и 
где все средства хороши. Я считаю, 
что именно эта двуличность стала са-
мой большой проблемой, а Гюлен – ос-
новной виновник».

Не догадываясь о предательстве 

Некоторые члены организации обви-
няли Фуата Барана, который был за 
критику, в лжежурнализме и преда-
тельстве, о котором он даже не подо-
зревает. 

Извращенный критицизм 

Пользователь соц.сети «Twitter» под 
ником @Aliosmankus3, являющийся 
членом  организации, обвинил кри-
тикующих в помутнении рассудке и 
предательстве. 

Также бурно реагирует на критику и 
Тунджай Опчин, который проживает 
в Хьюстоне. За день до попытки пе-
реворота он написал в соц.сети: «Они 
настигнут, пока все спят, а на рассве-
те повесят». В ответ же на критику он 
написал: «С нами не советуются. А вы 
советуетесь перед тем тем, как сделать 
что-то?» 

В последнее время в социальных сетях 
наблюдаются очень частые взаимные 
оскорбления и критика членов Терро-
ристической организации Фетхуллаха 
Гюлена  Источник: Агентство «Анадо-
лу» . 

гин и Озджан Келеш также высказали 
свою критику в адрес организации. В 
своих комментариях на Youtube.com 
Сезгин отметил, что ни между чле-
нами организации, ни  со стороны 
общества нет больше того доверия, 
что было раньше. По его словам, даже 
НПО «Международная амнистия» 
уже не так близка, а Террористическая 
организация Фетхуллаха Гюлена теря-
ет своих последователей и их доверие. 
Отныне многие: предприниматели, 
ученики, учителя – не доверяют так, 
как раньше. 

«Больше не вижу себя в организации» 

В своём сообщении от 4 апреля Келеш 
сообщил: «Между беглецами и члена-
ми организации в этих странах идёт 
борьба. Я больше не вижу себя в орга-
низации и не думаю о новом назначе-
нии в новой стране». 

Келеш также призвал выйти на свет и 
представителей сферы науки. Говоря 
это, он  подразумевал таких, как Ке-
рим Балджы, которые были удивлены 
тем, что в ночь попытки переворота 

народ вышел на улицы. 
Келеш прокомментиро-
вал сообщение Балджы о 
выступлении в Великоб-
ритании после операции 
развед.службы ТР в Косо-
во следующим образом: 
«Призываем точно так 
же выйти на свет и пред-
ставителей сферы науки, 
который много знают и 
критикуют. Мы поверим 
в вашу искренность тог-
да, когда вы так же бес-
страшно появитесь». 

Обвинения в отсутствии 
помощи 

Халит Эсендир, который какое-то 
время вёл передачу на канале «STV», в 
своём сообщении от 4 апреля обвинил 
членов организации в том, что они не 
помогли беглецам. 

Уход из организации означает преда-
тельство 

В своей публикации в соц.сети 
«Twitter» некто под аккаунтом @
gunerestambul написал, что в органи-
зации нет уже былой взаимопомощи. 
По его словам, один учитель должен 
был покинуть Южную Африку, пото-
му что истёк срок его паспорта. Одна-
ко, ему было сказано, что он всё равно 
останется там и не сможет получить 
финансирования, потому что уход из 
организации означает предательство. 

Также данный автор написал в другом 
своем сообщении о том, что некото-
рым в Афганистане было сказано, что 
они больше не нужны. Им были пред-
ложены средства для возвращения в 
Турцию или в другую страну. 

Критика настигла и самого Гюлена 

Преподаватель политологии из Уни-
верситета Сан Диего Ахмет Куру , ко-
торый является одним из создателей 
портала kitalararasi.com, опубликовал 
статью «Лидеры, принципы  и про-
блемы на примере Пророка». В ста-

торый обвиняет его в «бездействии 
относительно антитеррористических 
операций». По словам Йылмаза он 
больше  не имеет таких тесных связей 
с организацией. В своей публикации 
на страничке в «Фейсбук» от 21 ноя-
бря 2017 он обратил внимание на тём-
ную сторону организации, упомянув 
о том, что никто не подозревает, что 
эти деспоты тайно вытворяют в тём-
ных коридорах государства. 

Критика привела к признаниям 

Один из беглых журналистов – чле-
нов организации Бюлент Кенеш так-
же опубликовал 13 марта статью на 
запрещенном в Турции сайте tr724.
com, в которой признался, что выкрал 
вопросы государственных экзаменов.  
Также он отметил, что, если понадо-
бится сделать это снова, то он готов на 
такой шаг. По его словам, настоящими 
предателями являются не те, кто кри-
тикует, а те, кто идет на такое.  

Гюлен знал о подготовке попытки пе-
реворота 

Еще один из беглых журналистов 

– членов организации Адем Явуз в 
своём репортаже для канадского пор-
тала thecrcl.ca  сообщил, что Гюлен 
давно знал о подготовке попытки пе-
реворота.  

Бывший корреспондент газеты «За-
ман» Ахмет Донмез  также сообщил 
следующее в своем репортаже для 
thecrcl.ca  от 26 марта: «Необходимо 
расследовать также причастность и 
роль одного гражданского лица под 
именем Эшреф. Но вместо это слыш-
ны лишь гневные голоса. Сейчас он 
живет в Хьюстоне. Почему его не вы-
зывают на допрос? Или есть те, кто не 
хочет, чтобы он заговорил? Его слова 
могут кому-то навредить? Кроме него 
есть и другие, кто устроил в Телеком 
тех, кто повторил в Анкаре то, что 
было в Стамбуле. Он тоже сейчас в 
Хьюстоне. Почему-то именно Хьюс-
тон стал базой для них.  

Ни между членами организации, 
ни  со стороны общества нет больше 
того доверия, что было раньше. После 
окончания борьбы с терроризмом я 
покину организацию».

Террористическая организация Фет-
хуллаха Гюлена теряет своих последо-
вателей и их доверие 

Одни из руководителей лондонского 
филиала организации Исмаил Сез-

В Террористической организации 
Фетхуллаха Гюлена возникли спо-

ры относительно попытки переворо-
та и лидерства главаря организации, 
решения которого после 15 июля спо-
собствовали спаду деятельности в ор-
ганизации. 

Террористическая организация Фет-
хуллаха Гюлена переживает не самые 
лучшие времена. Данная организация 
ассоциируется с попыткой переворо-
та в судебной ветви 17-25  декабря, во-
енной попыткой переворота 15 июля, 
западнёй, кражей вопросов и шанта-
жом с применением записей интим-
ного характера.  

Благодаря борьбе с терроризмом и 
вследствие ликвидации десятков ты-
сяч членов организации из рядов гос-
служащих и служащих ВС ТР, а также 
в результате арестов, конфискации 
имущества и предотвращения пропа-
ганды внутри организации возникла 
напряженная ситуация. Раскол между 
членами организации уже отражается 
и в переписке в соц.сетях.

Раскол между членами организации 

Первое упоминание о расколе в орга-
низации отражено в публикации не-
кого Дениза Айхана от 31 августа 2017 
года на запрещенном в Турции  сайте 
tr724.com. В данной публикации чле-
ны организации классифицируются 
на 3 группы: «пострадавшие», «запу-
тавшиеся» и «обладающие чистым 
разумом».  «Запутавшиеся» были оха-
рактеризованы как те, кто «скрылся и 
пропал сразу после событий 15 июля  
и критикует организацию, несмотря 
на то, что всё ещё к ней относится». К 
«обладающим чистым разумом» от-
носятся те, «на ком держится будущее 
организации, единство и противосто-
яние против критики».  Комментарии 
к этой публикации отражают масшта-
бы раскола, так как публика раздели-
лась в равной части на тех, кто посчи-
тал такую публикацию предательской 
и на тех, кто признал её правильной. 
В одном из комментариев даже напи-
сано о том, что «в итоге будущее ор-
ганизации за теми, кто находится на 
свободе и не заступился за пострадав-
ших». 

Подлый клеветник 

На вышеуказанную публикацию от-
реагировали журналисты  - члены 
Террористической организации Фет-
хуллаха Гюлена, которые находятся в 
бегах.   Затем противостояние дошло 
даже то того, что члены организации 
стали обвинять друг друга в измене 
в соц.сетях. Один из беглецов Ихсан 
Йылмаз упомянул о том, что публи-
кация написана Эбубекиром Ышы-
ком, который являлся сотрудником 
брюссельского филиала Турецкой 
конфедерации предпринимателей и 
промышленников (ТЮСКОН), за-
крытой по причине причастности к 
Террористической организации Фет-
хуллаха Гюлена.  По словам Йылмаза, 
Ышык отрицает, что это он написал 
публикацию. Также Йылмаз назвал 
его «бесчестным клеветником», ко-

В ТЕРРОРИСТИЧЕСКОЙ ОРГАНИЗАЦИИ ФЕТХУЛЛАХА ГЮЛЕНА 
ВОЗНИКЛИ СПОРЫ ОТНОСИТЕЛЬНО ПОПЫТКИ ПЕРЕВОРОТА И 
ЛИДЕРСТВА ГЛАВАРЯ ОРГАНИЗАЦИИ
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milyon 250 bin kişiyi etkilediğini, bugün 
de ucuz maliyeti nedeniyle kitlesel imha 
amacıyla hala kullanıldığını vurguladı.

Özal, “Maliyeti çok ucuz olduğundan ta-
şıdığı risklere rağmen kitlesel imha için 
tercih edilen zehirli gazlar, insanoğlu 
savaş olgusunu rafa kaldırmadığı sürece 
varlığını koruyacak gibi görünüyor.” diye 
konuştu.

Esed rejimi 215 kez kimyasal silah kul-
landı

Suriye İnsan Hakları Ağı (SNHR) rapo-
runa göre, Suriye’de iç savaşın başlama-
sından bu yana Esed rejimi muhaliflerin 
bulunduğu yerlere 215 kez kimyasal silah 
saldırısı düzenledi.

Kimyasal silah kullanımı yasak

Dünyada kimyasal silahların kullanılma-
sının yasaklanması için birçok girişim 
yapıldı. Son olarak Kimyasal Silah Söz-
leşmesi, 29 Nisan 1997’de yürürlüğe girdi.

Sözleşmeye 192 ülke taraf oldu. Yalnızca 
İsrail, Mısır, Kuzey Kore ve Güney Sudan 
anlaşmaya dahil olmayı kabul etmedi.

Sözleşmeyle kimyasal silahların üretimi, 
depolanması ve kullanımı yasaklanıyor. 
Ayrıca, ülkeler, kimyasal silah stoklarını 
ve bunların nerede üretilebileceğini bil-
dirmek zorunda.

KSYÖ, sözleşmeyle bugüne kadar dün-
yada varlığı bildirilen kimyasal silahların 
yüzde 97’sinin imha edilmesini denetle-
di. KAYNAK:AA

Bahçeşehir Üniversitesi Medeniyet Araş-
tırmaları Merkezi ve Osmanlı-Türk Tari-
hi Araştırmaları Koordinatörlüğünde gö-
rev yapan tarih uzmanı İlkin Başar Özal, 
AA muhabirine yaptığı değerlendirmede 
kimyasal silahların, ilk kez yoğun ve sis-
tematik bir biçimde kullanıldığı Birinci 
Dünya Savaşı›ndan örnekler verdi.

Özal, kimyasal silahların Birinci Dünya 
Savaşı’nda bilinenin aksine önce Alman-
lar tarafından değil, Fransızlar tarafından 
kullanıldığını söyledi Almanların kimya-
salları gelişmiş ve kitlesel bir şekilde kul-
landığı bilgisini veren Özal, İngilizlerin 
de Özel Gaz Bölükleri kurarak Alman 
hatlarına saldırı düzenlediğini aktardı. 
Özal, kimyasal gaz saldırılarının askerler 
ve siviller üzerinde özellikle psikolojik 
etki yarattığını vurguladı.

«Gazdan korunmak için idrar kullanıldı»

Özal, konvansiyonel olmayan bu kimya-
sal saldırılara maruz kalanların korunma 
yöntemlerine ilişkin ise şunları anlattı:

«Gaz saldırısına karşı askerlerin ilk aldığı 
tedbirler çok ilkeldi ama etkili oldu. Klor 
gazına karşı İtilaf askerleri idrarlarına ba-
tırdıkları bezlerle ağız ve burunlarını ka-
patarak önlem aldılar. Amonyak, klorun 
etkisini azaltıyordu. İdrarda da amonyak 
bulunmaktaydı. Bu nedenle askerler id-
rarlarını ziyan etmediler. Ne buldularsa 
içini doldurup bellerine asarak yanların-
dan ayırmadılar.»

“Varlığını koruyacak gibi görünüyor”

Özal, zehirli gazların Birinci Dünya 
Savaşı’nda ölüm ve yaralanma dahil 1 

Basit laboratuvarlarda yüzlerce farklı 
kombinasyonda üretilebilen sıvı ve gaz 
haldeki zehirli kimyasallar, tarih boyun-
ca birçok saldırıda ve savaşta kullanıldı.

İlk kimyasal saldırı, MÖ 600’de antik Yu-
nan döneminde Atina ordusu tarafından 
Kirrha şehri kuşatmasında kullanıldı. 
Şehrin suyuna hellebore bitkisi katılarak 
düşman askerleri ve siviller zehirlendi.

Bilinen en fazla sayıda ölüme yol açan 
kimyasal saldırılardan biri, 1845›te dü-
zenlendi. Fransız askerleri, Cezayir›i iş-
gali sırasında esir aldığı bin kadar Ber-
beriyi bir mağaraya hapsetti. Mağaraya 
verilen gazla Berberiler hayatını kaybetti.

20. yüzyılda kimyasal silahlar, savaşlar-
da çok büyük kitlelere karşı kullanıldı. 
Birinci Dünya Savaşı boyunca Almanya, 
Fransa ve İngiltere tarafından kullanılan 
zehirli gazlar, 1 milyondan fazla kişinin 
ölmesine ya da yaralanmasına neden 
oldu.

Yahudiler gaz odalarında öldürüldü

İnsanlık tarihindeki en kitlesel ve ölüm-
cül katliamlara sahne olan İkinci Dünya 
Savaşı’nda da kimyasal zehirli gazlar kul-
lanıldı. Savaş boyunca yaklaşık 3 milyon 
Yahudi, Naziler tarafından Auschwitz ve 
Chelmno gibi toplama kamplarında öl-
dürüldü. Özel olarak hazırlanan gaz oda-
larında hidrojen siyanür, saf karbonmo-
noksit ve Zyklon B gazları kullanıldı. 

Irak ordusunun 1988›de Halepçe›de dü-
zenlediği kimyasal gaz saldırısında da ço-
ğunluğu kadın ve çocuk en az 5 bin kişi 
hayatını kaybetti. «Kimyasal Ali» lakaplı 
Hasan Ali Mecid komutasındaki birlikle-
rin uçaklardan attığı gaz ve sıvı karışımı 
kimyasallar arasında hardal, sarin ve VX 
gazı ile türevleri bulunuyordu. Özellikle 
su kaynaklarına karışan zehirli kimyasal-
ların, sonraki yıllarda bölgedeki kanser 
vakalarını yüzde 25 artırdığı tespit edildi. 

İlk kez yoğun ve sistematik olarak Birinci 
Dünya Savaşı’nda kullanıldı

Suriye’nin Doğu Guta bölgesindeki 
son saldırıyla tekrar gündeme gelen 

kimyasal silahlar, yüzyıllardır savaşlarda 
ve çatışmalarda toplu katliamlar için kul-
lanılıyor.

Konvansiyonel silahlara göre üretimi 
daha ucuz ve kolay olan kimyasal silah-
lar, basit laboratuvarlarda bile üretilebi-
liyor. İnsanlık tarihinde ülkeler, örgütler 
ve askerler tarafından birçok kez kullanı-
lan bu silahlar, etkilerinin güçlü olması 
nedeniyle insan, hayvan, doğa ve doğal 
kaynaklar için ciddi tehdit oluşturuyor.

Hardal, sarin, VX, arsin, hidrojen siya-
nür, tabun, klor ve fosgen gibi birçok çeşi-
di olan zehirli kimyasallar, türlerine göre 
merkezi sinir sistemi, solunum sistemi ve 
kan hücrelerine zarar veriyor. Kimyasal 
silahlar, solunum sistemini tahrip ederek 
nefes almayı zorlaştırıyor, zehirlenmelere 
ve kalp krizlerine neden oluyor.

Bu gazlar arasında en bilineni kükürt 
klorür içerikli hardal gazı. Bu gaz, deri 
yanması, kaslarda tahribat, sinir sistemi-
nin çökmesi ve körlük gibi birçok etkiye 
sahip. Gazın etkisi, 12-24 saat içinde net 
olarak ortaya çıkıyor. Birçok kimyasal 
çeşidi bulunan ve diğer kimyasallarla 
bileşimi kolay olan hardal gazına maruz 
kalan bölgelerde hayvanlar ve bitkiler de 
ciddi zarar görüyor.

Sinir gazları olarak bilinen sarin ve ta-
bun da merkezi sinir sistemini etkileye-
rek bilinç kaybı, körlük ve felce neden 
oluyor. En zehirli kimyasallardan VX 
ise sıvı ya da gaz halde kullanılabiliyor. 
Solunum yolu ya da deriden geçerek 
vücudun sinir sistemini çökertiyor ve 
maruz kalan kişiyi birkaç dakika içinde 
öldürebiliyor.

Boğucu gazlardan klor ve fosgen, solu-
num ve kardiyak sistemi üstünde etki 
göstererek boğulmalara ve ani kalp dur-
malarına neden oluyor.

İlk kimyasal silah MÖ 600’de kullanıldı

Kimyasal Silahlar 
Yüzyıllardır Can Alıyor

Orgeneral Akar, “Zeytin Dalı Harekatı kapsamında, icra edilen tüm faaliyetler, 
hem askeri hem insani değerler anlamında diğer dünya ülkelerine örnek ola-

cak bir şekilde, BM kararları doğrultusunda, kullanılan silah ve mühimmat dahil 
uluslararası hukuka ve terörle mücadele esaslarına uygun, Suriye’nin toprak bü-
tünlüğüne saygılı olarak sürdürülüyor.” dedi.

“SİVİLLER, TARİHİ ESERLER, KÜLTÜREL YAPILAR TSK İÇİN DOKUNUL-
MAZDIR”

Akar, TSK’nın faaliyetlerine ilişkin, “Sivil/masum kişiler ile çevre, tarihi eserler 
ve kültürel yapılar, Türk Silahlı Kuvvetleri için dokunulmazdır. Bölgede yaşayan 
sivillerin can ve mal emniyetinin sağlanması için gereken her türlü tedbir alınmak-
tadır. Bundan sonra da huzur ve güven ortamının korunması konusunda asla taviz 
verilmeyecektir.” ifadelerini kullandı. KAYNAK AA

Akar’dan Ege ve Doğu Akdeniz 
Hakkında Açıklama
Genelkurmay Başkanı Orgeneral Hulusi Akar, “Ege ve Doğu Akdeniz’de 
bir oldubittiye de asla izin verilmeyecek. Bunun için gerekli her türlü tedbir 
kararlılıkla alınmaktadır.” dedi.
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Во время Первой мировой войны от 
ядовитых газов умерло и пострадало 
около 1 250  000 человек. Из-за своей 
низкой стоимости они продолжают 
применяться и сегодня в качестве ору-
жия массового поражения. По всей 
вероятности, такой вид оружия будет 
иметь место быть, пока человечество 
не прекратит войны. 

По данным доклада Сирийской пра-
возащитной организации (SNHR), 
с начала вооруженного конфлик-
та в Сирии режим Башара Асада 
215 раз применил химическое ору-
жие в населенных пунктах и райо-
нах, подконтрольных оппозиции.   
Мировое сообщество предприняло 
немало инициатив для запрета хими-
ческого оружия. 29 апреля 1997 года 
вступила в силу Конвенция о запре-
щении разработки, производства, на-
копления и применения химического 
оружия и о его уничтожении (КЗХО). 
Конвенцию подписали 192 государст-
ва. К ней не присоединились Израиль, 
Египет, КНДР и Южный Судан.

Конвенция обязывает присоединив-
шиеся к ней страны отказаться от про-
изводства и применения химического 
оружия и уничтожить все его запасы. 
Вся деятельность, связанная с уничто-
жением химоружия, контролируется 
ОЗХО.

ОЗХО подтвердила уничтожение 97 
процентов химического оружия в мире 
с момента вступления в силу конвен-
ции и по настоящее время. Источник: 
Агентство «Анадолу».

газов цианистого водорода, чистого 
оксида углерода и циклона B. 

В 1988 году иракская армия применила 
химатаку, в ходе которой военный от-
ряды под командованием Хасана Али 
Маджида по прозвищу «Химический 
Али» сбросили с воздуха и подмешали 
в воду горчичный газ, зарин и газ VX. В 
результате погибло около 5 тысяч чело-
век, среди которых преимущественно 
дети и женщины.  Попавшие в воду хи-
мические соединения спровоцировали  
в последующем рост раковых заболе-
ваний в регионе на 25%. 

По словам эксперта истории из Иссле-
довательского центра Университета 
Бахяешехир Илькина Башара Озала, 
химическое оружие впервые стало 
усиленно и систематично использо-
ваться во время Первой мировой вой-
ны. Впервые к такому методу прибегли 
французы,  а не немцы, как принято 
считать. Немцы же известны массовым 
применением ядовитых газов. Англий-
ские войска создавали особые газовые 
отряды и атаковали с их помощью 
немцев. Химатаки производили особое 
впечатление на военных и мирных жи-
телей.  

В качестве защитных мер военными 
использовались хоть и примитивные, 
но все-таки эффективные методы: 
солдаты прикрывали рты и носы смо-
ченными в моче тряпками, потому что 
аммиак мочи нивелировал влияние 
хлора.  По этой причине военные на-
полняли своей мочой сосуды и носили 
с собой. 

Зарин и табун относятся к нервнопара-
литическим газам, которые приводят 
к потере памяти, слепоте и параличу. 
Вещество  VX применяется в виде газа 
или жидкости и относится к одним из 
наиболее ядовитых. Он проникает че-
рез дыхательные пути или кожу и раз-
рушает нервную систему, убивая в те-
чение нескольких минут. 

Хлор и фосген относятся к удушаю-
щим газам, парализуя дыхательные 
пути и сердечно – сосудистую систему. 

Первое химоружие было применено в 
600 г до н.э.  

Химическое оружиеможно создать в 
обычной лаборатории. На протяжении 
столетий оно используется для совер-
шения массовых убийств.

Первая химатака была осуществлена в 
600 г. до н.э. афинскими войсками при 
осаде Кирхи. В 1845 году французские 
войска отравили ядовитым газом око-
ло 1000 алжирских берберов, запертых 
в пещере. В результате применения 
ядовитых газов Германией, Францией 
и Великобританией в время Первой 
мировой войны погибло более 1 мил-
лиона людей. 

Массовое убийство иудеев в газовых 
камерах 

Во время Второй мировой войны око-
ло 3 миллионов иудеев было убито на-
цистами в конц.лагерях с применением  

Химическая атака на район Дума 
Восточной Гуты (пригород Дамас-

ка) вновь актуализировала необходи-
мость поиска путей предотвращения 
опасных последствий применения хи-
мического оружия.

Химическое оружие, в отличие об об-
ычного, можно создать в обычной ла-
боратории. На протяжении столетий 
оно используется для совершения мас-
совых убийств.

Вопрос уничтожения запасов химиче-
ского оружия, унесшего жизни милли-
онов на протяжении всей истории че-
ловеческой цивилизации, продолжает 
оставаться на повестке дня мирового 
сообщества.

Такие ядовитые вещества, как: гор-
чица, зарин, VX, мышьяк, цианистый 
водород, табу, хлор и фосген  - пора-
жают центральную нервную систему, 
дыхательную систему и клетки кров в 
зависимости от типа. Они могут стать 
причиной респираторных нарушений, 
отравлений и сердечных приступов. 

Самым известным из всех является 
горчичный газ с содержанием хлори-
да серы, который может обжечь кожу, 
разрушить мышцы, травмировать не-
рвную систему, ослепить и т.д. Эффект 
проявляется в течение 12-24 часов.  
Есть много химических соединений и 
альтернатив сочетания данного газа, 
который наносит серьезный вред даже 
животным и растениям. 

На Протяжении Столетий 
Химическое Продолжает Уносить 
Человеческие Жизни

«Вся деятельность, осуществляемая в рамках операции «Оливковая ветвь», демон-
стрирую образцовую деятельность, как с военной, так и с гуманитарной точки зре-
ния, будет осуществляться в соответствии с резолюциями ООН, международным 
правом и принципами борьбы с терроризмом.  Мы учитываем территориальную 
целостность Сирии», - отметил глава генштаба Турции. 

«В ХОДЕ НАШИХ ВОЕННЫХ ДЕЙСТВИЙ ГРАЖДАНСКИЕ ЛИЦА, ИСТОРИ-
ЧЕСКИЕ ПАМЯТНИКИ И КУЛЬТУРНЫЕ ОБЪЕКТЫ  НЕ ПОСТРАДАЮТ»  

Хулуси Акар относительно деятельности турецких вооруженных сил в Африне 
сказал следующее: «В ходе наших военных действий гражданские лица, истори-
ческие памятники и культурные объекты  не пострадают. Предпринимаются все 
необходимые меры для обеспечения безопасности здоровья и имущества жителей 
региона. Мы не намерены идти ни на какие компромиссы, когда речь идет о во-
просах безопасности жителей».  Источник: Агентство «Анадолу»

Заявление Хулуси Акара Относительно 
Ситуации В Эгейском И Средиземном Морях
Начальник  Генштаба ВС Турции генерал армии Хулуси Акар заявил, что 
они не допустят постфактума в Эгейском и Средиземном морях. «Для 
этого решительно предпринимаются все необходимые меры», - сказал он.
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Irak’ta yaklaşık 6 ay önce terör örgütü 
DEAŞ’tan kurtarılan Kerkük’e bağlı 
Havice ilçesine son 10 günde 150 
ailenin geri döndüğü bildirildi.

Irak’ta yaklaşık 6 ay önce  terör örgütü 
DEAŞ’tan kurtarılan  Kerkük’e bağlı  Ha-

vice  ilçesine son 10 günde 150 ailenin geri 
döndüğü bildirildi.

Kerkük Valisi Rakan Said, AA muhabi-
rine yaptığı açıklamada, ''Terör örgütü 
DEAŞ'tan kurtarılan bölgelerden Havice'ye 
son 10 günde 150 ailenin geri dönmesini 
sağladık.'' dedi.

Kerkük'ün güneyini 2014-2017 yıllarında 
kontrolü altında tutan DEAŞ'ın bölgenin 
alt yapısını tahrip ettiğini belirten Said, ‘’İç 
göçmen durumuna düşen halkın evlerine 
geri dönebilmesi için tüm imkanlar seferber 
edildi ve 292 yatırım projesi hayata geçirildi. 
Elektrik, su, telefon gibi günlük hayatta ihti-
yaç duyulan her türlü hizmeti vermeye başla-
dık.'' diye konuştu.

За последние 10 дней 150 
семей вернулись в район Эль-
Хавиджа провинции Киркука, 
которая была освобождена от 
террористов ИГИЛ около 6 
месяцев назад. 

«За последние 10 дней 150 семей вер-
нулись в район Эль-Хавиджа про-

винции Киркука, которая была осво-
бождена от террористов ИГИЛ около 6 
месяцев назад», - говорится в сообще-
нии.   

Глава провинции Киркук Ракан Саид в 
интервью корреспонденту Агентство 
«Анадолу» сказал следующее: «Благода-
ря освобождению района Эль-Хавиджа 
от террористов ИГИЛ, за последние 10 
дней 150 семей смогли вернуться в свои 
дома». 

«Юг провинции Киркук находился под 
контролем террористов ИГИЛ с 2014 по 
2017 год, в результате чего инфраструк-
тура данного района была разрушена. 
Мы приложили все необходимые уси-
лия для того, чтобы жители района смо-
гли вернуться в свои дома, реализовано 
292 различных проекта. Восстановлена 

Saldırıyı terörle mücadele ön safta yer alan 
egemen bir devlete yönelik saldırganlık 

eylemi olarak niteleyen Putin, saldırının tüm 
uluslararası ilişkiler sistemi üzerinde yıkıcı 
etki yaratacağının altını çizdi.

‘ABD EYLEMLERİYLE SURİYE’DEKİ İN-
SANİ FELAKETİ DAHA DA DERİNLEŞ-
TİRİYOR’

Putin, “Rus ordusunun meşru hükümete te-
rörle mücadelede destek verdiği Suriye’ye dü-
zenlenen saldırıyı en sert biçimde kınıyoruz. 
ABD, eylemleriyle Suriye’deki insani felaketi 
daha da derinleştiriyor, sivil halka acılar ya-
şatıyor, teröristlere göz yumuyor ve Suriye ile 
bölgede yeni bir sığınmacı dalgasını teşvik 
ediyor” ifadelerini kullandı.

‘BMGK’YI ABD VE MÜTTEFİKLERİNİ 
KINAMAK ÜZERE ACİL TOPLANTIYA 
ÇAĞIRIYORUZ’

“Suriye’de yaşanan yeni gerilim, tüm ulusla-
rarası ilişkiler sistemi üzerinde yıkıcı etkiye 
sahip. Tarih, her şeyi yerli yerine koyacak 
ve halihazırda Washington›a eski Yugoslav-
ya, Irak ve Libya›daki katliamlar nedeniyle 
büyük bir sorumluluk yükledi» diye devam 
eden Putin, BM Güvenlik Konseyi›ni ABD 
ve müttefiklerinin saldırgan eylemlerini kı-
namak üzere acil toplantıya çağırdıklarını 
vurguladı.

‘ABD, SALDIRI İÇİN YİNE SİVİL HALKA 
KARŞI ZEHİRLİ MADDE KULLANMA 
SENARYOSUNU KULLANDI’

Putin’e göre ABD, Suriye’ye saldırmak için 
yine sivil halka karşı zehirli madde kullanma 
senaryosunu bahane olarak kullandı.

Rus lider şöyle devam etti: «ABD, Şayrat üs-
süne saldırdığında yaptığı gibi, bu kez Şam 
kırsalındaki Duma ilçesinde sivil halka karşı 
zehirli madde kullanma senaryosunu baha-
ne olarak kullandı. Sözde saldırının yapıldı-
ğı yere giden Rus askeri uzmanlar, klor veya 
başka zehirli madde kullanımına ilişkin bir 
ize rastlamadı. İlçe sakinlerinin hiçbiri, kim-
yasal saldırı düzenlendiğini doğrulamadı.

‘BM TÜZÜĞÜ, ULUSLARARASI HUKU-
KUN NORM VE İLKELERİ İHLAL EDİL-
Dİ’

Putin, saldırının BMGK’nın onayı alınma-
dan düzenlendiğini ve BM Tüzüğü’nü, ulus-
lararası hukukun norm ve ilkelerini ihlal et-
tiğini vurguladı.

‘BATILI ÜLKELER, OPCW’NİN HEYET 
GÖNDERMESİNİ GÖRMEZDEN GELDİ’

Putin, Batılı ülkelerin Kimyasal Silahların Ya-
saklanması Örgütü’nün (OPCW) Suriye›ye 
uzman ekip göndermesini saçma bir şekilde 
görmezden geldiğine işaret etti. Rus lider, 
«OPCW, tüm koşulların açığa çıkarılması 
için uzmanlarını Suriye›ye gönderdi. An-
cak soruşturmanın sonuçlarını beklemeden 
askeri operasyon düzenleyen Batılı ülkeler, 
OPCW›nin adımını görmezden geldi» ifade-
lerini kullandı.Kaynak:AA 

«Своими действиями США еще больше 
усугубляют гуманитарную катастрофу 

в Сирии, несут страдания мирному насе-
лению, по  сути потакают террористам, 
семь лет терзающим сирийский народ, 
провоцируют новую волну беженцев 
из этой страны и региона в целом», — за-
явил Путин.

Экстренное заседание Совета Безопасно-
сти ООН для обсуждения агрессивных 
действий США и их союзников.

Владимир Путин: «Нынешняя эскалация 
ситуации вокруг Сирии оказывает раз-
рушительное воздействие на всю систе-
му международных отношений. История 
расставит все по своим местам, и  она 
уже возложила на Вашингтон тяжелую 
ответственность за кровавую расправу 
с  Югославией, Ираком, Ливией». Россия 
созывает экстренное заседание Совета 
Безопасности ООН для обсуждения аг-
рессивных действий США и  их союзни-
ков.

Инсценировка применения отравляющих 
веществ против гражданского населения 

Вновь, как и год назад, когда США атако-
вали в  Сирии авиабазу «Шайрат», в  ка-
честве предлога использована инсцени-
ровка применения отравляющих веществ 
против гражданского населения – на этот 
раз в  Думе, пригороде Дамаска. Россий-
ские военные эксперты, побывав на  ме-
сте мнимого инцидента, не  обнаружили 
следов применения хлора или другого от-
равляющего вещества. Ни один местный 
житель не  подтвердил факт химической 
атаки. 

Нарушение Устава ООН, норм и принци-
пов международного права 

Без санкции Совета Безопасности Орга-
низации Объединённых Наций, в  нару-
шение Устава ООН, норм и  принципов 
международного права совершён акт 
агрессии против суверенного государст-
ва, которое находится на  переднем крае 
борьбы с терроризмом. 

Группа западных стран этим цинично 
пренебрегла  Организацией по  запреще-
нию химического оружия

Организация по  запрещению химиче-
ского оружия направила в  Сирию своих 
специалистов для выяснения всех обсто-
ятельств. Но группа западных стран этим 
цинично пренебрегла, предприняв воен-
ную акцию, не  дождавшись итогов рас-
следования».Источник: Агентство «Ана-
долу»  

“Uluslararası yardım örgütlerinin desteğine 
ihtiyacımız var”

Bölgenin kalkındırılması ve yeniden imarı 
için uluslararası yardım örgütlerinin deste-
ğine ihtiyaç duyduklarını dile getiren Said, 
şunları kaydetti:

‘’Kerkük’ün Havice ilçesi ile Zap, Abbasi ve 
Reşad kasabalarının yeniden imarı ve kal-
kınması için uluslararası yardım örgütlerinin 
desteğine ihtiyacımız var. Terör örgütüne 
karşı mücadele vermeye devam eden hükü-
met, tahrip edilen bölgelerin yeniden imarını 
sağlama noktasında sıkıntı yaşıyor.’’

Said ayrıca, DEAŞ’ın bölge halkı ve özellikle 
gençler üzerinde oluşturduğu psikolojik tahri-
batın giderilmesi için önemli adımlar attıkla-
rını belirterek, ‘’Bölgede gençler için iş imkanı 
oluşturmaya ve özellikle tarım sektörüne des-
tek sağlamaya başladık.'' ifadesini kullandı.

Irak güçleri, Havice ilçesi ve buraya bağ-
lı 4 kasabayı 5 Ekim 2017'de terör örgütü 
DEAŞ'tan geri almıştı. KAYNAK:AA

подача электричества, водоснабжение и 
линии связи»,- заявил Ракан Саид.  

 «Мы нуждаемся в поддержке междуна-
родных донорских организаций» 

«Для полного восстановления города 
Эль-Хавиджа в Киркуке и других горо-
дов как Зап, Аббаси и Решад нам необ-
ходима поддержка международных до-
норских организаций. Правительство 
Ирака продолжает вести борьбу с тер-
рористической организацией, и в этой 
связи испытывает трудности в восста-
новлении разрушенных районов»,- ска-
зал глава администрации.   

Кроме того, Ракан Саид заявил, что 
были предприняты важные шаги для 
преодоления психологического на-
силия, причиненного террористами 
ИГИЛ жителям региона, в  особенности 
молодежи. «Мы начали создавать ра-
бочие места для молодежи в регионе, а 
также оказывать поддержку сельскохо-
зяйственному сектору», - сказал он. 

5 октября 2017 года вооруженные силы 
Ирака освободили Эль-Хавиджа и че-
тыре других города от террористов 
ИГИЛ. Источник: Агентство «Анадолу» 

Irak’ın Havice İlçesine Geri Dönüşler 
Devam Ediyor

Жители Возвращаются В Иракский 
Район Эль-Хавиджа

PUTİN: ABD 
TERÖRİSTLERE 
GÖZ YUMUYOR
ABD, İngiltere ve Fransa›nın 
Suriye›ye saldırısının ardından 
açıklama yapan Rusya Devlet 
Başkanı Vladimir Putin, saldırıyı en 
sert biçimde kınadıklarını vurguladı. 
Putin «Suriye›de yaşanan yeni 
gerilim, tüm uluslararası ilişkiler 
sistemi üzerinde yıkıcı etkiye sahip» 
dedi.

ПУТИН: «СВОИМИ 
ДЕЙСТВИЯМИ 
США ПО СУТИ 
ПОТАКАЮТ 
ТЕРРОРИСТАМ» 
Президент России Владимир 
Путин заявил, что Россия 
«самым серьезным 
образом» осуждает нападение 
США, Великобритании 
и Франции на Сирию. 
Об этом сообщается на сайте 
президента.
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MAMAK ABONE İLÇE TEMSİLCİSİ
Gündüz GÜNES

YENİMAHALLE ABONE İLÇE TEMSİLCİSİ 
Durali SARI

ADIYAMAN ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Mehmet ÇOBAN

KAHTA ABONE İLÇE TEMSİLCİSİ
İbrahim Halii DEMİRAL

ERZURUM ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Adem ARSLAN

İSTANBUL İL ABONE TEMSİLCİSİ
Hasan ÇALIŞKAN

İST. BEYLİKDÜZÜ 
ABONE İLÇE TEMSİLCİSİ

Hamit ARAS
KAYSERİ ABONE İL TEMSİLCİSİ

Zeliha KÖKSAL
KONYA ABONE İL TEMSİLCİSİ

Süleyman BADEMCİ
YOZGAT ABONE İL TEMSİLCİSİ

Abdullah ÜLGER

 
YURTDIŞI ABONE TEMSİLCİSİ  

Uğurhan KURT

HUKUK DANIŞMANI  
Av.Neslihan DURAN KOCAKAYA

Av. Doğukan KOZAN
Av.Faruk EVİRGEN
 Av. Kerim ÖZTÜRK 

Av.Önder KARAÇAM
Av.Rabia Mutlu KARAÇAM

Av. Naile ŞEKER

TERCÜME  / Ayday ÇOROBAYEVA

    SAYFA TASARIMI / Ertan GÜLDİBİ

BASKI 
Klasmat Matbaacılık Ltd. Şti.

İvedik OSB Matbaacılar San. Sit. 
1515. Sok. No: 12 Yenimahalle/ANKARA

Tel : (0312) 395 14 92

DAĞITIM  / AMADE AJANS   
WEB TASARIM / Can BAŞKAN

ADRES  
Kızılırmak Mahallesi 

Muhsin Yazıcıoğlu Caddesi No: 40/6
ÇANKAYA - ANKARA/TÜRKİYE 

Tel: +(90 312) 446 37 34
e-mail:sivilinisiyatifgazetesi@gmail.com

usigazetesi@hotmail.com
www.gazetesivilinisiyatif.com
www.baskentplatformu.com

Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi yaygın 
süreli aylık  bir yayındır.

Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi yayım-
lanan haber, yazı, resim ve fotoğrafların 

FSEK ve Basın Kanunu’ndan kaynaklanan 
her türlü hakları USTSEM TELEVİZYON  

GAZETECİLİK BASIN YAYIN 
SANAYİ TİCARET LTD. ŞTİ.‘ne aittir. İzin 

alınmaksızın, kaynak gösterilerek dahi 
iktibas edilemez.

HABER MUHABİRİ  
Fethi DURAN

FOTO MUHABİRİ  
Halil PAŞAYİĞİT

Samet SORKUNLU

RESİM EDİTÖRÜ  
Yalçın ÇOBAN

İÇ ANADOLU BÖLGE
 ABONE TEMSİLCİSİ 

Kazım METİN
AKSARAY ABONE İL TEMSİLCİSİ

Halil İbrahim BALKIŞ
ANKARA ABONE İL TEMSİLCİSİ

Fatih ÇETİNEL
ANTALYA  ABONE İL TEMSİLCİSİ

Serkan YILDIRIM
ÇANKAYA ABONE İLÇE TEMSİLCİSİ

Mustafa ARAZ
KEÇİÖREN ABONE İLÇE TEMSİLCİSİ 

Nevim YILMAZ

İMTİYAZ SAHİBİ
USTSEM TELEVİZYON  GAZETECİLİK 

BASIN YAYIN 
SANAYİ TİCARET LTD. ŞTİ. ADINA

Hasan Salih KURT

YAYIN TÜRÜ : YAYGIN SÜRELİ 
YAYIN SÜRESİ: AYLIK

GENEL YAYIN YÖNETMENİ 
Mustafa KURT

YAZI İŞLERİ MÜDÜRÜ 
Zeliha  SORKUNLU

EDİTÖR
Mehmet Akif ORUÇ

GAZETESİ

50 районных старост из Болу, Чанак-
кале, Эрзинджана, Стамбула и Траб-

зона посетили Кордовскую соборную 
мечеть. Путешествие было организова-
но МВД ТР в рамках указа президента 
Эрдогана «об организации зарубежных 
визитов районных старост». 

Первая группа прибыла из Стамбула в 
Малагу, а затем отправилась в Кордову 
вместе с главой Управления при МВД 
ТР Шефиком Айгёлем. 

По словам Айгёля, делегация из 50 ста-
рост прибыла в рамках указа прези-
дента от 11 января об организации за-
рубежных визитов районных старост». 
После этого ведомство оперативно при-
няло решение  и  привезло первую пар-
тию старост в Андалусию.  

Прибывший из Трабзона староста и 
участник событий 15 июля Барыш Ха-
типоглу отметил, что каждый мусуль-
манин и турок должен посетить эти 
места и поблагодарил президента и дру-

гих, кто способствовал данному туру. 

Одна из двух женщин – старост Зейнеп 
Токджан была поражена красотой ме-
чети и поблагодарила президента Эрдо-
гана за такую возможность. 

Прибывший из Трабзона Дурсун Али 
Мусаоглу отметил, что, к сожалению, 
третья в мире по величине мечеть была 
преобразована в церковь, тогда как тур-
ки переделали Собор Святой Софии в 
музей, а не в мечеть. По его мнению, над 
этим стоит задуматься.   

Прибывший из Чанаккале Исмаил Кая 
был очень тронут тем, что увидел следы 
исламской истории. 

Все расходы компенсируются спонсора-
ми. Далее делегация посетит Альгамбру 
и исторические и туристические досто-
примечательности Андалусии. МВД ТР 
продолжит организацию визитов для 
старост. Источник: Агентство «Анадо-
лу».

düğümde hayran kaldım. Her Müslüman’ın 
her Türk’ün gelip buraları görmesi lazım.” 
diye konuştu.

Başta Cumhurbaşkanı Erdoğan olmak üzere 
emeği geçen herkese teşekkür eden Hatipoğ-
lu, “Gerçekten değdi, daha gezeceğimiz çok 
yer var ama sadece burayı gezmiş olsak bile 
gerçekten de gelmemize değdi.” ifadesini kul-
landı.

Heyette yer alan iki kadın muhtardan Zeynep 
Tokcan, caminin dünya harikası olduğunu 
ifade ederek “Burası muhteşem bir yer. Sayın 
Cumhurbaşkanımıza bizi buraya gönderdiği 
için teşekkür ediyorum. Bütün bayan muh-
tarlar adına saygılarımı sunuyorum. İlk defa 
yurt dışına çıkıyorum, çok mutlu oldum, çok 
huzur buldum.” dedi.

Trabzon’dan gelen muhtarlardan Dursun 
Ali Musaoğlu, ziyareti esnasında üzücü bir 
olayla karşılaştıklarını kaydederek “Dünya-
nın üçüncü büyük camisi olan bu mukaddes 
mekan kiliseye çevrilmiş. Oysa biz mevcut 
olan camimizi, Ayasofya’yı müzeye çevirmi-
şiz. Oranın da bir an önce cami olması lazım. 
Çünkü bizim değerimiz olan bu Kurtuba 
Camisi kilise oluyorsa Ayasofya üzerinde 
oturup iyi düşünmemiz lazım.” ifadesini ku-
landı.

Çanakkale’den gelen muhtarlardan İsmail 
Kaya da Endülüs’e Çanakkale ruhuyla geldik-
lerini ifade ederek İslam tarihinin parçaları-
nı görmenin kendilerini duygulandırdığını 
söyledi.

Tüm masraflar sponsorlar tarafından karşı-
lanacak programda muhtarlara, bugün  da 
El Hamra Sarayı, eski şehir merkezi Albaicin 
gibi Endülüs›ün tarihi ve turistik yerleri gez-
dirilecek.

İçişleri Bakanlığı bundan sonraki süreçte de 
muhtarları kafileler halinde yurt dışına gön-
dermeye devam edecek. KAYNAK:AA

Bolu, Çanakkale, Erzincan, İstanbul ve 
Trabzon’dan gelen 50 muhtar, Endülüs 

Emevi eserlerinden Kurtuba Camisi’ni gezdi.

İçişleri Bakanlığı, Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan’ın “muhtarların farklı kül-
türleri görebilmesi için yurt dışı gezilerinin 
organize edilmesi” talimatı üzerine 5 ilden 
gelen 50 muhtar, İspanya›nın Endülüs böl-
gesindeki Kurtuba Camisi’ni gezdi.

Bolu, Çanakkale, Erzincan, İstanbul ve 
Trabzon’dan muhtarların yer aldığı ilk kafile, 
öğle saatlerinde İstanbul’dan Malaga kentine 
geldi. İçişleri Bakanlığı Mahalli İdareler Ge-
nel Müdürlüğü Muhtarlar Daire Başkanı Şe-
fik Aygöl’ün de yer aldığı kafile, daha sonra 
Malaga’dan Kurtuba Camisi’nin bulunduğu 
Kurtuba kentine geçti.

Muhtarlar, Endülüs Emevi eserlerinden Kur-
tuba Camisi’ni rehber eşliğinde gezerken fo-
toğraf da çektirdi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın talimatı

İçişleri Bakanlığı Mahalli İdareler Genel Mü-
dürlüğü Muhtarlar Daire Başkanı Şefik Ay-
göl, ziyarete ilişkin AA muhabirine yaptığı 
açıklamada, «Biz 5 vilayetimizden 50 muhta-
rımızla Kurtuba Camisi›ndeyiz. Sayın Cum-
hurbaşkanımız 11 Ocak günü Sayın İçişleri 
Bakanımıza bir talimat verdi. ‹Dünyanın 
güzelliklerinin, tarihimizin, kültürümüzün 
ve inancımızın nereye kadar ulaştığını muh-
tarlığımızın görmesi gerekmiyor mu? Onlara 
da gösterelim› şeklinde bir talimat verdikten 
sonra İçişleri Bakanımız ve Müsteşarımız 
çok hızlı bir çalışma içine girip gruplar şek-
linde muhtarlarımızı buralara getirmeye ka-
rar verdiler ve bugün ilk kafile ile Endülüs’e 
geldik.” dedi.

“Her Müslüman’ın her Türk’ün gelip buraları 
görmesi lazım”

Trabzon’dan gelen muhtarlardan ve 15 Tem-
muz gazisi Barış Hatipoğlu, caminin muaz-
zam bir eser olduğunu belirterek “Ben gör-

Muhtarlar Endülüs’ü Ziyaret Etti Районные Старосты 
Посетили Андалусию 
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лиции, приостановило работу около 
20 неправительственных организаций 
(НПО). «Я и мои сотрудники не зна-
ем всех подробностей этого дела, мы 
просто выполняем свою работу в рам-
ках существующих правил и считаем, 
что данные НПО представляют угрозу 
стабильности в Косово», - сказал он. 

Наряду с этим, Махир Ягчилар заявил, 
что, будучи членом турецкой диаспоры 
в Косово, прежде всего, выступает за 
сохранение хороших отношений с Тур-
цией. «Мы поддерживаем главу Турции 
Реджепа Тайипа Эрдогана за постоян-
ную помощь, которая Турция оказы-
вает народу и правительству Косово, 
которые пришли к власти в 2002 году». 

«В ПРОШЛОМ ГОДУ ИЗ КОСО-
ВО ДЕПОРТИРОВАЛИ 344 ИНО-
СТРАНЦА» 

Министр юстиции Косово Абелард Та-
хири заявил, что в прошлом году без 
постановления суда из Косово были 
депортированы 344 иностранца. «Об 
этом не был осведомлен ни прези-
дент, ни премьер-министр, ни министр 
юстиции или любой другой министр, 
так как вся ответственность по данно-
му вопросу лежит на полиции и мини-
стерстве внутренних дел соответствен-
но», - отметил он.  

Абелард Тахири также отметил, что де-
портация, экстрадиция и любые другие 
подобные мероприятия происходят в 
рамках сотрудничества двух стран. 

«ТЕРРОРИСТИЧЕСКАЯ ОРГАНИ-
ЗАЦИЯ ФЕТХУЛЛАХА ГЮЛЕНА 
ПРЕДСТАВЛЯЕТ УГРОЗУ ДЛЯ НАЦ-
БЕЗОПАСНОСТИ КОСОВО

Депутат от Турецкой демократической 
партии Косово (KDTP)  Фикрим Дамка 
заявил, что конечная цель преступной 
группировки, известной в Косово как 
«Гюленовцы», заключается в беспреко-
словном служении одному человеку и 
разрушение устоев светского государ-
ства.  

Наряду с этим, Фикрим Дамка, со-
гласно докладу Разведывательного 
управления Косово (AKİ), заявил, что 
у вышеуказанной террористической 
организации были свои осведомители 
в правоохранительных органах и в не-
которых СМИ Косово. «Исходя из до-
кладов разведки и заявлений президен-
та Косово, я хотел бы открыто сказать, 
что террористическая организация 
Фетхуллаха Гюлена представляет угро-
зу не только для Турции, но и для Ко-
сово», - сказал он. Источник: Агентство 
«Анадолу» 

В парламенте Косово по требованию 
40 депутатов провели внеочередное 

заседание в связи с задержанием шести 
сторонников террористической орга-
низации Фетхуллаха Гюлена (FETÖ), 
которые были задержаны в Косово и 
позже привезены в Турцию .  

На заседании, которое проходило по 
инициативе Демократической лиги Ко-
сово (LDK), Самостоятельного движе-
ния и Группы независимых депутатов, 
парламентарии потребовали от пра-
вительства страны предоставить ин-
формацию относительно депортации 
6 сторонников террористической ор-
ганизации Фетхуллаха Гюлена (FETÖ). 
Кроме того, депутаты подвергли кри-
тике правительство за несоблюдение 
законов.  

Председатель Турецкой демократиче-
ской партии Косово (KDTP) и министр 
государственного управления Махир 
Ягчилар в ходе своего выступления на 
заседании высказал свое мнение отно-
сительно критики от парламентариев. 

Таким образом, Махир Ягчилар зая-
вил, что эпизод с уклонением от упла-
ты налогов в Косово в размере 60 млн. 
евро, согласно некоторым СМИ, свя-
зан с вышеназванными сторонниками. 
Кроме того, затронув разрушительные 
действия со стороны властей, он так-
же добавил, что если это на самом деле 
произошло, можно утверждать, что 
Разведывательное управление Косово 
(AKİ) действует в рамках закона и кон-
ституции. 

Кроме того, Махир Ягчилар заявил, 
что Министерство государственного 
управления, по требованию Разведы-
вательного управления Косово и по-

Tayyip) Erdoğan’ı destekliyoruz.» ifade-
sini kullandı.

“GEÇTİĞİMİZ YIL KOSOVA’DAN 
344 YABANCI SINIR DIŞI EDİLDİ”

Öte yandan Adalet Bakanı Abelard Ta-
hiri de geçen yıl Kosova›dan 344 yaban-
cı vatandaşın mahkeme kararı olmaksı-
zın sınır dışı edildiğini aktararak, «Bu 
sınır dışı edilen kişiler hakkında ilgili 
kurumlar hariç ne Cumhurbaşkanının 
ne Başbakanın ne Adalet Bakanının ne 
de bir başkasının bilgisi vardı çünkü Ko-
sova Cumhuriyetinde yasa dışı bulunma 
ile ilgili sorumluluk poliste, İçişleri Ba-
kanlığındadır.» dedi.

Tahiri, ayrıca her sınır dışı edilmenin, 
transferin ya da ihracın ilgili iki ülke iş 
birliğinde gerçekleştiğini söyledi.

“TERÖR ÖRGÜTÜ FETÖ 
KOSOVA’NIN DA ÜLKE GÜVENLİ-
ĞİNİ TEHDİT EDİYOR”

KDTP Milletvekili Fikrim Damka ise 
“Kosova kamuoyunda ‘Gülenciler’ ola-
rak anılan suç şebekesi” ifadesini kul-
lanarak, örgütün nihai hedefinin bir 
kişinin “peygamberleştirilmesi” ve laik 
devletin yok edilmesi olduğunu hatır-
lattı.

AKİ’nin raporuna dayanarak “Koso-
va medyasının finanse edilmesi, Koso-
va polisi ve Kosova Güvenlik Gücünde 
(FSK) muhbirlerin görevlendirilmesi” 
gibi örgütün Kosova’daki hedefleriyle il-
gili bazı bilgiler paylaşan Damka, “Açık 
bir şekilde ifade etmek isterim ki ol-
dukça tarafsız olarak değerlendirdiğim 
istihbarat ajansının raporundan, aynı 
zamanda Cumhurbaşkanının açıklama-
larından, terör örgütü FETÖ’nün sadece 
Türkiye için değil, Kosova’nın da ülke 
güvenliği için tehdit edici bir unsur ol-
duğu anlaşılıyor.” değerlendirmesinde 
bulundu. KAYNAK:AA

Kosova Meclisinde 40 milletveki-
linin talebi doğrultusunda  Fetul-

lahçı Terör Örgütü’nün (FETÖ) 6 üst 
düzey mensubunun Türkiye’ye sınır dışı 
edilmesiyle ilgili olağanüstü oturum dü-
zenlendi.

Kosova Demokratik Birliği (LDK), Ken-
din Karar Al Hareketi ve Bağımsız Mil-
letvekilleri grubu tarafından talep edilen 
ve uzun süren oturumda milletvekilleri 
hükümetten 6 FETÖ mensubunun sı-
nır dışı edilmesiyle ilgili prosedürler 
hakkında bilgi talep etti. Milletvekille-
ri yasalarda yer alan prosedürlere saygı 
gösterilmediğini savunarak, eleştirilerde 
bulundu.

Kosova Demokratik Türk Partisi 
(KDTP) Genel Başkanı ve Kamu Yöne-
timi Bakanı Mahir Yağcılar, oturumda 
yaptığı konuşmada, yapılan eleştirilerle 
ilgili açıklamalarda bulundu.

Kosova’da bazı yayın organlarında sınır 
dışı edilenlerle ilgili yer alan 60 milyon 
avroluk vergi kaçakçılığı konusuna ve 
devlet yönetimini yıkıcı faaliyetlerine 
değinen Yağcılar, bunların gerçek olma-
sı durumunda Kosova İstihbarat Ajansı-
nın (AKİ) kanun ve anayasa çerçevesin-
de hareket ettiğini ifade etti.

Sorumlusu olduğu Kamu Yönetimi Ba-
kanlığından AKİ ve polisin talepleri 
doğrultusunda 20’nin üzerinden sivil 
toplum kuruluşunun (STK) çalışmala-
rının askıya alındığını hatırlatan Yağ-
cılar, “Ben de çalışanlarım da ayrıntı-
ları bilmiyoruz çünkü yürürlükte olan 
yönetmeliği uyguluyor ve bu STK’ların 
Kosova’nın istikrarına tehlikeli olduğu-
nu değerlendiriyoruz.” diye konuştu.

Kosova’daki Türk toplumu olarak Tür-
kiye ile iyi ilişkilerden yana olduklarını 
dile getiren Yağcılar, “Bu durumda, tüm 
Kosovalıları ve Kosova hükümetlerini 
2002 yılında iktidara geldiklerinden bu 
yana son 16 yılda koşulsuz destekleyen 
Türkiye’yi ve Cumhurbaşkanı (Recep 

‘FETÖ Kosova’nın da Ülke 
Güvenliğini Tehdit Ediyor’
Kosova Meclisinde FETÖ’nün 6 üst düzey mensubunun 
sınır dışı edilerek Türkiye’ye getirilmesiyle ilgili olağanüstü 
oturum düzenlendi.

Организация Фетхуллаха Гюлена 
Представляет Угрозу Для Косово
В парламенте Косово 
провели внеочередное 
заседание в связи с 
задержанием шести 
сторонников 
террористической 
организации Фетхуллаха 
Гюлена (FETÖ), 
задержанных в Косово 
и позже привезенных в 
Турцию.  



15Апрель  2018
Гражданская Инициатива

образом, проходят встречи с идейными 
лидерами, племенными вождями и рай-
онными старостами.  

Многие сходятся во мнении, что данные 
похищения в регионе осуществляются се-
паратистами с целью «запугивания жите-
лей региона и властей».  

АНГЛОГОВОРЯЩИЙ КРИЗИС 

В англоговорящем регионе Камеруна, 
начиная с ноября 2016 года, проходят де-
монстрации по причине того, что прави-
тельство отправило преподавателей и су-
дей, не владеющих английским языком, в 
образовательные и судебные учреждения 
англоговорящего региона. 

Несмотря на призывы правительства к 
здравому смыслу, 1 октября сепаратисты 
объявили о создании символического го-
сударства «Амбазония» под предводитель-
ством  Сисику Аюк Табе в северо-западном 
англоговорящем регионе Баменда в связи 
с годовщиной прихода федерализма в го-
сударство в 1961-1972 годах. В ходе стол-
кновений между силами безопасности и 
сепаратистами погибли десятки солдат и 
сотрудников полиции. Впоследствии Си-
сику Аюк Табе был арестован в Нигерии в 
январе и затем экстрадирован в Камерун. 
Источник: Агентство «Анадолу»

lıkçılar tarafından farklı zamanlarda kaçırıl-
mıştı.

Ayrılıkçıların elinde halen 2’si üst düzey yet-
kili olmak üzere 10’dan fazla rehinenin bu-
lunduğu belirtiliyor.

Hükümet ise Anglofon krizinin çözümüne 
yönelik bölgeye üst düzey ziyaretler gerçek-
leştiriyor, burada kanaat önderleri, kabile re-
isleri ve muhtarlarla bir araya geliyor.

Bölgedeki kaçırma olaylarının, ayrılıkçılar 
tarafından «bölge halkına ve hükümete göz-
dağı vermek» adına yapıldığı ifade ediliyor.

ANGLOFON KRİZİ

Kasım 2016’dan bu yana Kamerun’un Anglo-
fon bölgesinde, hükümetin İngilizce bilmeyen 
öğretmenleri ve hakimleri İngilizce konuşulan 
bölgedeki okullara ve mahkemelere tayin et-
mesi üzerine gösteriler düzenlenmişti.

Ayrılıkçılar hükümetin sağduyu çağrıla-
rına rağmen, ülkenin 1961-1972 yılların-
daki federalizme geçişinin yıl dönümü 
nedeniyle kuzeybatıdaki Anglofon bölge 
Bamenda’da,1 Ekim’de Sisiku Ayuk Tabe 
liderliğinde «Ambazonya» adını verdikleri 
sembolik devletin kuruluşunu ilan etmiş-
lerdi. Güvenlik güçleri ile ayrılıkçılar ara-
sında çıkan çatışmalarda onlarca asker ve 
polis hayatını kaybetmişti.

Hakkında uluslararası yakalama kararı bu-
lunan Tabe ocak ayında Nijerya›da yaka-
lanmış ve Kamerun›a iade edilmişti. KAY-
NAK: AA

Kamerun›un güneybatısındaki Anglofon 
(İngilizce konuşulan) bölgesinde Tem-

yiz Mahkemesi Başkanı Martin Mbeng›in 
kaçırıldığı bildirildi.

Yerel basındaki haberlere göre, annesinin 
cenazesine katılmak için ülkenin güneybatı 
bölgesindeki Ewelle kasabasına giden Yargıç 
Mbeng›i silahlı bir grup araçla kaçırdı.

Afrika için İnsan Hakları ve Demokrasi 
Merkezi Başkanı Agbor Nkongho, Mbeng›i 
Anglofon bölgesinin bağımsızlığı için müca-
dele eden Ambazonya Savunma Gücü (ADF) 
adındaki ayrılıkçı örgütün kaçırdığı bilgisini 
paylaştı. Nkongho, Mbeng›in fidye için kaçı-
rılmış olabileceğini ifade etti.

Öte yandan Cumhurbaşkanı Paul Biya, böl-
gedeki siyasi krizin çözümüne ilişkin güney-
batı bölgesindeki birçok vali ve yardımcıla-
rının görev yerlerini değiştirerek yerlerine 
yenilerini atadı.

Geçen hafta da ülkenin kuzeybatısındaki 
Gao bölgesinde, 3 muhtar ile 6 belediye mec-
lis üyesi, 5 İtalyan ve 7 İsviçreli turist ayrı-

İngilizce Kamerun’u İkiye Böldü
Kamerun’daki İngilizce konuşan Anglofon güneyliler ile yerel dil 
konuşan Gao bölgesi arasında yaşanan gerilimin ardından karşılıklı 
adam kaçırmalar hız kazandı.

Великобритания Разделила Камерун На 
Две Части 
Напряженность между англоговорящими жителями юга 
Камеруна и районом Гао, где преимущественно разговаривают 
на местном языке, растет.  Это привело к тому, что 
увеличилось число похищений как с одной, так и с другой 
стороны. 

Согласно имеющимся данным, на юго-
западе Камеруна, где преобладает 

англоговорящее население, был похи-
щен глава  Апелляционного суда Мартин 
Мбенг. 

Как сообщают местные СМИ, когда судья 
Мбенг отправлялся в город Эвелле в юго-
западной части страны, чтобы присоеди-
ниться к похоронам своей матери,  он был 
похищен вооруженной группой людей. 

Глава Центра по правам человека и демо-
кратии Африки Агбор Нконгхо заявил, что 
судью Мбенга похитила сепаратистская 
организация «Силы обороны Амбазонии» 
(ADF), которая выступает за независи-
мость от англоговорящего региона. Кроме 
того, Нконгхо заявил, что Мбенга, возмож-
но, похитили с целью получения выкупа.   

С другой стороны, президент Камеруна 
Поль Бийя с целью разрешения полити-
ческого кризиса в регионе назначил но-
вых губернаторов и помощников в юго-
западном регионе 

Кроме того, в регионе Гао в северо-за-
падной части страны на прошлой неделе 
в разное время были похищены три рай-
онных старосты и 6 сотрудников муни-
ципального совета. Утверждается, что 
похитителями являются 5 итальянцев и 7 
швейцарских туристов сепаратистов. 

Наряду с этим, сообщается, что сепарати-
сты силой держат более 10 заложников, 
двое из которых являются старшими дол-
жностными лицами.  

Представители правительства, в свою 
очередь, с целью разрешения сущест-
вующего кризиса совершают визиты на 
высшем уровне в данный регион. Таким 

ший происходящее, должен понести дис-
циплинарную ответственность.  

Солдаты израильской армии сняли на ви-
део «момент убийства палестинца». 

СМИ Израиля и Палестины широко об-
суждают видеоролик, на котором изра-
ильский солдат выражает радость от того, 
что ему удалось заснять момент выстрела 
снайпера в палестинца. 

На кадрах видно, как три человека при-
ближаются к ограждению. Далее слышен 
звук выстрела и слышно, как кто-то во-
сторженно восклицает на иврите: «Вот 
это видео! 

Приказ «стрелять» израильской армии 

Израильской армии было приказано 
стрелять в  палестинцев, которые при-
близятся к границе с сектором Газа во 
время мирных демонстраций. 

Начиная с 30 марта, в ходе продолжаю-
щихся мирных демонстраций в резуль-
тате выстрелов  израильских снайперов 
в общей сложности были убиты 32 па-
лестинца. 2850 палестинцев, в которых 
стреляли  не холостыми пулями, получи-
ли ранения.   Источник: Агентство «Ана-
долу» 

ХАМАС призывает к международно-
му осуждению  правительство Из-

раиля  из-за того, что министр обороны 
Израиля Либерман похвалил снайпера, 
который застрелил жителя Палестины.

ХАМАС призывает к международному 
осуждению  правительство Израиля  из-
за того, что министр обороны Израиля 
Авигдор Либерман похвалил снайпера, 
который застрелил жителя Палестины. 

Пресс-секретарь ХАМАСа Февзи Берхум 
в своем письменном заявлении отметил, 
что похвала министра обороны Израиля 
Либермана снайпера, который застрелил 
палестинского парня, означает офици-
альное признание «узаконивание убийст-
ва гражданских лиц». Он также отметил, 
что данное происшествие полностью от-
ражает насилие, с которым приходится 
сталкиваться народу Палестины.  

«В связи с этим я требую международно-
го осуждения властей Израиля, так как 
только таким образом можно остановить 
это насилие», - сказал Берхум. 

Министр обороны Израиля Либерман 
заявил, что снайпер, стрелявший в пале-
стинца на видео, заслуживает похвалы. 
При этом он добавил, что солдат, снимав-

yine İsrail askerleri tarafından kameraya 
alınan görüntüler dün İsrail ve Filistin ba-
sınında geniş yer almıştı.

Sosyal medyada dün dolaşıma giren 1 da-
kika 16 saniyelik videoda, telle çevrili sınıra 
yaklaşan bir Filistinli gencin İsrailli keskin 
nişancı tarafından vurulduğu anlar görülü-
yor.

Videoda, gencin vurulduğunu gören İsrail 
askerlerinin sevinç çığlıkları attığı, bir as-
kerin «Ne güzel video oldu» dediği, diğer 
İsrail askerlerinin ise Filistinli genci vuran 
keskin nişancıyı övmesi duyuluyor.

İsrail ordusundan “vur” emri

İsrail ordusu, askerlerine Gazze›de düzen-
lenen barışçıl gösterilerde sınıra yaklaşan 
Filistinlileri vurma emri vermişti.

30 Mart›tan bu yana devam eden gösteriler-
de İsrail keskin nişancılarının ateş açması 
sonucu 32 Filistinli şehit oldu, birçoğu ger-
çek mermiyle vurulan 2 bin 850 Filistinli 
yaralandı. KAYNAK:AA

Hamas, İsrail Savunma Bakanı 
Liberman’ın, Filistinli bir genci keskin 

nişancı atışıyla şehit eden askeri övmesin-
den dolayı İsrail hükümetinin uluslararası 
yargılanması çağrısında bulundu.

Hamas,  İsrail Savunma Bakanı Avigdor 
Liberman’ın, Filistinli bir genci keskin ni-
şancı atışıyla şehit eden askeri övmesinden 
dolayı İsrail hükümetinin uluslararası yar-
gılanması çağrısında bulundu.

Hamas Sözcüsü Fevzi Berhum, yaptığı ya-
zılı açıklamada, Liberman›ın Filistinli gen-
ci şehit eden askeri övmesinin, «öldürmeyi 
meşrulaştırma» ve savunmasız sivillerin 
öldürülmesi suçunun resmi ağızdan kabul 
edilmesi anlamına geldiğini ve Filistin hal-
kının karşılaştığı terörün boyutunu yansıt-
tığını belirtti.

Berhum, «Bu durum işgalci hükümet ile 
yetkililerinin uluslararası yargılanarak cay-
dırıcı ceza verilmesini ve işlediği suç ile ih-
lallerin durdurulmasını gerektiriyor.» ifade-
sini kullandı.

İşgal altındaki Golan Tepeleri›nde düzenle-
nen bir etkinlikte konuşan Liberman, «(Fi-
listinli genci vuran) Keskin nişancı övgüyü 
hak ediyor ancak bunu kameraya alan asker 
ise askeri mahkemeyi.» demişti.

İsrail askerleri “Filistinli genci vurdukları 
anı” kameraya almıştı

İsrail askerlerinin bir Filistinli genci keskin 
nişancı atışıyla şehit ettiği anı gösteren ve 

Hamas’tan İsrail’in ‘Uluslararası 
Yargılanması’ İçin Çağrı

Хамас Призывает К «Международному 
Осуждению» Действий Израиля  
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Afganistanlı ve Pakistanlılar başta ol-
mak üzere ülkelerindeki işsizlik ve te-

rör olayları sebebiyle umut olarak gördükleri 
Türkiye’ye gelen ve son günlerde yoğunlaştık-
ları Erzurum’da yakalanan kaçak göçmen sayı-
sı bu yıl 13 bin 400’e ulaşarak geçen yıl yakala-
nan kaçak göçmen sayının neredeyse 3 katına 
yaklaştı. 

Terör ve işsizlik asıl sebep olmak üzere ülkelerin-
deki çeşitli sorunlar nedeniyle İran sınırındaki 
Ağrı, Iğdır, Van ve Hakkari’den yasa dışı yollarla 
“umut” ve “iş kapısı” olarak gördükleri Türkiye’ye 
giriş yapan kaçak göçmenler, Erzurum üzerin-
den batıdaki farklı kentler ile Avrupa ülkelerine 
ulaşmayı amaçlıyor.

Genellikle Afganistan, Pakistan’dan başlayan 
“umuda yolculuk”ları sırasında insan tacirle-
rine yüklü miktarda para ödeyen kaçak göç-
menler, ülkelerinden ayrıldıktan sonra İran’ın 
farklı kentleri ile Türkiye sınırını yaya olarak 
geçiyor.

Zaman zaman yüklü miktarda para ödedikleri 
insan tacirlerince bindirildikleri kamyon ka-
sası, otobüs, minibüs, taksi ve otomobillerden 
yolculuklarını tamamlayamadan indirilerek 
Doğu Anadolu›nun çeşitli şehirlerinde otoyol 
kenarlarına terk edilen kaçak göçmenler, bu 
andan itibaren yolculuklarını otoyol kenarla-
rında veya dağlık arazilerde ölüm riskine karşı 
yüzlerce kilometre yürüyerek sürdürmeye ça-
lışıyor.

Ülkelerinden çıkışlarından itibaren binlerce 
kilometre yol katederek Ağrı, Kars ve Iğdır’a 
gelip yakalanan kaçak göçmenlerin, bu kentle-
ri geçen büyük bölümü ise Erzurum’daki çeşitli 
noktalarda güvenlik güçlerinden kaçamıyor.

BİNLERCE KİLOMETRELİK UMUDA 
YOLCULUK

Yakalananların yüzde 95’ini oluşturan Afga-
nistanlı göçmenler ülkelerinden Erzurum’a 
ulaşmak için yaklaşık bir ay süren 3 bin 226 
kilometrelik, Pakistanlılar ise 2 bin 748 kilo-
metrelik yol katediyor.

Erzurum’da, yasa dışı geçişin önlenmesine yö-
nelik çalışmalarını sürdüren İl Emniyet Mü-
dürlüğü ve jandarma ekiplerince yakalanan 
göçmenler, haklarında gerekli sınır dışı ya da 
kayıt işlemlerin yapılması için Erzurum İl Göç 
İdaresi Müdürlüğüne teslim ediliyor.

Güvenlik güçlerince bu kentte geçen yıl yaka-
lanan 5 bin 8 kişi Erzurum İl Göç İdaresi Mü-
dürlüğüne teslim edilirken bu sayı 2018 yılın-
da ise şu ana kadar 13 bin 400’e çıktı.

Erzurum’da yakalanan bu kaçak göçmen-
ler dışında Ağrı, Kars, Erzincan, Ardahan ve 
Iğdır’da yine bu yıl yaklaşık 2 bin 500 kişi ya-
kalanıp aynı kuruma teslim ediliyor.

İçişleri Bakanlığı Göç İdaresi Genel Müdür-
lüğü bünyesindeki Türkiye’nin en büyük geri 
gönderme merkezi olan Aşkale ilçesindeki 
Geri Gönderme Merkezi, son aylarda yakala-
nan kaçak göçmen sayısının artması sebebiyle 
tamamen doldu.

Bu kişilerin işlemleri, İl Göç İdaresi Müdürlü-
ğü personelince genellikle Aşkale ilçesindeki 
Geri Gönderme Merkezinde yapılıyor.

В этом году в Эрзуруме было задержа-
но 13400 беженцев из Афганистана, 

Пакистана и других стран, которые бежа-
ли в Турцию от безработицы и террора. 
В прошлому году их число было в 3 раза 
меньше. 

Мигранты нелегально проникают в Тур-
цию через города Агры, Ыгдыр, Ван и 
Хаккари, а затем планируют уехать в за-
падные и европейские страны через Эр-
зурум.  

Беженца платят значительные средства 
торговцам людьми и пешком проходят 
границы Ирана и Турции. 

Иногда они остаются брошенными на до-
роге в Восточной  Анатолии и проходят 
сотни километров, рискуя своими жиз-
нями. Достигнув Агры, Карса и Ыгдыра, 
большинство из них задерживается в Эр-
зуруме. 

ДОРОГА ВО ИМЯ НАДЕЖДЫ ДЛИН-
НОЮ В СОТНИ КИЛОМЕТРОВ 

95 % задержанных составляют прибыв-
шие из Афганистана, которые предолева-
ют путь в 3226 км для того, чтобы достичь 
Эрзурума, а пакистанцы -  2 748 км. 

Далее задержанные передаются в Мигра-
ционное управление по Эрзуруму. 

Если в прошлом году в Миграционное 
управление по Эрзуруму было передано  
5008  человек, то в этом году это число до-
стигло kişi 13 400. 

В Агры, Карсе, Эрзинджане, Ардахане и 
Ыгдыре эта цифра достигла 2 500 человек. 

Центр депортации в Ашкале в последнее 
время переполнен из-за увеличения чи-
сла беженцев. Все процедуры, связанные  
с ними, осуществляются сотрудниками 
Центра депортации

Ежедневно задерживается в среднем по 
145 беженцев. В связи  с этим все места 
уже заняты и сотрудникам миграцион-
ной службы приходится  работать с ними 
в полицейских участках, спортзалах  и т.д. 

ПОПАДАЮТ В ЛОВУШКИ КОНТР-
АБАНДИСТОВ 

По словам главы миграционной службы 
Эрзурума Хашима Озджана, за последние 
3 месяца 2018 года в городе наблюдается 
серьёзный рост количества нелегальных 
беженцев – до 13 000. Эта цифра намно-
го больше прошлогодних показателей. 

Ancak bu yıl günde ortalama 145 kaçak göç-
menin yakalandığı Erzurum›daki bu merkez-
de kapasitenin tamamen dolması üzerine ka-
çak göçmenlerin işlemleri bu merkezin yanı 
sıra yine İl Göç İdaresi görevlileri nezaretinde 
tutuldukları kent merkezindeki polis merkez-
leri ve spor salonları ile Pasinler ilçesindeki 
belirlenen noktalarda yapılıyor.

“İNSAN KAÇAKÇILARINA KAMP KANIP 
MACERAYA GİRİYORLAR”

Erzurum Göç İdaresi Müdürü Haşim Özcan, 
yaptığı açıklamada, kente 2018’in son üç ayın-
da yurda ciddi bir yasa dışı girişin söz konusu 
olduğunu belirtti.

Bu yılın ilk 3 ayında 13 bini aşkın kaçak göç-
mene işlem yaptıklarını anlatan Özcan, şöyle 
devam etti:

“Bu yıl 13 binin üzerinde kaçak göçmene iş-
lem yapılmış durumda. Bu da geçtiğimiz yıla 
oranla oldukça fazla bir sayı. İnsan kaçakçıla-
rı Afganistan’da daha fazla artmış durumda. 
Oradaki birtakım terör faaliyetlerinin artmış 
olması, işsizlik ve ekonominin de zayıf olma-
sı ülkemizin de artık cazip ülke haline gelmesi 
onlar için umut olarak görülmekte. Yani çalış-
ma izni olmadan burada çalışamayacaklarını 
bilmeyen bu insanlar insan kaçakçılarına ka-
nıp maceraya girmekteler.”

Özcan, Afganistanlı gruplar içerisinde aynı 
zamanda Pakistan, Bangladeş ve diğer Afrika 
ülkelerinden de insanların olabildiğini, bunla-
rın farklı nedenlerle ülkelerinden ayrıldıkları-
nı aktararak, “Afganistan’da yaşayan insanların 
yokluk içinde yaşamaları ve oradaki birtakım 
terör örgütlerinin göçe zorlamasıyla insanlar 
bir ümit olsun diye daha çok çalışma maksa-
dıyla geliyor. Onlara ‘niye geldiniz’ diye sor-
duğumuzda, insan kaçakçılarının ‘Türkiye’de 
sizin işiniz hazır, çalışmanızda herhangi bir 
zorluk yok, rahatlıkla çalışabilirsiniz diyerek’ 
kandırdığını, daha sonra da buralarda terk et-
tiğini anlatıyorlar.” diye konuştu.

Yakalanan kişilere kendilerine bildirilen sayı-
ya göre en kısa zamanda kumanya ulaştırıl-
dığını dile getiren Özcan, yaşanan yoğunluk 
nedeniyle geri gönderme merkezlerinde yer 
kalmadığını, yakalanan göçmenlere kentte 
belirlenen belli noktalarda konaklama imkanı 
sağlandığını ifade etti.

“TÜRKİYE’Yİ KURTARICI OLARAK GÖ-
RÜYORLAR”

Türkiye’de oturma izni alan Afganistanlı tercü-
man Javid Hamidi de bu göçmenlerin ülkele-
rindeki işsizlik, yoksulluk ve savaş dolayısıyla 
İran üzerinden Türkiye’ye geçtiklerini söyledi.

Bu kişilerin Ankara, İstanbul ve diğer büyük-
şehirlerde çalışmak istediğini belirten Hami-
di, “Bu göçmenler ailelerine yardımcı olmak 
ve çalışmak üzere buradalar. Yakalanan tüm 
kaçaklar hep İran güzergahını kullanıyor. 
200-300’er kişilik gruplar halinde ülkeye giriş 
yapıyorlar. Türkiye’yi kurtarıcı olarak görü-
yorlar, ‘bize sahip çıkar’ diyorlar. Burada rahat 
edeceklerini düşünüyorlar. Burada şimdi Af-
ganistan, Pakistan, Hindistan, Bangladeşliler 
mevcut. Türkiye’ye geldikten sonra geri gitmek 
istemiyorlar.” şeklinde konuştu.

В связи с распространением террориз-
ма, безработицей и спадом в экономике 
возросло количество беженцев из Аф-
ганистана, так как для них Турция стала 
последней надеждой. Они не знают о том, 
что нельзя работать без разрешения на 
работу и попадаются в ловушку контр-
абандистов. Среди беженцев, прибывших 
из Афганистана, встречаются и мигранты 
из Пакистана, Бангладеша и некоторых 
африканских стран. Они прибывают в 
Турцию, чтобы спастись от нищеты и тер-
роризма, а также в надежде найти работу. 
На вопрос о том, почему они приехали, 
беженцы отвечают, что им была обееща-
на готовая работы и все условия, но они 
были обмануты и брошены. Задержан-
ные беженцы обеспечиваются питанием 
и приютом в специально отведенных для 
этого местах в городе.  

ТУРЦИЯ КАК СПАСЕНИЕ 

Как сообщил переводчик из Афганистана 
Джавид Хамиди, который имеет легаль-
ный вид на жительство, мигранты при-
бывают в Турцию через Иран, спасаясь от 
безработицы, нищеты и войны на родине. 
Они приезжают, чтобы работать в таких 
больших городах, как Анкара и Стамбул, 
и помогать своим семьям. Мигранты при-
бывают через Иран группами по 200-300 
человек. Они видят спасение в Турции. 
Среди беженцев есть те, кто приехал из 
Афганистана, Пакистана, Индии и Бан-
гладеша. Они не хотят возвращаться в 
свои страны, преодолев тяжелый путь в 
Турцию. Средний возраст колеблется от 
24 до 30 лет. 

ДОРОГА ЗАНИМАЕТ ОТ 20 ДО 40 ЧА-
СОВ 

В Афганистане населению постоянно уг-
рожают ИГИЛ и Талибан. Поэтому люди 
предпочитают миграцию в Турцию через 
Иран за определенную плату. По пути 
люди переносят много трудностей. Мно-
гие умерли или заболели. Мигранты при-
бывают в Турцию, чтобы заработать и 
помочь своим семьям. Все преодолевают 
путь пешком. Контрабандисты обеща-
ют, что мигранты будут передвигаться 
на машинах, и всего пару часов пешком. 
Однако, на самом деле дорога пешком за-
нимает от 20 до 40 часов без еды и воды.
Источник: Агентство «Анадолу» 

Umuda Yolculuğun İki Büyük Nedeni: Terör ve İşsizlik

“TÜRKİYE’Yİ KURTARICI OLARAK 
GÖRÜYORLAR”

Две главные причины «пути во имя надежды» - это 
терроризм и безработица. 

ТУРЦИЯ КАК СПАСЕНИЕ 

Afganistan ve Pakistan başta olmak üzere çeşitli ülkelerden, terör 
ve işsizlik sebebiyle umut olarak gördükleri Türkiye’ye gruplar 
halinde gelen kaçak göçmenler, araçlarla ya da yürüyüp binlerce 
kilometre yol katederek İran üzerinden yurda giriyor.

Тысячи беженцев из Афганистана, Пакистана и других 
стран  проникают группами в Турцию через Иран, 
преодолев тысячи километров. 

Hamidi, yakalanan göçmenlerin çok zorlu 
yolculukların ardından Türkiye’ye ulaştığını, 
gelenlerin tamamına yakınının 24 ile 30 yaş 
arasında olduğunu anlattı.

“20 İLE 40 SAAT ARASINDA YAYA YÜRÜ-
DÜK”

Afganistanlı kaçak göçmen Seddikullah Sta-
nikzy ise Afganistan’da terör örgütü DEAŞ ve 
Taliban tarafından sürekli tehdit edildiklerini 
aktardı.

Bu nedenle bir miktar para vererek önce İran’a 
oradan da gruplar halinde Türkiye’ye geçtikle-

rini dile getiren Stanikzy, şunları kaydetti:

“Yollarda çok sıkıntılar çektik. Sınırın diğer 
tarafında ölen ve hastalanan çok kişi oldu. 
Biz Türkiye’ye çalışmak ve para kazanmak 
için geldik. Büyükşehirlerde çalışmak, aile-
lerimize yardımcı olmak istiyoruz. Burada-
ki arkadaşlarımızın tamamı Türkiye’ye yaya 
olarak geçti. Kaçakçılar bize ‘bir veya iki saat 
yaya olarak gideceksiniz, ondan sonra biz sizi 
araçlara alacağız’ dediler. 20 ile 40 saat ara-
sında yaya yürüdük. Yemek ve su yoktu. Çok 
sıkıntılar çektik.” KAYNAK:AA
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ÖRTÜLÜ YOLLAR VE YÜKSEK ODA-
LAR

Tunus kültür hayatı araştırmalarıyla tanı-
nan yazar Abdussettar Amamu, sabbatla-
rın hikayelerini anlattı.

Sokaktaki karşılıklı iki binanın iki yakası 
birleştirilerek üstüne inşa edilen odalara 
sabbat, dendiğini ve bunun asıl hedefinin 
bir oda daha katarak evi genişletmek oldu-
ğunu söyleyen Amamu, sabbatların hangi 
eve ait olduğunu anlamak için odacığın, 
üzerine oturtulduğu mermer direklerin 
bulunduğu tarafın karşısındaki eve bak-
mak gerektiğini söylüyor.

SABBAT YAPIMI OSMANLI’NIN İZNİ-
NE TABİYDİ4

Tunus’ta bin kadar bulunan Sabbatların 
yapımının gelişi güzel olmadığına dikkati 
çeken Amamu, Osmanlı dönemine işaret 
ederek eski dönemde kullanılan ifadesiy-
le sabbat yapmak için “Devletli’den izin 
almak” gerektiğini söyledi. Sabbat yapımı 
için alınacak ruhsata ek vergi ödendiğin-
den söz eden Amamu, her ailenin gelişi-
güzel yapacağı bir iş olmadığını çoğunluğu 
varlıklı ve kalabalık nüfusa sahip ailelerin 
bu ruhsatı alabildiğine işaret etti.

ÜSTÜ ÖRTÜLÜ YOL ANLAMINDA EN-
DÜLÜS KÖKENLİ SÖZCÜK “SABBAT”

Araştırmacı Amamu›ya göre sabbatların 
Tunus›taki tarihi 1228›lere dek uzanıyor. 
Ancak Tunus›taki Osmanlı İspanya savaşla-
rı sırasında sabbatların çok zarar gördüğünü 
belirten Amamu, Hüseyniler dönemi olarak 
bilinen (1705 -1957) arasındaki süreçte bu 
yapıların yenilendiğine dikkati çekti.

Ülkenin güney batısındaki Nafta kentin-
deki sabbatların sokağı boydan boya örttü-
ğünü söyleyen araştırmacı yazar Amamu, 
özellikle bu kentteki sabbatlarda edebiyat 
ve kültür meclislerinin kurulduğunu vur-
guladı.

Писатель Абдусеттар Амаму знаменит 
своими исследованиями в сфере культур-
ной жизни Туниса. По его словам, сабба-
ты строились между двумя зданиями на 
противоположных сторонах улицы для 
того, чтобы увеличить площадь жилища. 
Направление мраморных подпорок слу-
жило определителем того, кому принад-
лежит надстройка. 

ТОЛЬКО С РАЗРЕШЕНИЯ ОСМАН-
СКИХ ЛИДЕРОВ 

Несмотря на то, что в Тунисе имеются ты-
сячи разных саббатов, для их постройки 
необходимо было  получить разрешение 
государственных деятелей Османской 
империи и заплатить дополнительный 
налог. Такое могли себе позволить только 
зажиточные и большие семьи. 

АНДАЛУССКИЕ КОРНИ  И ЗАКРЫ-
ТЫЕ ДОРОГИ 

По мнению Амаму, история появления 
саббатов в Тунисе доходит до 1228 – х го-
дов. Данные сооружения пострадали во 
время войн в Тунисе между Османской 
империей и Испанией. Затем они были 
обновлены во время эпохи Хусейнидов 

Tunus’ta efsanelere konu olan, 

Tunus›ta El Medine el-Kadime adıyla bili-
nen eski kentin sokaklarında yürüyenlerin 
gözlerine  dar sokakların  iki yanını birleş-
tiren revaklar üzerinde küçük odacıkların 
görüntüsü ilişir.

Tunusluların  Endülüs›ten  ödünç aldık-
ları «Sabbat» sözcüğü, sokakları bazen 
yağmurdan bazen güneşten koruyarak 
kapalı yol haline getirerek üzerine bina 
edilmiş revak üstü odacıklar anlamına 
geliyor.

Kadim kentte dolaşanların merakını cel-
beden bu Sabbatların altlarından geçenler, 
kendilerini bir anda hayalle gerçek arasın-
da türlü hikayelerin içinde buluveriyor.

Bazı odacıklar, halk arasında hala tazeliğini 
koruyan efsanelere ev sahipliği yaparken, 
ya ilginç bir öykü, ya tarihi bir gerçeğin 
anlatıldığı olayların geçtiği ve nesiller boyu 
anlatılagelen yerler haline dönüşüyor.

Ülkede kadim mimari kültürden gelen bu 
odacıkların her birine ayrı özel bir ad veril-
memişse de bazılarına halkın verdiği adlar 
bu gün dahi insanların hafızasında tazeli-
ğini koruyor.

Bey Sabbatı, Sabbat Seyyare, Mehasin Sab-
batı, Yedi Uyurlar Sabbatı, Gelin Sabbatı, 
Karanlık Sabbat, Dört Yol Sabbatı sadece 
başkentin Zeytune Camii çevresindeki ka-
dim Tunus›un dar sokaklarında serpiştiril-
miş revak üstü odacıklarından bazılarına 
verilen adlar olarak biliniyor.

Во время прогулки по старому городу 
в Тунисе невольно на глаза бросают-

ся маленькие комнаты, построенные в 
портиках, соединяющих противополож-
ные стороны улиц.  Слово «саббат» заим-
ствовано из Аль – Андалусии и означает 
маленькие комнаты, построенные в пор-
тиках, соединяющих противоположные 
стороны улиц. Все, кто проходил под 
саббатами, где раньше проживала элита, 
невольно становится причастным к исто-
риям на грани между реальностью и вы-
мыслом.  Некоторые из них становятся  
легендарными местами, наполненными 
мифами и историями.  Старинные на-
звания некоторых саббатов до сих пор 
на слуху. 

ЗАКРЫТЫЕ ДОРОГИ И ВЫСОКИЕ 
КОМНАТЫ 

Tunus Sokaklarının 8 Asırlık Tanıkları: Sabbatlar 
Beylerin ikamet ettiği, edebiyat ve kültür meclislerinin kurulduğu tarihi konaklar Sabbatların altlarından geçenler, kendilerini bir 
anda hayalle gerçek arasında türlü hikayelerin içinde buluveriyor.

GERÇEKLE HAYAL ARASINDA SAB-
BATLARIN HİKAYELERİ

Amamu, bazı sabbatların dönemin siyaset ve 
siyasetçileriyle ilişkili olduğuna dikkati çekti. 
Buna en önemli örneğin Bey Sabbat›ı oldu-
ğunu belirterek, «Dönemin Tunus Beylerbe-
yi, Zeytune Camii›nde Kadir Gecesini ihya 
sırasında Kur›an-ı Kerim hatminin ardından 
Bey Sabbat›ında pencere kenarında oturur, 
yoldan geçen eşraf Tunus Beylerbeyi›ni se-
lamlayarak bağlılıklarını tazelerlerdi. Bey 
Sabbat›ında oturan Tunus Beylerbeyi›ne bi-
atın tazelenmesi her yıl yerine getirilen ülke-
nin saray adetlerinden biri haline gelmişti. « 
ifadelerini kullandı.

Sabbat Seyyare denilen revak odacığına ise 
1735›te Tunus Valisi, Hüseyin Bey›e isyan 
eden yeğeni Ali Paşa›nın kaçışı sırasında 
bu odacıktan askerlerin takibini yaptığı bi-
lindiği için bu ad verilmiş.

Tunus›ta, Peygamber efendimizin Ehli 
Beyti›ne olan sevginin halk içindeki 
önemine işaret eden Amamu, Zeytune 
Camii›nden çıkanların Ehli Beyt›ten birine 
ait «Mahasin Sabbatı»nın altından teberrü-
ken geçtiklerini anlattı.

Amamu, Yedi Uyurlar Sabbatı›nın ise Haz-
reti Osman›ın torunlarından olduğu riva-
yet edilen Al Bekri›ye ait olduğu, buraya 
Bekriye Zaviyesi›ndeki evliya kabirlerinin 
yanında olma-
sından dolayı 
Yedi Uyurlar 
Sabbatı dendi-
ğinden bahsetti.

Sabbatlara iliş-
kin şehir efsane-
lerinin oldukça 
zengin olduğunu 
anlatan Amamu, 
Gelin Sabbatı›na 
ilişkin şunları 
söyledi:

(1705 -1957 гг.) В городе Нафта сабба-
ты протянулись вдоль городских улиц и 
были местом сбора литературных и куль-
турных сообществ. 

ИСТОРИИ НА ГРАНИ МЕЖДУ РЕ-
АЛЬНОСТЬЮ И ВЫМЫСЛОМ

Некоторые саббаты связаны с историями 
о государственных деятелях. Например 
сооружение «Бей Саббат» прославилось 
тем, что там проживал наместник Осман-
ской империи в Тунисе, приветствие ко-
торого прохожими стало традицией. 

Сооружение «Саббат Сейяре» известно 
тем, что отсюда велось наблюдение за 
Али Пашой, когда он в 1735 году восстал 
против своего дяди  - губернатор Туниса 
Хусейин Бея.  

«Bazılarında hayalle gerçeğin bir birine ka-
rıştığı hikayeler var. Bu türe en güzel örnek 
«Gelin Sabbatı». Zamanın birinde gelin 
arabası buradan geçerken içindeki gelinin 
kaybolduğu söylenir. Bu söylentinin yayıl-
masıyla buranın esrarengiz bir yer halini 
aldığını ve bu gün dahi insanların buradan 
ürpertiyle geçtiklerini görmek mümkün. 
Gelin Sabbatı›nın cinli bir yer olduğuna 
inanılıyor.»

Amamu, «Aslında zorla evlendirilmek is-
tenen bir kızın o karanlık yerden geçerken 
gelin arabasından kaçmayı başardığı kesin. 
Ancak ailesi ele güne rezil olmamak için 
bunu uydurmuştur.» diye de ekliyor.

Sabbat ez-Zalam (Karanlık Sabbatı) ise 
Tunus›un ilk Cumhurbaşkanı Habib Bur-
giba döneminde siyasi tasfiyelerin ve kanlı 
suikastların yaşandığı bir yer olarak bilini-
yor. Başına eskilerin yaşadığına benzer bir 
suikast gelmemesi için insanlar buradan 
özellikle gece geçmeyi tercih etmiyor.

Dörtyol Sabbatı da yine kadim kentteki 
ünlü revak üstü odacıklarından biri olarak 
biliniyor.

Tunus›un mimari kültürüne zenginlik 
katan sabbatlar, gelecek nesillere kalma-
sı için sık sık restorasyona tabi tutuluyor. 
KAYNAK:AA

Саббат «Махасин» известен тем, что че-
рез него проходили близкие Пророка Му-
хаммеда, выходя из мечети Зейтуне. 

Саббат «Йеди Уюрлар» известен тем, что 
находится около могил праведников, от-
носящихся к завии Бекрие, который по 
преданию являлся внуком Усмана ибн 
Аффана.   

Про «Саббат невесты» поговаривают, что 
здесь когда – то пропала невеста. Люди до 
сих пор проходят здесь с опаской. Веро-
ятно, что невеста не пропала, а сбежала, 
но чтобы избежать слухов её семья могла 
выдумать легенду о пропаже. 

«Саббат эз – Залам» запомнился как ме-
сто совершения кровавых убийств при 
первом президенте Туниса Хабибе Бурги-
ба. Люди до сих пор  стараются не прохо-
дить здесь в темное время.  

Также известен и «Саббат четырёх дорог». 

Таким образом, саббатыя являются бо-
гатством архитектурной культуры Туни-
са и часто реставрируются для того, что-
бы будущие поколения смогли увидеть 
их.  Источник: Агентство «Анадолу».

Восьмивековые Свидетели Улиц  Туниса – Саббаты 
Все, кто проходил под саббатами, где раньше проживала элита, невольно становится причастным к историям на грани 
между реальностью и вымыслом. 
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оружие. Мы не закроем глаза на безна-
казанность тех, кто провел химическую 
атаку против детей в пригороде Дамас-
ка», - заявила Соня Хуш. 

ОКАЗАНИЕ ПОМОЩИ БУДЕТ ПРО-
ДОЛЖЕНО

Директор по внешним связям между-
народной организации «Спасем детей» 
(Save the Children) Обен Чобан в своем 
заявлении отметил следующее: «Наши 
сотрудники в регионе оказали семьям, 
которые вынуждены оставаться в убе-
жищах, всю необходимую помощь и 
предоставили им горячее питание». 

«У нас имеется все необходимое для 
того, чтобы накормить 40 тыс. человек. 
Следует провести независимое рассле-
дование преступлений, направленных 
на нарушение прав детей», - добавил он.  

Международная благотворительная 
организация «Спасем детей» (Save the 
Children) была основана в 1919 в Ве-
ликобритании на основе убеждения, 
что  каждый ребенок  имеет право на  
будущее. В данной организации рабо-
тает 25 тыс. сотрудников в 20 странах. 
Сотрудники организации стараются 
обеспечить детей образованием и  ме-
дицинским обслуживанием,  а также 
оказывают срочную медицинскую по-
мощь детям в условиях войны, кон-
фликтов и природных катаклизмов.   

С началом гражданской войны в Сирии 
организация «Save the Children» откры-
ла представительства в Стамбуле и Ха-
тае для доставки гуманитарной помощи 
детям в районе конфликтов.    Источ-
ник: Агентство «Анадолу» 

Директор по сирийским вопро-
сам международной организации 

«Спасем детей» (Save the Children) Соня 
Хуш заявила, что в результате недавней 
атаки в Восточной Гуте погибли 78 че-
ловек, в основном женщины и дети. «В 
результате недавней химической атаки 
в Сирии погибло много детей. Наши 
сотрудники с места происшествия со-
общили, что дети задыхаются, изо рта у 
них идет белая пена и их движения хао-
тичны», - сказала она. 

В своем письменном заявлении Соня 
Хуш подчеркнула, что дети в Восточной 
Гуте на протяжении пяти лет страдают 
от войны и насилия. Дети годами голо-
дают, не имеют доступа к медикаментам 
и медицинскому обслуживанию, не по-
лучают образования. Тысячи человек 
покинули места проживания, а осталь-
ных ждет неизвестное будущее.

«В результате недавней химической ата-
ки в Сирии погибло много детей. Наши 
сотрудники с места происшествия со-
общили, что дети задыхаются, изо рта 
у них идет белая пена и их движения 
хаотичны. Соглашение о прекращении 
огня, одобренное Совбезом ООН в фев-
рале, должно быть немедленно введено 
в силу в Сирии. Кроме того, как ООН, 
так и Международный комитет Красно-
го Креста должны быть вовлечены во 
все регионы Восточного Гуты, включая 
Думу. Люди, которые были вынуждены 
покинуть свои дома после месяцев про-
должающихся конфликтов в  регионе, 
нуждаются в срочной гуманитарной 
помощи. Международные наблюдате-
ли должны уделить больше внимания 
районам, где применяется химическое 

ardından yerinden edilmiş insanlar ve 
bölgede kalan siviller acil insani yardıma 
ihtiyaç duymaktadır. Kimyasal silah sal-
dırısının gerçekleştiği söylenen bölgeleri 
uluslararası araştırmacılar incelemelidir. 
Suriye’de çocuklara yapılan saldırıların 
cezasız kalmasına göz yumamayız.”

Yardımlar sürecek

Save The Children Türkiye Dış İlişkiler 
Direktörü Oben Çoban da açıklamasın-
da, bölgede çalışan partnerlerinin geç-
tiğimiz günlerde sığınaklarda yaşayan 
ailelere 4 bin kış ve hijyen kiti, 700›den 
fazla nakdi yardım çeki ve binlerce sıcak 
yemek dağıttığını bildirdi.

Kuzey Doğu Suriye›deki ekiplerinin ye-
rinden edilmiş insanlar için yeni gelen 
yardım kiti, nakdi yardım çeki ve 40 bin 
insana yetecek kadar hazır yemek da-
ğıtmaya devam ettiğine değinen Çoban, 
açıklamasında, «Saldırılarda, hem diğer 
uluslararası ihlaller hem de çocuk hakla-
rını ihlal edenler için bağımsız soruştur-
maların başlatılması gereklidir.» ifadele-
rini kullandı.

Her çocuğun bir geleceğe sahip olmayı 
hakettiğine inanan Save the Children, 
1919 yılında İngiltere›de kuruldu. 120 
ülkede 25 bin çalışanıyla dünya çocuk-
larının daha iyi eğitim ve sağlık hizmeti 
almaları için çalışan Save the Children, 
doğal afetler, savaşlar ve çatışmalarda zor 
duruma düşmüş çocuklara acil durum 
yardımı da sunuyor. Suriye krizinin baş-
lamasıyla 2013 yılında Türkiye›de de fa-
aliyete geçen Save the Children, İstanbul 
(merkez) ve Hatay ofislerinde çalışmala-
rını sürdürüyor. KAYNAK: AA

Uluslararası sivil toplum kuruluşu 
Save the Children Suriye Müda-

hale Direktörü Sonia Khush, Suriye’nin 
Doğu Guta bölgesinde  geçtiğimiz gün-
lerde düzenlenen ve çoğunluğu kadın ve 
çocuk 78 kişinin hayatını kaybetmesine 
yol açan saldırıyla ilgili, “Pek çok çocuk, 
ayırım gözetmeyen bir saldırıda hayatını 
kaybetti. Bölgede çalışan iş ortaklarımız 
çocukların boğulduğunu, ağızlarından 
beyaz köpüklerin çıktığını ve kaotik bir 
ortamda kıvrandıklarını dile getirdi.” ifa-
delerini kullandı.

Khush, yaptığı yazılı açıklamada, Doğu 
Guta›nın çocuklarının beş yıl boyunca 
savaş ve şiddete maruz kaldığının altını 
çizdi. Çocukların yıllarca eğitim, besin ve 
sağlık hizmetlerinden mahrum kaldığını 
vurgulayan Khush, bölgede binlerce in-
sanın evinden kaçtığını, geride kalanları 
ise belirsiz bir geleceğin beklediğini ifade 
etti.

Doğu Guta›nın Duma bölgesinde kimya-
sal silah saldırısı olarak haberlere yansı-
yan raporlardan «dehşete düştüklerini» 
vurgulayan Khush, açıklamasında şu gö-
rüşlere yer verdi:

«Pek çok çocuk, ayırım gözetmeyen bir 
saldırıda hayatını kaybetti. Bölgede ça-
lışan iş ortaklarımız çocukların boğul-
duğunu, ağızlarından beyaz köpüklerin 
çıktığını ve kaotik bir ortamda kıvrandık-
larını dile getirdi. Şubat ayında Birleşmiş 
Milletler Güvenlik Konseyi›nde onayla-
nan ateşkes anlaşması Suriye genelinde 
derhal uygulanmalı, BM ve Uluslararası 
Kızılhaç Komitesi›nin Duma dahil Doğu 
Guta›daki tüm bölgelere girişi sağlan-
malıdır. Aylarca devam eden çatışmanın 

Kimyasal Saldırı En Çok 
Çocukları Vurdu
Save the Children Suriye Müdahale Direktörü Khush, kimyasal 
saldırılara dair, “Pek çok çocuk, ayırım gözetmeyen bir saldırıda 
hayatını kaybetti.” dedi.

В Результате Применения 
Химического Оружия Больше 
Всего Пострадали Дети 
По словам директора по сирийским вопросам 
международной организации «Спасем детей» (Save the 
Children) Сони Хуш, в результате химических атак в 
Сирии погибло огромное количество детей». 
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te intikal eden vakalarla, bu konuda bizden 
yardım isteyenlerin sayısı arasında büyük 
fark bulunuyor. Çocuk Sağlığı Enstitüsünün 
araştırmasında her 8 çocuktan birinin cinsel 
tacize uğradığı tespit edildi. Küçük çocuklara 
yapılan cinsel saldırılar endişe verici boyut-
larda.” dedi.

Daha önce sosyal nedenlerden dolayı gizlen-
meye çalışılan  çocuk istismarı  vakalarının 
artık açıkça konuşulmaya başlandığını vur-
gulayan Magganas, “Yunanistan, gecikme-
li de olsa çocuk istismarına tepki gösteren 
ülkeler arasına girmeye başladı. Bu konuda 
değişen şey sorunun görünümü. Sonunda 
‘millet ne der’ tabusu kırılmaya başlıyor.” ifa-
delerini kullandı.

İstismarların çoğu aile fertleri tarafından ya-
pılıyor

Çocuk Gülümsemesi Vakfı psikologlarından 
Agky Ksenaki de çocuklara yönelik cinsel 
istismarın genellikle yakınları tarafından iş-
lendiğini belirterek, “Maalesef bize ulaşan 
vakaların çoğu, çocuğun kendi aile çevresin-
deki kişiler tarafından yapılan cinsel istismar 
olaylarıyla ilgili. Bu, meselenin ortaya çıka-
rılmasının daha çok gecikmesine neden olu-
yor.” dedi.  KAYNAK AA

Yunanistan’da küçük çocuklara yöne-
lik  cinsel istismar  vakalarının endişe 

verici boyutlara ulaştığı bildirildi.

Basında yer alan Yunanistan Polis Teşkilatı 
(ELAS) verilerine göre, son 2,5 yılda 15 yaş 
altı 325 çocuk  tecavüze uğradı. Saldırıların 
büyük bir kısmının, aile fertleri tarafından 
işlendiği belirtildi.

Atina’da yayımlanan “Nea Selida” gazete-
si, konuya ilişkin haberinde, kısa süre önce 
ortaya çıkarılan küçük çocuklara yönelik üç 
ayrı cinsel istismar olayının Yunan kamuo-
yunu derinden sarstığına işaret ederek, “Or-
taya çıkarılan vakaların buz dağının sadece 
tepesi olduğunu herkes biliyor.” ifadelerine 
yer verdi.

“Pedofili, Yunanistan’da öteden beri bir var 
olan fenomen”

Atina Pantion Üniversitesi öğretim üye-
lerinden Antonis Magganas, “Pedofili, 
Yunanistan’da öteden beri bir var olan feno-
men.” dedi ve sorunun son yıllarda daha sık 
ortaya çıktığını söyledi.

Magganas, ülkede yaşanan çocuk istismarı 
vakalarının, adalete intikal edenlerden çok 
daha fazla olduğuna dikkati çekerek, “Adale-

было задержано обвиняемых по этому 
делу и в том, сколько было зафиксирова-
но случаев насилия над детьми. Исследо-
вание, проведенное Детским институтом 
здоровья, показало, что каждый из вось-
ми детей подвергался сексуальному на-
силию. Случаи сексуального насилия над 
детьми достигли тревожных масштабов».  

Антонис Магганас отмечает, что о случа-
ях жестокого обращения с детьми, кото-
рые ранее пытались скрыть по социаль-
ным причинам, теперь говорят открыто. 
«Греция хоть и с опозданием начала обра-
щать внимание на жестокое обращение с 
детьми. Единственное, что поменялось в 
этом плане – это отношение обществен-
ности к данной проблеме. В конечном 
итоге табу «что скажут окружающие» 
начинает исчезать. Большинство случаев 
сексуального насилия над детьми совер-
шаются членами семьи

Психолог фонда «Детская улыбка» Агки 
Ксенаки заявила, что сексуальное наси-
лие над детьми преимущественно совер-
шают сами родственники: «К сожалению, 
большинство случаев, с которыми обра-
щаются к нам, связаны с сексуальным на-
силием над детьми со стороны их родст-
венников. Таким образом, это еще более 
затрудняет решение данной проблемы», - 
добавила она. Источник: Агентство «Ана-
долу» 

Случаи сексуального насилия над ма-
ленькими детьми в Греции достигли 

тревожных масштабов.

Согласно докладу правоохранительный 
органов Греции было зафиксировано 325 
случаев насилия над детьми в возрасте до 
15 лет. Также было установлено, что зна-
чительная часть такого рода насилия осу-
ществлялась членами семьи.  

Как утверждает греческая ежедневная 
газета «Неа Селида», которая издается в 
Афинах, три отдельных случая сексуаль-
ного насилия над маленькими детьми, 
произошедших недавно, глубоко потря-
сли общественное мнение Греции. «Все 
прекрасно знают, что выявленные случаи 
насилия - это лишь вершина айсберга».     

«Педофилия существует в Греции в тече-
ние уже длительного периода времени»

«Педофилия существует в Греции в тече-
ние уже длительного периода времени. 
Однако в последнее время это стало про-
являться чаще», - сказал преподаватель 
университета «Пантеон» Антонис Магга-
нас. 

Наряду с этим, Магганас отметил, что 
уровень сексуального насилия над деть-
ми в стране намного выше случаев задер-
жания обвиняемых по этому делу: «Суще-
ствует огромная разница в том, сколько 

Yunanistan’da 2,5 yılda 325 
Çocuk Tecavüze Uğradı.
Yunanistan’da son 2,5 yılda 15 yaş altı 325 çocuk tecavüze uğradı. 
Saldırıların büyük bir kısmı, aile fertleri tarafından işlendi.

За Два С Половиной Года В Греции 
Насилию Подверглись 325 Ребенка
В Греции за последние два с половиной года было 
зафиксировано 325 случаев насилия над детьми в возрасте до 
15 лет. Как сообщают СМИ, такого рода насилие совершают 
преимущественно члены семьи.   

Премьер-министр Марокко Са-
адэддин Аль-Османи выра-

зил недовольство в связи с тем, что 
Фронт ПОЛИСАРИО, который под-
держивает Алжир, развернул солдат 
в буферной зоне Западной Сахары, 
находящейся под наблюдением Ор-
ганизации Объединенных Наций. 

Саадэддин Аль-Османи провел 
встречу с лидерами политических 
партий в городе Эль-Аюн в регионе, 
чтобы обсудить последние события 
относительно вопроса Западной Са-
хары. Премьер заявил,  что данный 
вопрос является внутриполитиче-
ским. «Все политические партии в 
Марокко придерживаются аналогич-
ного отношения к Фронту ПОЛИ-
САРИО. Во избежание любого кон-
фликта и для того, чтобы сохранить 
в силе соглашение о прекращении 
огня, заключенного в 1991 году, ООН 
необходимо принять соответствую-
щие меры», - сказал он. 

Кроме того, Саадэддин Аль-Османи 
заявил, что они будут реагировать, 
в случае если ООН не предпримет 
никаких действий относительно де-
ятельности Фронта ПОЛИСАРИО, 
отметив, что ООН не знает подроб-
ностей касательно того, что происхо-
дит в регионе. 

Неподелённая Западная Сахара 

После присоединения бывшей ис-
панской колонии Западной Сахары 
к территории Марокко в 1975 году, 
напряженность, начавшаяся между 
Фронтом ПОЛИСАРИО, поддержи-
ваемым Алжиром, и властями Ма-
рокко, продолжается.    

В то время как Власти Марокко вы-
ступают за то, чтобы Западная Са-
хара присоединилась к ним, Фронт 
ПОЛИСАРИО ратует за независи-
мость Западной Сахары. 

Фронт ПОЛИСАРИО вел вооружен-
ную борьбу против властей Марокко 
до подписания соглашения о пре-
кращении огня, достигнутого при 
посредничестве ООН в 1991 году. 
Однако даже после подписания со-
глашения о прекращении огня, пе-
реговоры о статусе Западной Сахары 
не увенчались успехом. Источник: 
Агентство «Анадолу»

Fas Başbakanı, özgürlük 
yanlısı Polisario Cephesi’nin 
Batı Sahra’daki faaliyetlerine 
BM müdahale etmezse 
kendilerinin sert cevap 
vereceklerini söyledi.

Fas Başbakanı Sadeddin el-Osmani, 
ülkede Cezayir’in desteklediği öz-

gürlük yanlısı Polisario Cephesi’nin, 
Batı Sahra’da Birleşmiş Milletler (BM) 
kontrolünde bulunan bölgelere gir-
mesini kabul etmediklerini belirtti.

Osmani, Batı Sahra sorunuyla ilgili 
son gelişmeleri görüşmek üzere böl-
gedeki El-Uyun kentinde siyasi parti 
liderleriyle bir araya gelerek uluslarası 
topluma sorunun halkın sorunu oldu-
ğunu söyledi.

Ülkedeki tüm partilerin, Polisario 
Cephesi›ne karşı aynı tutumda oldu-
ğunu söyleyen Başbakan, 1991 yılında 
yapılan ateşkes anlaşmasını korumak 
ve herhangi bir çatışmadan kaçın-
mak amacıyla BM›ye gerekli tedbirleri 
alma fırsatı verdiklerini söyledi.

BM›nin gerekli tedbirleri almaması 
durumunda Polisario grubuna sert 
cevap vereceklerini söyleyen Başba-
kan BM›nin bölgede olup bitenin de-
taylarından haberdar olmadıklarını 
ileri sürdü.

Paylaşılamayan Batı Sahra

Fas’ın 1975’te eski İspanyol sömürgesi 
Batı Sahra’yı topraklarına katmasının 
ardından, Cezayir’in destek verdiği 
bağımsızlık yanlısı Polisario Cephe-
si ile Fas yönetimi arasında başlayan 
gerginlik devam ediyor.

Fas, bölgenin kendi egemenliğinde 
kalması gerektiğini savunurken Poli-
sario Cephesi, Batı Sahra’nın bağımsız 
devlet olduğunu ileri sürüyor.

Polisario Cephesi, 1991’de BM’nin ara 
buluculuğunda varılan ateşkes anlaş-
masına kadar Fas güvenlik güçlerine 
karşı silahlı mücadele yürütüyordu. 
Ateşkes anlaşmasından bu yana Batı 
Sahra’nın statüsüyle ilgili görüşmeler 
başarıya ulaşamadı. Kaynak: AA

Fas 
Başbakanından 
BM’ye Polisario 
uyarısı

Заявление Премьер-
Министра Марокко 
Относительно 
Фронта Полисарио 

Премьер-министр Марокко 
заявил, что они будут 
реагировать жестко, если 
ООН не предпримет никаких 
действий относительно 
деятельности Фронта 
ПОЛИСАРИО в Западной 
Сахаре.    
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restorasyon çalışmalarına Türkiye›nin de 
katkıda bulunması konusunda mutabık ka-
lınmıştı.

Bu mutabakat çerçevesince ilk halinden 
bugüne yalnızca kitabesi kalan Keçiova 
Camisi›nin restorasyonuyla ilgili Cezayir 
Konut ve Şehircilik Bakanlığı ile TİKA ara-

sında 26 Eylül 2013›te protokol imzalanarak, 
proje hazırlama ve onay süreçlerinin tamam-
lanmasıyla 10 Eylül 2014›te gerçekleşen yer 
teslimi ile caminin restorasyon çalışmalarına 
başlanmıştı.

Caminin restorasyonu kapsamında cami içi 
tezyinat ve hat yazılarıyla ilgili tasarım ça-
lışmalarına yön vermek üzere Türkiye›de bu 
konuda önde gelen akademisyenlerden olu-
şan bir bilim heyetinin yönlendirmeleriyle 
tezyinat projeleri hazırlanmıştı.

Projede yer alan hat çalışmaları Hattat Hü-
seyin Kutlu ve tezyinat projelerinin hazır-
lanması ile uygulanması Nakkaş Semih İrteş 
tarafından yürütülmüş, hat yazılarının ima-
latı Türkiye›de ahşap üzerine altın varak ile 
yapılarak camide montajı gerçekleştirilmişti.

Caminin katedrale çevrilmesi sırasında ekle-
nen Hristiyanlık sembolleri kapatılmış, kilise 
yapılarında bema ve altar olarak adlandırılan 
kısımda oluşturulmuş zemin kademeleri sö-
külmüştü.

Caminin restorasyon sürecinde ayrıca halılar 
yenilenmiş, çan kulesi güçlendirilmiş ve giriş 
merdiveni inşa edilmişti.

Kulede yer alan çanın indirilip indirilemeye-
ceği ile ilgili, statik alanında uzman Vakıflar 
Genel Müdürlüğünden Fikret Kuran görev-
lendirilmişti.

Kuran›ın hazırladığı raporda çanın kuleden 
indirilmesinin statik açıdan problemlere 
neden olacağı, bu yüzden kulede muhafaza 
edilip dışarıdan görünmeyecek şekilde ka-
patılması yönünde öneride bulunulmuş ve 
kulenin güçlendirilmesine yönelik proje ha-
zırlanmıştı.

Cezayir makamlarıyla mutabık kalınarak 
çan kulesinin güçlendirilmiş ve çanın tok-
mağı sökülerek kulede muhafaza edilmişti.. 
KAYNAK:AA

ИСТОРИЯ МЕЧЕТИ «КЕЧИОВА»

Мечеть «Кечиова», расположенная в ре-
гионе Касба, известная как «Старый го-
род» в столице Алжире и ныне входящем 
в список всемирного наследия ЮНЕСКО, 
была построена в XIV веке.  

После вхождения в состав Османской им-
перии в 1516 году, в 1792 году по приказу 
Хасана Паши мечеть была расширена и 
стала более крупным местом для совер-
шения молитв. 

В период французского господства в Ал-
жире здание мечети применялось в воен-
ных целях, а затем она была превращения 
в резиденцию архиепископов Алжира.

В 1844 мечеть была разрушена, а на ее 
месте построена кафедральная церковь. 
До объявления независимости Алжира в 
1962 году здание использовалось в каче-
стве церкви.Restorasyon süreci

В 2013 году президент Турецкой Респу-
блики Реджеп Тайип Эрдоган совершил 
визит в Алжир, где в ходе встречи с пре-
мьер-министром Абдул-Маликом Сала-
лом была достигнута договоренность о 
проведении восстановительных работ 
некоторых исторических памятников, от-
носящихся к османскому периоду. 

В результате данного соглашения 26 сен-
тября 2013 года был подписан протокол 
между Министерством по делам жилищ-
ного строительства и городского плани-
рования Алжира и ТИКА о реставрации 
мечети. После завершения процесса под-
готовки и утверждения проекта, 10 сен-
тября 2014 года начались работы по вос-
становлению мечети.  

Таким образом, в рамках восстановитель-
ных работ мечети и с целью определения 
направления проектных работ, связан-
ных с внутренним оформлением мече-
тей и каллиграфией Турция привлекла 
известных мастеров по росписи стен и 
каллиграфии. 

Росписью стен и внутренним оформле-
нием мечети занимались известные ма-
стера Хусейин Кутлу и Семих Иртеш. 
Производство каллиграфических узоров 
для мечети было проведено в Турции со-
гласно методу позолота дерева  

Кроме того были закрашены христиан-
ские символы, которые были добавлены 
во времена существования кафедральной 
церкви, также были произведены демон-
тажные работы в алтарной части бывшей 
церкви. 

Помимо этого, в ходе процесса реставри-
рования мечети также были восстановле-
ны ковры, укреплены колокольни и по-
строена входная лестница. 

Вопросами демонтажа или сохранения 
колокольни в башне занимается спе-
циалист в области статики из Главного 
управлениями фондами Фикрет Коран.  

Согласно его докладу, демонтаж коло-
кольни приведет к проблемам с точки 
зрения статики, поэтому её необходимо 
сохранить в башне, но при этом можно 
сделать так, чтобы колокольни не было 
видно снаружи. 

Таким образом, по согласованию с ал-
жирскими властями было принято ре-
шение укрепить колокольню и оставить 
язык колокольни в башне. Источник: 
Агентство «Анадолу» 

TİKA’nın desteğiyle restore edilen, 
Cezayir’in bağımsızlık sembollerinden 

biri olan cami, Cumhurbaşkanı Buteflika, 
Türkiye’nin Cezayir Büyükelçisi Poroy ve 
TİKA Koordinatörü Özdemir’in katılımıyla 
açıldı.

Cezayir Devlet Başkanı Abdulaziz Bu-
teflika, Türk İşbirliği ve Koordinas-
yon Ajansı’nın (TİKA) restore  ettirdiği 
Cezayir’in bağımsızlık sembollerinden  tari-
hi Keçiova Camisi›nin açılışını yaptı.

Buteflika, başkent Cezayir›de Barbaros Hay-
reddin Paşa tarafından inşa ettirilen Osmanlı 
mirası Keçiova Camisi›nin restorasyon çalış-
malarının tamamlanmasının ardından açılışı 
gerçekleştirdi.

Açılışa, Türkiye›nin Cezayir Büyükelçisi 
Mehmet Poro ve TİKA Koordinatörü Can 
Özdemir›in yanı sıra Cezayir hükümetinden 
bazı bakanlar ve diğer üst düzey yetkililer ka-
tıldı.

TİKA tarafından hazırlanan «Keçiova Ca-
misi Restorasyon Projesi» başlıklı, restoras-
yonun başlangıcından bitimine kadar geçen 
süreci özetleyen kısa tanıtım filmi, cami içine 
kurulan dev ekranda gösterildi.

Cumhurbaşkanı Buteflika ve açılışa katılan 
üst düzey heyet, Türkiye Büyükelçisi Poroy 
ve TİKA Koordinatörü Özdemir›e teşekkür-
lerini sundu.

Açılışta, «Bismillahirrahmanirrahim. Pa-
zartesi günü 22 Recep 1439 (9 Nisan 2018) 
tarihinde Türk ve Cezayir iş birliği çerçe-
vesinde restorasyonu gerçekleşen Keçiova 
Camisi›nin açılışı, Cezayir Demokratik ve 
Halk Cumhuriyeti Cumhurbaşkanı Abdula-
ziz Bouteflika tarafından yapılmıştır.» ifade-
lerinin yer aldığı bir kitabe asıldı.

Keçiova Camisi 13 Nisan 2018›de Cezayir 
halkının katılacağı cuma namazı ile uzun 
aradan sonra ibadete açılmış olacak.

Keçiova Camisi’nin tarihi

Başkent Cezayir’de “Eski Şehir” olarak bili-
nen ve bugün dünya kültür mirasları içeri-
sinde bulunan Kasaba (Casbah) bölgesinde 
yer alan Keçiova Camisi’nin 14. yüzyılda 
mescit olarak inşa edildiği rivayet ediliyor.

Bölgenin 1516’da Osmanlı hakimiyetine gir-
mesiyle camiye dönüştürülen mescit, 1792’de 
Cezayir Dayılarından Hasan Paşa tarafından 
genişletilerek daha büyük bir ibadethane ha-
line getirildi.

Cezayir’in 1830’da Fransızlar tarafından iş-
galinden sonra 1832’de katedrale çevrilen 
cami, 130 yıl kilise olarak kullanıldı. 1962’de 
Cezayir’in bağımsızlığını kazanmasıyla ca-
mide Cezayirliler ilk cuma namazlarını kıldı.

Restorasyon süreci

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’ın  2013’te gerçekleştirdiği Ceza-
yir ziyaretinde Başbakan Abdulmalik Sellal 
ile yaptığı görüşmede,  Cezayir’deki Türk-
Osmanlı dönemine ait bazı tarihi eserlerin 

На церемонии открытия историче-
ской мечети «Кечиова», которая яв-

ляется одним из символов независимо-
сти Алжира, присутствовали президент 
Алжира Абдель Азиз Бутефлика, посол 
Турции в Алжире Мехмет Порой и Ко-
ординатор Турецкого управления по со-
трудничеству и развитию (ТИКА) Джан 
Оздемир. 

Следует отметить, что восстанови-
тельные работы велись организацией 

ТИКА.  

Президент Алжира Абдель Азиз Бутефли-
ка открыл историческую мечеть «Кечио-
ва», которая является одним из символов 
независимости Алжира, чьи восстанови-
тельные работы велись Турецким управ-
лением по сотрудничеству и развитию 
(ТИКА).  

Кроме того, утверждается, что истори-
ческая мечеть «Кечиова» в Алжире была 
построена по приказу Хайреддин Барба-
росса и является наследием Османской 
империи. 

На открытии мечети присутствовали 
посол Турции в Алжире Мехмет Порой 
и Координатор Турецкого управления 
по сотрудничеству и развитию (ТИКА) 
Джан Оздемир, а также министры прави-
тельства Алжира и  высокопоставленные 
чиновники.   

Кроме того, на огромном экране, уста-
новленном внутри мечети, был показан 
презентационный фильм под названием 
«Проект восстановления мечети Кечи-
ова», и краткое изложение с начала и до 
конца реставрационного процесса. 

Президент Алжира Абдель Азиз Бутеф-
лика вместе с высокопоставленными чи-
новниками, которые присутствовали на 
церемонии открытия, выразил благодар-
ность послу Турции в Алжире Мехмету 
Порою и координатору ТИКА Джану Оз-
демиру. 

В ходе церемонии открытия мечети была 
установлена памятная табличка со следу-
ющими словами: «Бисмилляхи Рахмани 
Рахим. Президент Алжира Абдель Азиз 
Бутефлика открыл мечеть «Кечиова», чьи 
восстановительные работы завершились 
в понедельник 9 апреля 2018 года благо-
даря тесному сотрудничеству Турции и 
Алжира».

Таким образом, после долгого перерыва 
13 апреля 2018 года народ Алжира смо-
жет посетить мечеть «Кечиова» для со-
вершения пятничной молитвы. 

TİKA’nın desteğiyle restore edilen 
Cezayir’deki tarihi Keçiova Camisi 
açıldı

Состоялась Церемония Открытия 
Исторической Мечети «Кечиова» В 
Столице Алжира 
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АНКАРА (Гражданская иници-
атива) – Зелиха Соркунлу/ По 

словам уполномоченных лиц, целью 
данного движения является сотруд-
ничество среди тюркских стран в сфе-
ре социума, политики, экономики, 
науки, культуры и др., а также обеспе-
чение признания на международной 
арене. 

Всего в данное движение входит 100 
членов – основателей, которые пред-
ставляют разные страны тюркского 
мира и являются уважаемыми лич-
ностями в своих странах, которые 
известны участием в международных 
проектах. 

Первое заседание прошло в минувшие 
дни в Баку. В заседании приняли учас-
тие депутаты, деятели искусства и из-
вестные личности.   

Хаяль Рыза является представителем 
многих азербайджанских организа-
ций в Турции. 

Помимо того, что движение укрепит 
отношения между Турцией и Азер-
байджаном, оно также будет эффек-
тивным в других тюркских странах. 
Движение и визит делегации вызвали 
большой интерес. 

Среди основателей движения также 
были замечены: главный советник 
президента Турции Ялчын Топчу, По-
чётный консул Кыргызстана в Турции  

и Председатель Столичной платфор-
мы Мустафа Курт и бывший Чрезвы-
чайный и полномочный посол Азер-
байджана в Турции Хулуси Кылынч. 

Первый визит был нанесен в парла-
мент Турции, где были проведены со-
брания с участием азербайджанской 
делегации, в которую входит и депу-
тат Сона Алиева. В ходе встреч были 
обсуждены такие темы, как: Джемиль 
Яман, Недждет Унувар, Радие Сезер 
Катырджыоглу, Сема Кырджы, Сами 
Чакыр, Карабах, операция в Африне и 
братские отношения Турции и Азер-
байджана. 

Председатель движения и Сона Али-
ева провели встречи со следующи-
ми деятелями: Председатель Партии 
националистического движения Де-
влет Бахчели, Заместитель министра 
культуры и туризма Турции Хусейин 
Яйман, Председатель проф.союза де-
ятелей науки и литературы Турции 
Мехмет Нури  Пармаксыз, главный 
советник президента Турции Ялчын 
Топчу, Почётный консул Кыргызстана 
в Турции  и Председатель Столичной 
платформы Мустафа Курт, Замести-
тель председателя Партии национа-
листического движения Семих Эдип 
Ялчын, Председатель Высшего сове-
та Турции по радио и телевидению и 
Исторического сообщества Турции  
Ибрагим Ага Чубукчу.  

2018 Hareketinin Kurucu Genel Başkanı 
ve Azerbaycan Milletvekili Sona Əliyeva 
özetle şu kurum ve kuruluşlara ziyaret-
lerde bulundular; MHP Genel Başkanı 
Dr. Devlet Bahçeli, Türkiye Kültür ve Tu-
rizm Bakan Yardımcısı Hüseyin Yayman, 
Türkiye İlim Ve Edebiyat Eseri Sahipleri 
Meslek Birliği (İLESAM) Başkanı Meh-
met Nuri Parmaksız, Türkiye Cumhu-
riyeti Cumhurbaşkanı Baş Danışmanı 
Yalçın Topçu, Kırgızistan Türkiye Fahri 
Konsolosu ve Başkent Platformu Genel 
Başkanı Dr.Mustafa Kurt, MHP Genel 
Başkan Yardımcısı Doç.Dr.Semih Edip 
Yalçın, Türkiye Radyo Ve Televizyon Üst 
Kurulu (RTÜK) ve Türk Tarih Kurumu 
Başkanı Prof. Dr. İbrahim Ağa Çubukçu-
yu makamlarında ziyaret ettiler.

ANKARA (Sivil İnisiyatif) Zeliha 
Sorkunlu/ Azerbaycan 2018 Hare-

keti Yetkililerden aldığımız bilgilere göre 
2018 hareketinin esas amacının başta 
Azerbaycan olmak üzere Türk Cumhu-
riyetlerinde Sosyo-Politik, Ekonomik, 
Bilimsel-Kültürel ve diğer alanlarında 
işbirliği yaparak, Uluslararası tanınması 
sağlamak olduğunu ifade ediyorlar.

2018 hareketi 100 kurucu üyeden oluştu-
ğunu bahsi geçen üyelerin kendi ülkele-
rinde ve Türk cumhuriyetlerinde saygın 
tanınmış simalardan oluştuğunu bu şah-
siyetlerin uluslararası yönünde projelere 
imza atmasıyla ön plana çıktıklarını da 
söylemek mümkün. 

2018 hareketinden özetle bahsedecek 
olursak bahsi geçen 2018 hareketi ilk top-
lantısını geçtiğimiz günlerde Azerbaycan 
Bakü’de gerçekleşti. Aralarında milletve-
killeri ve sanatçılarında bulunduğu 2018 
hareketinin toplantısına çok sayıda ta-
nınmış simalarında katıldığı gözden kaç-
mamıştı. 

2018 hareketinin Kurucu genel başkanı 
Xəyal Rza’nın aynı zamanda Türkiye’de-
ki birçok kuruluşun Azerbaycan temsilci 
olduğu bilinmektedir.  

2018 hareketinin başta Türkiye- Azer-
baycan ilişkileri beraberinde Türk Cum-
huriyetlerinde çok etkili olacağı düşün-
cesi hâkim olduğundan 2018 hareketinin 
Türkiye ziyaretinde heyet çeşitli çevreler-
ce çok büyük bir ilgi gördükleri de göz-
den kaçmadı. 

Türkiye Cumhuriyeti Cumhurbaşkanı 
Baş Danışmanı Yalçın Topçu, Kırgızis-
tan Türkiye Fahri Konsolosu Başkent 
Platformu Genel Başkanı Dr.Mustafa 
Kurt, Azerbaycan Eski Büyükelçisi Hulisi 
Kılınç’,In Da 2018 Hareketinin Kurucula-
rı Arasında Olduğu Söyleniyor.

İlk ziyaret Türkiye Büyük Millet Mecli-
sine; Aralarında Azerbaycan milletvekili 
Sona Əliyeva’nın da bulunduğu heyet ilk 
önce Türkiye Büyük Millet Meclisi’nde 
birkaç toplantı gerçekleştirerek, Cemil 
Yaman, Necdet Ünüvar, Radiye Sezer 
Katırcıoğlu, Sema Kırcı  ve Sami Çakır-
la Karabağ meselesi, Türkiye’nin Afrin 
operasyonlarındaki başarıları, Azerbay-
can-Türkiye kardeşliği hakkında bilgi alış 
verişi yaptıkları öğrenildi. 

‘’AZERBAYCAN 2018 HAREKETİ 
ADLI HEYET TÜRKİYE’DE’’
Azerbaycan 2018 Hareketi Kurucu Genel Başkanı Xəyal Rza ve 
Beraberindeki Heyet Türkiye de bir dizi ziyaretler gerçekleştirdi.

В ТУРЦИЮ ПРИБЫЛА ДЕЛЕГАЦИЯ 
ДВИЖЕНИЯ «АЗЕРБАЙДЖАН 2018» 
Делегация движения «Азербайджан 2018» во главе с её осно-
вателем и председателем Хаялем Рызой посетила Турцию. 
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güç, genellikle yapılan yardımlarla su ku-
yuları açılıyor, su ihtiyaçlarını bu sularla 
karşılamaya çalışıyorlar. Bayram yaklaş-
makta, Sierra Leone Dostluk ve Dayanış-
ma Derneği olarak, bayrama yakın Sierra 
Leone’ye tekrar gideceğiz.  Aynı zamanda 
dezenfekte kutuları, çocuklara oyuncak-
lar, yiyecek, giyecek, ayakkabı ve Kuran-ı 
Kerim götüreceğiz, bunların hazırlıkları 
içerisindeyiz inşallah. 

Ayrıca kan ve gözyaşının dinmediği bir 
dünya ikliminde dünyadaki yöneticilerin 
“İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” anla-
yışına sahip olmaları gerektiğini Başkent 
Platform olarak hep söyledik ve savun-
duk. 

Binlerce yıllık tarihimizin son imparator-
luk halkası olan Osmanlının yönetim an-
layışına baktığımızda, ecdadımızın mer-
keze insanı koyduğunu görürüz. Manevi 
ruh ve anlayışla “İnsanı Yaşat ki, Devlet 
Yaşasın” çerçevesinde 624 sene dünya-
ya adaletle hükmettiğini hiç bir din, dil, 
renk, ırk ayrımı yapmadan at üstünde 
adalet dağıttığını da biliriz.. 

Bu sebeple Başkent platformu ailesi ola-
rak, Afrika ülkesi Sierra Leone’den tüm 
dünyaya sesleniyor ve diyoruz ki, Mutlu 
bireylerden, Mutlu aileler… Mutlu aile-
lerden, Mutlu toplumlar… Mutlu top-
lumlardan, Mutlu bir dünya oluşur dedi.

Kazım Metin, Sivil İnisiyatif Gazetesine 
Sierra Leone hakkında özetle şöyle bilgi 
verdi; Batı Afrika’nın iç savaş ve ebola 
yorgunu ülkesi Sierra Leone bir Afrika 
ülkesidir. Bu ülkede yaklaşık 6 milyon 
insan yaşamakta ve bu insanların çoğun-
luğunu Müslüman halk oluşturmaktadır. 
Müslüman bir ülke olarak kabul edilen 
Sierra Leone’de Hıristiyanlar azınlık ko-
numundadırlar. Müslüman ve Hıristiyan 
toplumların dostça yaşadığı bir ülke olan 
Sierra Leone en büyük tehditleri genel-
likle dış kaynaklı almış. Yani ülkede yer 
altı kaynaklarının verimliliği nedeniyle 
birçok batılı devletler tarafından sömü-
rülmüş, kullanılmış hatta bu nedenle de 
ülkede iç savaş çıkmış bu uğurda 50.000 
kişi hayatını kaybetmiş. Ülke bu kayıp-
tan sonra kendini toparlamaya çalışırken 
ebola virüsü ile karşı karşıya gelmiş ve bu 
virüs nedeniyle de birçok kayıplar ver-
miştir. Bu ülke dünyanın en fakir ülkesi, 
ülkede elektrik ve su yok maalesef. Bir-
çok yer altı kaynakları olmasına rağmen 
bunları kullanarak kendilerini geliştire-
memişler aksine batılı ülkeler tarafından 
daha çok gerilemesi için ellerinden gelen 
her şeyi yapmışlar. 

Biz bu ülkeye gittiğimizde ilk yaptığımız 
orada bulunan delme takma yapılmış 
caminin ve okulun yeniden tadilatını 
yapmak oldu. Bu esnada sohbetler de bu-
lunduk. Buradaki insanların çoğunluğu 
Müslüman olsa da İslami bilincin çok dü-
şük olduğunu söyleyebilirim. Misyoner-
ler burada çok sayıda Hristiyan okulları, 
kiliseler yapmışlar ve İnsanlar mecburi-
yetten bu okullara gitmekte durumun-
dalar. Derslerin tamamında başarılı olan 
öğrenciler İncil dersinde başarılı değilse 
sınıfta kalıyor düşünebiliyor musunuz?  
Bilinçli bir Müslüman dahi olsanız bura-
da Müslüman okul çok az sayıda olduğu 
için mecburiyetten Hristiyan okullarına 
çocuklarını göndermek zorunda kalıyor-
lar. Bizlerin buradaki Müslüman kardeş-
lerimize sahip çıkması gerekiyor. Hem 
yoksullukla mücadele ediyorlar hem de 
dinlerine sahip çıkmakla mücadele veri-
yorlar çok acı. Aynı Somali de olduğu gibi 
burada da tahtaları defter ve bitkilerden 
oluşturdukları boyalarla Kuran-ı Kerim 
öğrenmeye çalışıyorlar. Daha sonra ka-
panmış su kuyusunun tadilatını gerçek-
leştirdik. Burada temiz su bulmakta çok 

ANKARA (Sivil İnisiyatif)-Zeliha 
Sorkunlu/  Sierra Leone Dostluk ve 

Dayanışma Derneği Başkanı aynı zaman-
da Başkent Platformu Danışma Kurulu 
Üyesi Kazım Metin’den, tüm sivil toplum 
kuruluşlarına örnek olacak Afrika ülkesi 
Sierra Leone’eye “İnsanı Yaşat ki, Devlet 
Yaşasın” anlayışı çerçevesinde yardım eli 
uzatılarak bir ziyaret gerçekleştirildi.

Başkent Platformunun insan odaklı fa-
aliyetlerini Afrika ülkesi Sierra “İnsanı 
Yaşat ki, Devlet Yaşasın” anlayışı için 
bu gün buradayız.

Başkent Platformunun insan odaklı faa-
liyetlerinden biride geçtiğimiz günlerde 
Afrika ülkesi Sierra’ya gerçekleşti. 

Sierra Leone Dostluk ve Dayanışma 
Derneği Başkanı aynı zamanda Başkent 
Platformu danışma kurulu üyesi Kazım 
Metin; İngiliz sömürgesi altında olan 
Sierra Leone halk aç susuz ve perişan. 
Bizler Sierra Leone halkına, kadın, çocuk, 
genç, ihtiyar ayrımı yapmaksızın yardım 
etmek için buradayız. Sierra Leone hal-
kı bizleri gördüklerinde gözlerindeki 
ışık ve heyecanı anlatmamız mümkün 
değil. Afrika topraklarına gelen ülkeler 
hep sömürü için gelmişler. Bu insanlar 
ile dünyada arasında adeta duvar örerek 
bağlarını koparmışlar. Çok ama çok geri 
bırakılmışlar, adeta dünyadan haberdar 
değiller. Çok küçük hediyeler ve yardım-
lar bile onları çok mutlu etmeye yetiyor. 
Bizler geçmişte ecdadımızın bırakmış ol-
duğu bayrağı, ülkemizde olduğu gibi yurt 
dışında dalgalandırmak istiyoruz; bu se-
beple Afrika ülkesi Sierra Leone’deyiz.

Bizler ecdadımızın bırakmış olduğu 
bayrağı, ülkemizde olduğu gibi yurt dı-
şında dalgalandırmak istiyoruz..

AFRİKA ÜLKESİ SİERRA LEONE’EYE 
“İNSANI YAŞAT Kİ, DEVLET YAŞASIN” YARDIM ELİ..
Sierra Leone Dostluk Ve 
Dayanışma Derneği Başkanı, 
Aynı Zamanda Başkent 
Platformu Danışma Kurulu 
Üyesi Kazım Metin’den, 
Afrika Ülkesi Sierra 
Leone’eye “İnsanı Yaşat ki, 
Devlet Yaşasın” Anlayışı 
Çerçevesinde Yardım Eli 
Uzandı.
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христианские школы, потому что нет 
мусульманских. Мы должны засту-
питься за своих братьев – мусуль-
ман в этой стране. Они ведут борь-
бу и с бедностью, и за свою веру. Так 
же, как и в Сомали, здесь пытаются 
учить строки из Корана на дощечках 
с надписями из растительной краски. 
После этого мы отремонтировали за-
крытый колодец. Найти здесь чистую 
воду трудно. Колодцы открываются 
обычно при помощи других. Люди 
пытаются обеспечить потребность в 
воде  благодаря  этому. Приближается 
Курбан-байрам. Общество дружбы 
и солидарности Сьерра Леоне отпра-
вится в  Сьерра Леоне ближе к этому 
дню. Мы принесём в жертву и разда-
дим туши баранов нуждаюшимся от 
имени меценатов. Также мы отвезем 
дезинфекционные ящики, детские 
игрушки, еду, одежду, обувь и Коран. 
Сейчас ведутся подготовительные 
работы. Гуманитарная деятельность 
Столичной платформы очень сильно 
повлияла на меня и моих друзей, и по-
этому мы здесь. Мы хотим развевать 
флаг, оставленный нам нашими пред-
ками, в стране и за её пределами. Мы 
говорим о том, что необходимо обра-
титься к генетической памяти и следо-
вать принципу «Хочешь процветания 
государства - создай условия для лю-
дей». В Османской империи человек 
стоял на первом месте. Наши предки 
српаведливо правили на протяжении 
624 лет, следуя принципу «Хочешь 
процветания государства - создай ус-
ловия для людей» и не разделяя людей 
по религии, языку, течению и цвету 
кожи.

Мы верим в то, что счастливые люди 
будут создавать счастливые семьи, из 
счастливых семей  будет строиться 
счастливые общества, а из счастливо-
го общества – счастливые государст-
ва. Счастливые государства же обра-
зуют счастливый мир».  

всем: женщинам, детям, молодым и 
старикам. Невозможно словами пе-
редать выражение глаз народа Сьерра 
Леоне, когда они увидели нас. Ранее в 
эту страну прибывали для того, чтобы 
колонизировать её. Между местным 
населением и миров огромная про-
пасть, они очень отстали. Они очень 
рады даже незначительным подаркам 
и помощи. 

Мы хотим развевать флаг, оставлен-
ный нам нашими предками, в стране 
и за её пределами.

Председатель Общества дружбы и со-
лидарности Сьерра Леоне Казым Ме-
тин отметил: «В первую очередь я бы 
хотел проинформировать вас о нашей 
деятельности за рубежом и донести 
свои требования. Сьерра Леоне нахо-
дится на западе Африки и переживает 
трудности в связи с гражданской вой-
ной и вирусом «Эбола». В этой стра-
не проживает около 6 млн. человек, 
большинство из которых мусульма-
не. Христиане являются меньшинст-
вом. Мусульмане и христиане живут 
в мире между собой. Самая большая 
опасность исходит извне. Эта страна 
была колонизирована и использована 
западными странами по причине по-
лезных ископаемых. По этой причине 
даже разгорелась гражданская война, 
и 50.000 потеряли жизни. Как только 
страна начала восстанавливаться по-
сле этого, она столкнулась с вирусом 
Эбола, из-за чего понесла большие 
потери. Эта страна является самой 
бедной в мире. Нет электричества и 
воды. Несмотря на богатые запасы 
полезных ископаемых, они не смогли 
использовать их для своего развития. 
Западные страны сделали всё для того, 
чтобы страна не развивалась.

Во время первого визита туда мы в 
первую очередь отремонтировали 
мечеть и школу. В это время мы про-
водили беседы. Несмотря на то, что 
большинство людей является мусуль-
манами, они очень мало знают об ис-
ламе. Миссионеры построили здесь 
много христианских школ и церквей, 
и люди были вынуждены ходить туда. 
Представьте себе, что, несмотря на 
высокую успеваемость по всем пред-
метам, ученик не проходит в следу-
ющий класс, если он не сдал предмет 
по знанию Библии. Мусульмане вы-
нуждены отправлять своих детей в 

АНКАРА (Гражданская иници-
атива) – Зелиха Соркунлу /  

Председатель Общества дружбы и 
солидарности Сьерра Леоне и член 
Консультационного совета Столич-
ной платоформы  Казым Метин по-
сетил Сьерра Леоне для оказания 
помощи под лозунгом «Хочешь про-
цветания государства – создай усло-
вия для людей».

«Мы здесь для того, чтобы распро-
странять в Сьера Лионе принцип 
Столичной платформы  - “Хочешь 
процветания государства – создай 
условия для людей».  

В минувшие дни в Сьерра Лионе 
прошли мероприятия Столичной 
платформы, направленные оказания 
гуманитарной помощи. 

Председатель Общества дружбы и со-
лидарности Сьерра Леоне  и член Кон-
сультационного совета Столичной 
платоформы  Казым Метин: «Сьерра 
Леоне  все еще является колонией Анг-
лии. Его народ находится в плачевном 
состоянии и без воды. Мы прибыли в  
Сьерра Леоне для того, чтобы помочь 

РУКА ПОМОЩИ СЬЕРРА ЛИОНЕ ПОД ЛОЗУНГОМ «ХОЧЕШЬ 
ПРОЦВЕТАНИЯ ГОСУДАРСТВА – СОЗДАЙ УСЛОВИЯ ДЛЯ ЛЮДЕЙ»
Председатель Общества 
дружбы и солидарности 
Сьерра Леоне  и член 
Консультационного совета 
Столичной платоформы  
Казым Метин  протянул 
руку  Сьерра Леоне  под 
лозунгом «Хочешь 
процветания государства – 
создай условия для людей».
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